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13 Corurile reunite din Bulgaria şi România însoţesc 
raportul preşedintelui Diviziunii Euro-Africa, Ulrich Frikart
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Mii de persoane -  delegaţi, vizi
tatori, muzicieni, vorbitori, lucrători, 
expozanţi, reporteri şi oaspeţi spe
ciali -  şi-au dat întâlnire la Utrecht, 
pentru a participa la cea de-a 56-a 
sesiune a Conferinţei Generale. Cu o 
prezenţă de peste 40.000 în Sabatul 
de închidere, aceasta a fost cea mai 
mare conferinţă internaţională 
găzduită vreodată de Olanda.

De ce au mers aceste mii la 
Utrecht?

Pentru o varietate de motive. Pen
tru a se întâlni unii cu alţii, pentru a 
vota şi a fi votaţi, pentru a cumpăra 
şi a vinde, pentru a se ruga şi a cânta. 
Sau pentru o pregustare a cerului.

„Cred că aşa va fi în cer“ , spune 
Olive Cayenne din Trinidad. „Şi acolo 
vor fi oameni de toate tipurile - clase, 
ţări şi culori diferite."

Edgar Limachi a venit din La Paz, 
Bolivia, ca delegat. Pentru el, partici
parea la luarea deciziilor care vor 
afecta viitorul bisericii este cel mai 
important motiv pentru a fi prezent.

„Este fantastic să vezi zeci de 
mii de adventişti la un loc, atât de 
diferiţi, şi totuşi atât de uniţi“ , spune 
Lazăr Forray, delegat din România.

„Eu cred că problemele pe care 
le vom discuta vor contribui la uni
tatea noastră4' , spune Maurice Bat- 
tle, secretar asociat al Conferinţei 
Generale. „Sper ca această sesiune 
să fie ultima, şi lucrarea lui Dum
nezeu să fie încheiată."

Ce a mai însemnat sesiunea?
• Un sfert de milion de porţii 

vegetariene - cea mai mare masă ve- 
getariană din istoria Olandei • 12 km 
de expoziţii • 150 de standuri 
• Aproape 300 de tone de echipa
ment • Dormitoare pentru 4000 de 
persoane • 65 de tone de cărţi, 
casete audio şi video la Adventist. 
Book Center • Traduceri simultane 
din engleză şi 18 limbi • 205 ţări 
reprezentate • Zeci de coruri.

Un timp plăcut şi pentru 
neadventişti

Intre cei o mie de vizitatori din 
România s-au aflat şi câteva familii 
de neadventişti. „Ne-am simţit ex
celent. Nu avem nimic de reproşat!" 
mi-au spus la despărţire.t

Evenimentul s-a bucurat de atenţia 
reginei Olandei, al cărei comisar pen
tru provincia Utrecht s-a adresat Adu
nării Generale astfel: „Admir lucrarea 
făcută de ADRA. Dar este încă mult 
de făcut în lume.

Sugestia mea pentru dvs. este:
Fiţi vii, fiţi de veghe şi staţi tari în 
credinţa voastră. Săptămâna aceasta 
vă veţi întâlni cu mii şi mii de prieteni. 
Aţi venit să ll găsiţi pe Domnul, să 
încercaţi să găsiţi adevărul şi să îl 
traduceţi. Sarcina cea mai grea pe care 
o avem acum este să traducem ade
vărul pe care îl cunoaştem. Eu cred, 
împreună cu credincioşii din toată 
lumea, că trebuie să stăm tari pentru 
adevăr. Pacea să fie cu voi toţi."

Prezenţe româneşti
Deşi iniţial fusese imposibilă 

obţinerea unei programări pentru 
corul adventist de la Piatra Neamţ, 
curajul mergerii la Utrecht a fost răs
plătit. Şi corul pastorilor s-a aflat de 
două ori pe scenă, intonând Imnul 
sesiunii, imnul Cetate tare-i Dum
nezeu, aranjat de Adrian Stroici, şi 
mobilizatorul cântec Cel neprihănit 
prin credinţă va trăi, de fr. Vasilescu. 
Balada, adevărată emblemă muzicală 
a României, şoptită de naiul lui Cor
nel Pană, a adus repede liniştea în 
sala arhiplină, vineri seara, 7 iulie. 
Grupul de cântăreţi al Casei din Pă
dure (Mislea, Prahova) a intrat mi
raculos în programul de tineret din 
ultimul Sabat. I-am mai auzit cântând 
româneşte pe coriştii din Republica 
Moldova, într-un interesant amestec 
de intonaţii populare şi mesaj advent.

Un moment de vârf s-a consumat 
vineri, 30 iunie, când mesajul adre
sat sesiunii de către dl. Ioan Chiş, 
şeful Direcţiei Generale a Peniten
ciarelor, a fost citit de Maurice Bat- 
tle şi consemnat ca document oficial 
al sesiunii. Iată câteva fragmente: 
„Printre cei mai zeloşi voluntari din 
închisori se află cei peste 600 de ad
ventişti, membri ai Serviciului 
Umanitar pentru Penitenciare. Ei slu
jesc săptămână de săptămână celor 
în nevoie. Ei îi îndeamnă spre 
adevăratele valori.

Vă rog sâ acceptaţi, cu această 
ocazie specială, exprimarea recunoş
tinţei profunde şi aprecierile cele

mai calde pentru tot ce s-a realizat în 
acest domeniu atât de pasionant, îm
păcarea omului cu societatea şi în
toarcerea lui spre Dumnezeu. Optzeci 
de mii de exemplare ale acestei ex
traordinare cărţi, care este Hristos 
Lumina lumii, se află acum în 
mâinile fiecărui deţinut şi angajat al 
închisorilor româneşti."

în Adventist Review am identifi
cat nu mai puţin de opt fotografii în 
care sunt prezenţi delegaţi şi vizita
tori din România.

Partea care rămâne
Acest număr special de revistă 

încearcă să reţină câteva dintre eveni
mentele mai profunde ale sesiunii: 
primele pagini conţin rapoarte; ur
mează o varietate dintre mesajele 
devoţionale de neuitat ale sesiunii; 
în continuare, un raport scris de fr. 
Moldovan privind agenda adminis
trativă, un grupaj de declaraţii ofi
ciale, informaţii privind alegerile, 
câteva reportaje.

Dar cine poate surprinde lucrarea 
tainică a Duhului Sfânt asupra inimi
lor, în îndemnuri la pocăinţă, reaprin- 
derea zelului misionar, sporirea iubirii 
faţă ce cei cu care suntem părtaşi la 
suferinţă şi la împărăţie? Cine poate 
măsura bogăţia de rugăciune - tainică, 
în dormitoare, în natură, în camera 
de rugăciune, în timpul lucrărilor, 
sau în comitetul de numiri? Apelul 
fr. Folkenberg, pentru un lanţ con
tinuu al rugăciunilor, în cadrul căruia, 
pe toate meridianele, să ne consacrăm 
în rugăciune la ora 6,15 a fiecărei di
mineţi, intră în partea mai bună care 
nu se va lua. înţelepciunea gândului 
călăuzit de Scripturi, respectul cu 
care îl asculţi pe cel de altă părere decât 
tine, smerenia celui care spune: „Acum 
biserica a vorbit, şi vom merge uniţi 
mai departe", intră în partea mai 
bună, care rămâne. Şi acum, lectură 
cu folos! _______________________

_______________o. b
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Z^iaţa noastră
in ^ r isto s

Raportul Preşedintelui
29 iunie 1995

Dragi delegaşi, invitaţi şi prieteni, fraţi şi surori,
Chiar în această dimineaţă, în vreme ce eu mă aflu 

aici, în faţa dv., în lume au loc schimbări importante. 
Unele dintre acestea sunt globale şi dramatice, cade 
exemplu schimbarea guvernelor din ţările foste comu
niste sau catastrofa din Rwanda de anul trecut. Dar cele 
mai multe sunt mici şi trec neobservate - ele au loc în 
viaţa fiecăruia dintre noi şi nu apar pe ecranul radarului 
opiniei publice. Totuşi, schimbările sunt reale şi, atunci 
când lumea se schimbă, vieţile noastre se schimbă şi ele.

Nici biserica noastră nu a scăpat de schimbare. Trans
formările sunt importante şi globale - cum ar fi de exem
plu cei 3.064.612 de membri, care s-au adăugat din 1990 
încoace, sau creşterea numărului de biserici locale cu 
8.105. Dar sunt şi din celelalte, mici şi neobservate - de 
exemplu milioanele de ocazii în care credincioşii ad
ventişti şi-au mărturisit credinţa unui prieten sau unui 
vecin, în ultimii cinci ani. Dar există un lucru care nu s-a 
schimbat: trăim în continuare prin harul lui Hristos.

Acum cinci ani, ca nou preşedinte al Conferinţei Ge
nerale, am cerut călăuzirea lui Dumnezeu pentru a identi
fica cele mai importante teme şi subiecte, pe care biserica 
adventistă de ziua a şaptea trebuia să le aibă în vedere în 
prima jumătate a acestui ultim deceniu. Toate aceste 
teme n-au încetat niciodată să fie prezente în mintea şi 
inima mea şi ele continuă să jaloneze activitatea noastră 
de zi cu zi de la Conferinţa Generală. Găsesc că este 
potrivit ca şi acest Raport, prezentat în faţa frăţietăţii, să 
aducă din nou în prim plan cele patru teme importante: 
Siguranţa în Hristos, Misiunea Globală, Adm inis
trarea bisericii şi Tineretul. Aceste teme străbat viaţa 
noastră în Hristos şi misiunea noastră ca biserică.

îmi amintesc adesea de ceva ce mi s-a întâmplat cu 
mult timp în urmă - una dintre acele mici întâmplări care 
trec nesemnalate, dar care, în cele din urmă, ne ajută să 
înţelegem cu claritate marile probleme. S-a întâmplat pe 
când mă aflam în lucrare în Panama, împreună cu fa
milia mea. într-o noapte de smoală, fără stele, plecasem 
dintr-o colibă de trestie de pe insula San Blas, împreună 
cu Boby, fiul meu de 5 ani, şi străbăteam cărarea îngustă

ce ducea către adăpostul nostru pentru noapte. La un mo
ment dat, Boby a spus: "Tăticule, mi-e teamă. Nu văd nimic". 
Apoi m-a căutat prin întuneric şi şi-a aşezat mânuţa într-a 
mea. După ce i-am ţinut-o câteva momente, l-am auzit 
spunându-şi lui însuşi, liniştit: "Acum văd din nou".

K.»- '

Raportul preşedintelui a  fo s t  din plin  susţinut de im agini film ate, coruri 

pe viu, interviuri şi chiar o discuţie purta tă  prin  satelit cu fam ilia  Mad- 

docks, m isionari in  Cam bodgia -  toate în tr-o  desfăşurare impecabilă.

De nenumărate ori în ultimii cinci ani, am văzut creştini 
adventişti punându-şi mâinile în mâna învăţătorului şi, 
făcând astfel, au adus lumină în propriile lor vieţi şi viaţă 
în comunităţile lor. Am fost covârşit de faptele unor cre
dincioşi şi ale unor comunităţi, făcute cu credincioşie şi 
sacrificiu, şi de-a dreptul impresionat şi stimulat de ex
traordinara capacitate de a face bine, ce caracterizează 
viaţa celor ce au ales să trăiască în Hristos. Aceste sacri
ficii pot fi descoperite în orice colţ de lucrare, peste tot 
pe glob. Această dorinţă de a face voia lui Dumnezeu 
poate fi descoperită în viaţa creştinilor adventişti de pre
tutindeni din cele 208 ţări în care biserica lucrează.

Raportul care urmează ne strânge din nou în jurul 
celor patru teme şi ne redă câteva dintre evenimentele 
care au marcat viaţa noastră şi care ilustrează aceste 
teme importante. Unele dintre aceste istorisiri sunt deja 
cunoscute. Altele nu au fost relatate până acum. Ele vin 
ca mărturie pentru viaţa noastră trăită în Hristos.
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Siguranţă
/  / « / S  T O - S

Evrei 12,1.2 spune astfel: "Şi noi, dar, fiindcă suntem 
înconjuraţi de un nor aşa de mare de martori, să dăm la o 
parte orice piedică, şi păcatul care ne înconjoară aşa de 
lesne, şi să alergăm cu stăruinţă în alergarea care ne stă 
înainte. Să ne uităm ţintă la Căpetenia şi Desăvârşirea 
credinţei noastre, adică la Isus, care, pentru bucuria ce-I 
era pusă înainte, a suferit crucea, a dispreţuit ruşinea, şi 
şade la dreapta scaunului de domnie al lui Dumnezeu."

Acestea sunt ordinele de marş ale cerului. Acesta este 
planul de lucru al cerului. Pavel spune: Uitaţi-vă ţintă la 
Isus. în acest fel, el atrage atenţia asupra a ceea ce este 
cel mai important - Isus. Oamenii ar trebui să ştie biserica 
adventistă ca fiind cea care priveşte ţintă la Isus. Tot 
ceea ce facem în instituţiile noastre - spitale, şcoli sau bi
rouri - ar trebui să atragă atenţia lumii asupra faptului că 
această mişcare a rămăşiţei II înalţă pe Isus.

Imaginaţi-vă că locuiţi într-o ţară în care credinţa în 
Dumnezeu şi libertatea cultului sunt descurajate de către 
guvern. De fapt, oficial, ţara dv. este o ţară atee. Ce aţi 
face? Cum v-aţi simţi? Să nu credeţi că acesta este un 
simplu exerciţiu de imagii\pţie. Câteva ţări de acest gen 
au existat în realitate pe glob. Una dintre ele a fost Albania.

De-a lungul deceniilor în care biserica adventistă  a fo s t  interzisă in A lba 

nia  com unistă, M eropi G jika, acum  in vârstă  de 90  de ani, a strâns cu 

m ari riscuri zecim ea  şi darurile  ei, 24 .629  leke şi 41 dolari, valorând  

acum  în total 5 3 3 ,89  dolari.

Pentru 25 de ani, Albania a fost oficial ţară atee. în 1967 
guvernul a desfiinţat 2100 de moschei, biserici, mănăstiri 
şi alte locaşuri de închinare, declarând ţara un stat ateu.

Dar, chiar şi de-a lungul acelor ani întunecaţi, practi
carea personală a religiei a continuat în ascuns. La începu
tul anilor 90, Albania, urmând exemplul celorlalte ţări 
din Est, a respins comunismul. Din acel moment, opozi
ţia oficială faţă de religie a încetat, iar o serie de biserici 
şi moschei au căpătat permisiunea să îşi redeschidă porţile.

în acest context, cu doi ani în urmă, Ron şi Sandy 
Edwards au venit în Albania ca să pună bazele primei ' 
biserici adventiste de ziua a şaptea în această ţară. Era o 
ţintă greu de atins, plină de solicitări la fiecare pas.

Ron povesteşte: "Din cauza specificului istoric al 
acestei naţiuni, predicarea Evangheliei a fost o încercare 
plină de lacrimi, dar şi de bucurie. Străduindu-mă să 
găsesc o cale de a transmite adevărurile Evangheliei 
unor oameni lipsiţi de o înţelegere personală a iubirii lui 
Dumnezeu sau a noţiunii de har, până la urmă am ajuns 
să predic un singur lucru - siguranţa mântuirii în Hristos. 
Pentru mine şi pentru soţia mea, Sandy, conştientizarea 
iubirii lui Dumnezeu şi a siguranţei mântuirii ne-a făcut 
să nu ne descurajăm şi ne-a ajutat să biruim, zi după zi, 
slujindu-L pe El".

Ce mărturie! Şi chiar au reuşit? Cu siguranţă! în 
urma a mai multe luni de rugăciune, credincioşii din 
Albania au reuşit să achiziţioneze un teren la Tirana, 
capitala ţării, situat chiar în centrul oraşului, într-o zonă 
foarte bună. Credincioşii sunt foarte mândri de el. Pe 
acest loc, în curând se va construi o biserică adventistă 
cu 300 de locuri. Ce mărturie pentru braţul puternic al 
Dumnezeului nostru!

Această istorisire este un exemplu a ceea ce se poate 
întâmpla cu poporul lui Dumnezeu atunci când acesta 
alege să se bizuie numai pe El, când acceptăm darul fără 
plată al harului şi când luăm ca model viaţa Sa de slujire. 
Sunt mai convins ca niciodată că, atunci când înţelegem 
că avem viaţa veşnică (1 Ioan 3,5), lucruri bune încep să 
se petreacă pentru noi şi pentru bisericile noastre:

Bisericile noastre devin comunităţi în care membrii 
se împărtăşesc cu toţii din bucuria harului lui Hristos;

Credincioşii au lucruri extraordinare de împărtăşit şi 
sunt nerăbdători să ajungă la cei din jurul lor;

Instituţiile noastre devin întruchiparea Evangheliei şi 
sunt mult mai capabile să-şi ducă la bun sfârşit misiunea;

Vieţile noastre devin înrădăcinate în dragostea lui 
Hristos; devenim mai plini de credinţă şi de bucurie în 
viaţa noastră de zi cu zi;

Oamenii văd felul în care Dumnezeu trăieşte în 
vieţile noastre şi vor veni la noi pentru "pacea lui Dum
nezeu care întrece orice pricepere" (Filip. 4,7).

Bisericii din Galatia, Pavel i-a scris: "Hristos ne-a 
izbăvit ca să fim slobozi. Rămâneţi deci tari şi nu vă 
plecaţi iarăşi sub jugul robiei"(Gal. 4,39; 5,1). Ce făgă
duinţă şi ce chemare! Am fost eliberaţi de sub robia păca
tului, a îndoielii, a nesiguranţei. Suntem în stare, prin 
harul Său, să rămânem fermi şi să ne trăim viaţa datorită 
aceluiaşi har, plini de încredere şi curaj.

Speranţă
Î N  T 7  R  7 \S  7 0 5

Reînnoirea organizaţiei bisericii
Vă amintiţi să fi auzit vreodată un cor de copii cu un 

cântec care repetă o istorisire spusă de Isus despre omul 
înţelept care şi-a construit casa pe o stâncă? Când ploaia 
a început în rafale şi apele au prins să se ridice, casa -
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construcţia - a rămas în picioare pentru că fusese clădită 
pe stâncă. O stâncă neclintită.

Nu structura a fost cea care a păzit casa să nu fie lu
ată de ape. Nici cel ce a construit-o n-a avut vreun rol în 
a salva casa. Doar stânca pe care a fost clădită i-a dat sta
bilitate să rămână în picioare în mijlocul puhoaielor.

Stânca pe care biserica noastră este clădită este cea 
care susţine structura bisericii noastre. Şi această struc
tură a cunoscut câteva schimbări unice şi extraordinare 
în timpul unui secol şi jumătate de când ea există. Aceste 
schimbări au întărit-o şi i-au asigurat o platformă mult 
mai eficace, de pe care să poată fi mărturisită Evanghelia 
şi solia apropiatei judecăţi, pe care am fost învestiţi să le 
ducem lumii din jurul nostru.

în cursul acestei sesiuni a Conferinţei Generale, ne 
vom ocupa de o serie întreagă de probleme legate de 
structura organizatorică a bisericii noastre. Atunci când 
le vom lua în discuţie, ar trebui să avem mereu înainte 
două întrebări: 1. Este acesta cel mai eficace mod de a ne 
îndeplini misiunea? 2. Reflectă organizaţia noastră grija 
de a asigura unitatea în Hristos a poporului Său?

Aceste întrebări nu sunt teoretice; ele sunt practice şi 
răspunsurile pe care le oferim au un impact real asupra 
lumii de azi. Consideraţi cazul bisericii din Africa de sud.

După ani de disensiuni şi separaţie, cauzate de apart
heid, adventiştii din Africa de sud s-au hotărât să se 
unească în închinare ca un singur popor.

Apartheid este un cuvânt specific acestei ţări. Este nu
mele pe care guvernul Africii de sud l-a dat politicii sale 
de discriminare - rasială, politică, economică - împotriva 
majorităţii de culoare, astfel că locuitorii acestei ţări erau 
clasificaţi în trei categorii: albi, negri şi mulatri (cei 
proveniţi din cupluri mixte). Structura bisericii noastre 
trebuia să respecte la rândul ei aceste delimitări.

Dar în 1992 a avut loc o schimbare extraordinară. 
Uniunea sud-africană albă a fuzionat cu cea mai impor
tantă uniune neagră şi mulatră într-o singură uniune. Er. 
Chalale, care este negru, a fost ales preşedinte, şi fr. Brad- 
field, fostul preşedinte-al uniunii albe, a devenit vicepre
şedinte. Ambii lucrează acum într-un birou din Bloem- 
fontein, cultivând un spirit cald de părtăşie şi profesi
onalism, contribuind la consolidarea unificării.

"De îndată ce cele două uniuni au fuzionat, cred că 
lumea din jurul nostru a putut vedea că biserica adven
tistă este acum împreună”, ne-a declarat fr. Chalale, noul 
preşedinte. "M-am simţit un instrument în mâinile lui Dum
nezeu, pentru a duce la bun sfârşit acest proces al integrării."

Astăzi, această nouă uniune, cu ajutorul Conferinţei 
Generale, caută noi metode pentru a coopta şi alte con
ferinţe în acest demers unificator. A fost deja numit un 
comitet care urmează să adune întrebările şi preocupările 
exprimate de către membrii şi liderii conferinţelor respec
tive. Ei sunt de asemenea călăuziţi în demersul lor de 
cele două întrebări: Este acesta cel mai eficace mod în 
care ne putem duce la bun sfârşit lucrarea? Reflectă or
ganizaţia noastră grija de a asigura unitatea în Hristos a 
poporului Său?

Până în prezent, membrii a două conferinţe au votat 
pentru integrare - câmpul Natal şi conferinţa Natal-Orange. 
In puterea lui Hristos această reunificare va continua, pâ
nă când, ca un singur popor, vom sărbători această diver
sitate care face din fiecare dintre noi un copil unic al lui 
Dumnezeu.

Africa de sud ne dă curaj. Ne ajută să vedem ce se 
poate întâmpla când membrii hotărăsc să se organizeze 
după tipare care să fie în acelaşi timp eficace şi exem
plare.

Misiunea Globală
Î N  7 T F Z T S ~ T O S

în 1990 am învăţat o nouă expresie - Misiunea Glo
bală. în cei cinci ani ce au trecut de atunci, aceste cu
vinte au devenit o parte importantă a vocabularului 
folosit în bisericile şi organizaţia noastră. De fapt, ce în
seamnă Misiunea Globală, la cinci ani de la apariţia ei?

înainte de orice, înseamnă orientare. în Misiunea 
Globală, ne-am reorientat eforturile şi resursele către 
ceea ce este cel mai important: să ajungem până la 
milioanele care nu-L cunosc pe Isus Hristos, ducându-le 
solia harului Său şi a apropiatei Sale reîntoarceri. Ne-am 
reorientat conversaţia şi dialogul nostru asupra misiunii.

Apoi a însemnat voinţă. în Misiunea Globală ne-am 
reevaluat eforturile în lumina eficacităţii lor - cât de bine 
ne ajută toate aceste activităţi spre a atinge scopul nostru 
primordial? Putem face ceva pentru a ne mări eficaci
tatea?

A mai însemnat şi responsabilitate. O serie de lucruri 
pe care le-am făcut de-a lungul anilor au nevoie să fie 
privite mai îndeaproape, să fie reconsiderate. Din per
spectiva Misiunii Globale, am fost în stare să le analizăm 
cu grijă şi să hotărâm o serie de schimbări necesar să fie 
făcute. De exemplu, unele din fondurile alocate Misiunii 
Globale în ultimii cinci ani au provenit din reducerea a 
98 de posturi din schema Conferinţei Generale.

în cele din urmă a însemnat posibilitate. Misiunea 
Globală înseamnă să fii gata să răspunzi călăuzirii provi
denţiale a lui Dumnezeu, să fii gata şi doritor să accepţi 
noi chemări şi noi responsabilităţi.

A reuşit? încă o dată, permiteţi-mi să relatez o is
torisire, una dintre miile ce ar putea fi spuse spre a ilus
tra eficacitatea acestui nou mod de a gândi.

în 1990, Cambodgia era un teritoriu fără prezenţă ad
ventistă. Nu era nici măcar un singur adventist în toată 
ţara. Cu câţiva ani în urmă am vizitat o familie de misio
nari australieni - Tim şi Wendy Maddocks. Ei lucrau pen
tru ADRA, în Siem Reap, Cambodgia, din 1992. Salariul 
lui Tim era plătit dintr-o donaţie primită de la guvernul 
australian. Munca zilnică în Siem Reap nu era deloc 
uşoară. Cu puţin timp înainte de vizita mea, Tim mi-a 
povestit despre un atac al khmerilor roşii în timpul 
căruia au stat ascunşi sub salteaua din dormitor. Privind 
pe geam, îi vedeau pe soldaţi trecând la casa de alături.
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Când familia Maddocks s-a mutat la Siem Reap, ei 

erau singurii creştini din întreaga provincie. Imediat ce 
au ajuns, Wendy a început să ţină cursuri gratuite de 
limba engleză. încurajaţi de participare, Tim a ţinut trei 
servicii de Sabat. Ei nu se aflau acolo ca să ţină cursuri 
de engleză sau să conducă servicii de închinare în Sabat. 
Dar au făcut toate acestea pentru că au văzut o uşă 
deschisă spre a-şi putea mărturisi credinţa.

Şi credinţa lor a fost binecuvântată de Domnul. 
Astăzi, acolo s t  află o mică biserică în care patruzeci de 
persoane participă la serviciul divin din fiecare săp
tămână. Cincisprezece dintre ei au şi fost botezaţi.

Această familie din Australia demonstrează ce în
seamnă rezultatele principiului: să gândim global şi să 
acţionăm local. în loc de cuvinte goale sau clişee, lu
crarea lor a fost vie şi precisă, ajungând la oamenii din 
jurul lor într-un mod în care doar ei ar fi putut să o facă. 
în orice colţ al acestei lumi, inclusiv colţul pe care îl 
numiţi acasă, adventiştii sunt uniţi în convingeri, prin
cipii şi închinare. Aceasta este ceea ce face din noi o 
biserică mondială şi ne dă o identitate unică.

Istoria familiei Maddocks ne oferă fiecăruia dintre 
noi încurajări, indiferent din ce parte a globului am 
proveni. Duhul Sfânt este prezent în fiecare loc, lucrând 
la fiecare inimă. Partenerul nostrirîn lucrare, El va atinge 
inimile celor din jurul nostru, atunci când vom asculta 
chemarea pentru misiune în casele noastre, în vecini sau 
la locul nostru de muncă.

Viitorul
T7S7 f T R L S T O S

Tineretul
Cum v-ar plăcea să priviţi la o partidă sportivă, în 

care mulţi dintre jucători stau în tribune? Pe terenul din 
faţă, o mână de jucători se obosesc, alergând-de la un 
capăt la altul, fără răgaz şi fără să fie înlocuiţi. Şi totuşi, 
tinerii jucători din tribune sunt doritori să intre pe teren 
şi să ia parte la joc.

Pare ireal? Sabatul următor aruncaţi o privire prin 
biserică. Ce veţi vedea acolo? Poate cumva o mână de 
tineri gata să participe? Gata să ia mingea şi să alerge 
dacă li se va oferi şansa? Peste tot în jurul nostru se află 
o armată de talente nefolosite şi un potenţial imens.
Când îi priviţi în ochi pe tinerii noştri, îi consideraţi una 
cu noi în planurile de viitor?

în 1992, 600 de tineri, împreună cu fraţi din con
ducerea bisericii, s-au întâlnit la Praga ca să discute per
spectiva evanghelizării tineretului. Toţi aceşti tineri au 
participat la seminare ce abordau diferite aspecte ale lu
crării cu tinerii.

"Ei au hotărât ce au de făcut şi cum urmează să o 
facă", ne spune Richard Barron, director asociat de tineret 
la Conferinţa Generală. "Au avut parte de un timp deose

bit din punct de vedere spiritual, înţelegând apropierea 
sfârşitului şi necesitatea de a se implica".

în final, au declarat 1993 Anul Evangheliei pentru 
tineret şi şi-au fixat o ţintă de a câştiga 400 000 de su
flete cu solia Evangheliei.

Şi aceşti tineri consacraţi şi-au depăşit ţinta!
îi consideraţi pe tinerii din bisericile voastre drept îm

preună lucrători cu Dumnezeu? în comunităţile voastre 
sunt cumva forţaţi să rămână spectatori sau sunt parteneri 
în lucrare? Cum oare vom putea rămâne plini de ardoare 
spirituală, fără a beneficia de iniţiativele tinerilor? Cine 
va lua torţa când vom fi prea bătrâni sau prea obosiţi?

Gândiţi-vă la sutele de tineri care slujesc ca voluntari 
în bisericile lor. în grupe şcolare sau în cele de biserică, 
lucrând în colegiile noastre sau în departamentele de ti
neret, toţi aceşti tineri sunt dornici să găsească metode 
de a-şi prezenta credinţa în lumea din jurul lor. Fie con
struind o biserică sau o şcoală în programul Maranatha, 
fie lucrând direct în evanghelizare sau în cadrul proiec
telor ADRA, aceşti tineri sunt expresia cea mai vie a 
Evangheliei.

Iată-i de exemplu pe tinerii din Sudan, pionierii Misi
unii Globale, care, ca voluntari, au lucrat în nişte condiţii 
extrem de dificile, predicând Evanghelia. în ultimii patru 
ani ei au botezat mai bine de 2 300 de noi credincioşi şi 
au înfiinţat 39 de noi biserici. Ei doresc să fie o parte a 
lucrării lui Dumnezeu şi, atunci când sunt implicaţi, ei 
devin inima Evangheliei.

Inima Evangheliei. Aceasta este ceea ce tinerii noştri 
doresc să devină şi este important să găsim căi pentru ti
nerii noştri, ca acest lucru să devină posibil, pentru că ei 
sunt, de fapt, inima bisericii. în acele zone în care tinerii 
sunt activi, biserica este vie. Aceşti tineri sunt o mare 
binecuvântare pentru lucrarea lui Dumnezeu. A crede că 
timpul lor este încă în viitor este o eroare gravă. Timpul 
pentru ca tinerii să fie implicaţi este acum. Chiar acum ei 
sunt responsabili pentru felul în care vor duce mai de
parte lucrarea lui Dumnezeu în viitor.

Pentru ca Evanghelia să poată fi dusă "oricărui neam, 
oricărei seminţii, oricărei limbi şi oricărui norod" trebuie 
să avem ajutorul tinerilor noştri. Entuziasmul, energia, 
talentul şi ardoarea lor vor aduce viaţă în lucrarea noas
tră.

în  concluzie
Am început cu o istorisire despre băiatul meu de pe 

când avea 5 ani. Permiteţi-mi să închei cu o istorisire 
despre acelaşi Bob, care acum este pastor în Florida, 
într-o vineri din luna mai a anului 1992, am petrecut îm
preună câteva ore într-o cameră de hotel în Orlando. 
împreună cu Anita, soţia mea, tocmai sosisem pentru a 
ne petrece Sabatul în comunităţile din zonă. Ar fi fost 
atâtea lucruri despre care să vorbim, dar n-am apucat. 
Lacrimile mi-au umplut ochii când îl auzeam pe fiul 
meu, care se află abia la începutul lucrării sale, petrecând 
ore în şir vorbindu-mi numai despre noile sale experienţe 
şi despre noua sa relaţie de dragoste cu Prietenul şi Mân-
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tuitorul Său, Isus. Inima îmi era atât de plină de bucurie, 
gata să-mi sară din piept.

In timpul orelor petrecute, mi-a povestit despre o 
bătrână care, de-a lungul întregii sale vieţi, memorase 
pasaje ample din Scriptură. Dar, pe măsură ce anii se 
scurgeau, memoria ei începea să o părăsească şi de acum 
uita textele ei preferate. Când s-a apropiat sfârşitul şi ea 
a fost dusă la spital, repeta cu voce tare singurul verset 
pe care nu voia să-l uite: "căci ştiu în cine am crezut. Şi 
sunt încredinţat că El are putere să păzească ce I-am în
credinţat Lui, până în ziua aceea" (2 Timotei 1,12, în 
engl.). Dar curând, nu-şi mai putea reaminti decât ex
presia: "ce I-am încredinţat Lui". Când familia a fost adu
nată în jurul patului muribundei, nepotul ei a remarcat

buzele bătrânei mişcându-se încet. Aducându-şi urechea 
chiar în faţa buzelor, a putut-o auzi repetând: "Lui". 
"Lui". Uitase toate textele pe care le memorase, dar 
ţinuse minte lucrul care este cel mai important - "Lui".

Să nu ne pierdem niciodată simţul priorităţilor. în 
această săptămână vom discuta multe lucruri importante, 
vom lua hotărâri decisive, vom elabora strategii şi pri
orităţi pentru viitor. Dar toate acestea vor fi lipsite de 
sens, inutile şi, foarte posibil, chiar antiproductive, dacă 
nu ne amintim că suntem chemaţi nu doar spre a fi uniţi, 
ci să fim uniţi în Hristos. El trebuie întotdeauna să fie în 
faptele noastre, nu doar în cuvintele noastre. El tre
buie să fie raţiunea principală de a exista a fiecăruia 
dintre noi.

■  ROBERT FOLKENBERG
reales preşedinte al Conferinţei Generale

în Guatemala, Costa Rica şi Republica 
Dominicană. în acelaşi timp, fr. Fol- 
kenberg a condus comitetul director 
al Universităţii Montemorelos (Mexic), 
instituţie de educaţie superioară în 
ştiinţe umaniste şi medicină, cu două 
mii de studenţi, într-o perioadă când 
inflaţia era de 100% pe an, iar moneda 
naţională s-a devalorizat cu 600%. în

în urma unor dezbateri mai rapide 
ca de obicei, vineri dimineaţa, 30 iu
nie, comitetul de numiri a propus şi 
adunarea generală a votat realegerea 
fr. Robert Folkenberg ca preşedinte 
al bisericii mondiale adventiste.

în vârstă de 54 de ani, Robert 
Folkenberg s-a născut în Porto Rico, 
ca adventist din a cincea generaţie.
Deşi cetăţean american, a petre- f j j j  

cut cea mai mare parte a vieţii 
de lucrare în America latină, 
între 1970 şi 1973, el a alcătuit 
planurile, a construit, a recru
tat personalul şi a condus un 
spital de 80 de paturi în Hon
duras. în anii următori a fost 
foarte activ în dezvoltarea unor 
staţii radio în Guatemala, Haiti 
Costa Rica, Porto Rico, Gua

delupa şi Martinica, precum vineri dim ineaţa, iO iunie, Robert s. Folkenberg a fo s t votat de Adu- asupra siguranţei mântuirii în 
şi un program computerizat narea G enerala pentru  un nou m anda t tn fru n tea  bisericii m ondiale a  ad- Hristos a dat un semnal clar 
de producţie radio în Florida, ventiştilor. D upă cinci ani epu iza n ţi, părul său este com plet alb, la 5 4  de COnducătorilor şi a adus 

După cutremurul devasta- ant Cum va arăta duPd al{> cinci ani? 
tor din Guatemala, din 1976, acest timp s-a încheiat construcţia

spitalului şi s-a echilibrat bugetul.
Robert Folkenberg s-a căsătorit 

la 29 iulie 1962 cu Anita Emmerson.
Ei au doi copii, Robert, de 31 de ani, 
şi Kathi Lynne, de 28 de ani. împre
ună, familiile Folkenberg şi Emmer
son dăduseră bisericii peste 121 de 
ani de serviciu în misiunea externă, 

în Adventist Review din 2 iulie

1995, redactorul-şef, William Johnsson, 
îşi intitula analiza privind realegerea 
sa, Preşedintele schimbării. Iată 
câteva pasaje: „Folkenberg a venit 
în această funcţie cu o energie extra
ordinară. Mă întreb dacă vreunul din
tre predecesorii săi a călătorit aşa de 
mult sau a vorbit aşa de frecvent ca 
Robert Folkenberg în ultimii cinci ani.

El a fost preşedintele peripatetic. 
El nu s-a cruţat -  persoane, grupuri 
şi organizatori au fost uimiţi cât de 
dispus este să accepte invitaţii pen
tru dialog sau pentru a vorbi.

JEolkenberg se simte bine în mij
locul oamenilor -  mai degrabă 
decât să li se adreseze prin in- 

^  termediul presei.
El este un preşedinte al 

schimbării. Ideile noi se re
varsă neîncetat din mintea sa 

| creativă, şi el le încredinţează 
colegilor pentru a le verifica, 
a le urma sau a le abandona 
în favoarea altora mai bune. 

Accentul pe care l-a pus

fr.Folkenberg a condus activităţile 
de ajutorare, obţinând asistenţă fi
nanciară din partea bisericii adven
tiste şi a unor guverne. El a condus 
construirea de depozite, distribuirea 
a sute de tone de ajutoare şi recon
strucţia a mii de locuinţe. Lucrând 
împreună cu International Children’s 
Care, a stabilit o reţea de orfelinate

speranţă pentru mulţi. Priori
tatea dată Misiunii Globale a dat o 
nouă viziune bisericii şi a influenţat 
distribuirea finanţelor.

Toate schimbările sunt dificile. 
Schimbările în sine şi ritmul lor au 
deranjat pe unii adventişti. Dar 
biserica, adunată în sesiune şi sub 
călăuzirea Duhului Sfânt, a hotărât 
ca acest preşedinte al schimbării să 
fie în fruntea ei pentru alţi cinci ani.
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Raportul secretarului Conferinţei Generale,
Ralph Thompson -  29 iunie 1995

Misiunea neterminată 
-  o provocare

Anii pe care i-am lăsat în urmă 
de la ultima sesiune a Conferinţei 
Generale, Indianapolis 1990, au fost 
ani extraordinari şi bogaţi în eveni
mente. Nu au lipsit nenorocirile pe 
uscat, pe mare şi în aer. Schimbări 
politice colosale au avut loc printre 
naţiuni. în timp ce în lume s-au 
petrecut lucruri tragice, cutre
murătoare, s-au întâmplat de aseme
nea mari evenimente şi în biserică. 
Aici, la sesiune, seară după seară, 
veţi auzi despre lucrurile extraordi
nare pe care Dumnezeu le-a înde
plinit în mijlocul poporului Său din 
diferitele diviziuni mondiale. Vă 
veţi bucura de lucrurile extraordi
nare pe care Dumnezeu le face 
atunci când transmite oamenilor 
binecuvântatul Său adevăr. Mişcarea 
adventă este în marş de înaintare, cu 
1725 de persoane care intră în 
biserică zi de zi.

Din 1874, când biserica adven
tistă a trimis pe primul său misionar 
oficial, ne-am confruntat cu sarcina 
proclamării Evangheliei în întreaga 
lume. Mulţi ani, raportul secretarului 
Conferinţei Generale' cuprindea \ 
numărul ţărilor lumii arătând în care 
dintre aceste ţări biserica a intrat şi 
în care nu. De exemplu, în 1920 
eram intraţi în 108 ţări. în 1925, în 
124 de ţări; în 1930, în 141 de ţări. 
Din 1932 până la al doilea război 
mondial, în statistici au fost incluse 
insulele şi grupările de insule, astfel 
că se vorbea de peste trei sute. în 
1940, raportul secretarului menţiona 
că lucrarea noastră era activă în 412 
ţări, insule şi grupe de insule. După 
al doilea război mondial, s-a făcut o 
schimbare în lista ţărilor. Insulele 
care nu erau ţări nu au mai fost luate 
în calcul. Astfel, numărul de ţări în 
care aveam o lucrare organizată a 
fost: 1950, 230; 1955, 205 (acesta a

fost anul în care lista Naţiunilor Unite 
a devenit standard); 1960,219; 1965, 
200; 1970, 187; 1975, 192; 1980, 
190; 1984 şi 1985, 184; 1990, 182; 
1993, 209. Numărul total al ţărilor 
lumii a variat, potrivit schimbărilor 
politice. De exemplu, când Uniunea 
Sovietică s-a divizat în cincisprezece 
ţări diferite, în anul 1991, aceasta a 
modificat şi numărul de ţări cu pre
zenţă adventistă organizată. Numărul 
ţărilor fără lucrare organizată era de 
37 în 1950 şi 27 în anul 1993.

Oricărui neam şi oricărei 
seminţii

Pătrunderea în ţări noi, una după 
alta, pentru Hristos, a fost o realizare 
extraordinară pentru o biserică mică, 
în cursul primilor şaptezeci şi cinci 
de ani de existenţă. Dar aceasta nu 
mergea dincolo de profeţia din Matei

Puth Souvana (dreapta) este pr im ul rod al 

bisericii în Cambodgia, ţară de curând deschisă  

pentru  Evanghelie. In casa ei este o biserică.

24,14 spre împlinirea sarcinii com
plete din Apocalipsa 14,6. Evanghe
lia trebuie dusă nu numai oricărui 
neam, ci şi oricăror seminţii, limbi şi 
noroade. Dar iniţiativa Misiunii Glo
bale răspunde acestui imperativ.
Toţi suntem chemaţi să cercetăm 
regiunile, zonele, grupurile culturale 
şi lingvistice prezente în fiecare ţară.

Când au fost pregătite primele statis
tici privind Misiunea Globală, popula
ţia lumii era de 5,25 miliarde. în 
perspectiva lucrării, aceste miliarde 
au fost împărţite în 5.257 de regiuni 
geografice cu cca un milion de locu
itori fiecare. S-a constatat că aveam 
biserici organizate în 2.972 din 
aceste segmente de populaţie, dar 
nici o biserică în restul de 2.285. 
Totuşi ultimele rapoarte arată că, din 
1990, biserica şi-a stabilit prezenţa 
în 179 din aceste zone nepătrunse 
până atunci. Iar Misiunea Globală 
este în curs de desfăşurare în 380 de 
zone noi, rămânând alte 1.726 pen
tru care urmează să se pună la punct 
planuri.

Oricărei limbi
Adventiştii de ziua a şaptea sunt 

oamenii tipăriturilor. Un număr tot 
mai mare de grupări lingvistice din 
întreaga lume are acum acces la lite
ratura adventistă. Numărul limbilor 
în care se produc tipăriturile noastre 
era calculat cumulativ până în 1970. 
Creşterea este cu adevărat intere
santă. în 1906, 52 de limbi; în 1910, 
67; în 1915,95; 1920, 99; 1930,
146; 1940, 202; 1950, 197; 1960, 
228; 1970,226. Din 1975 am început 
să numărăm numai acele limbi care 
erau în folosinţă curentă, astfel că 
numărul a scăzut cu aproape o sută, 
apoi a început să crească din nou. în 
1980,182; 1984 şi 1985, 189; 1990, 
190 şi 1993, 206. în 1993, numărul 
total de limbi în care biserica adven
tistă desfăşura o lucrare prin viu grai 
şi prin pagina tipărită era de 713.

Agenţiile misionare şi societăţile 
pentru traducerea Bibliei au inven
tariat aproape 7000 de limbi care tre
buie să fie folosite pentru a ajunge la 
populaţia lumii. Dintr-o listă de 
1.264 de limbi, fiecare vorbite de 
mai mult de 50.000 de persoane, ad
ventiştii folosesc ceva mai mult de 
700, iar în unele zone ale lumii mai 
folosim un număr de limbi vorbite 
de populaţii şi mai mici.

Răspândirea bisericilor
Bisericile sunt dovezi vizibile ale 

loialităţii credincioşilor faţă de Cre
ator. Aceste biserici dau mărturie pen
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A d v e n t i s t  K e v ie w  din 2 iulie puDlicd o fo togra fie  cu delegaţi jt vizita tori sosind la Utrecht in 

z iu a  deschiderii. Ii recunoaşteţi? Sun t cei care com pun grupul românesc.

tru cele trei solii îngereşti. Cu o sută 
de ani în urmă, existau 1.225 de bise 
rici adventiste. Acesta este aproxima 
tiv numărul de comunităţi care formeaz; 
astăzi Uniunea Inca, Diviziunea Ame
rica de Sud. Pentru mine, creşterea 
numărului comunităţilor din lumea 
întreagă este un fenomen fascinant. 
Iată câteva date: în 1900, 1892;
1910, 2.769; 1920,4.541; 1930, 
6741; 1940, 8924; 1950, 10.237; 
1960, 12.975; 1970, 16.505; 1980, 
21.555; 1990, 31.654; 1993, 36.920. 
Media în aceste comunităţi este de 
215,66 membri/comunitate.

Totuşi, în câmpul mondial există 
mari diferenţe în repartizarea acestor 
comunităţi. De exemplu, în Jamaica 
există o biserică adventistă la aproa
pe 21,5 km pătraţi de teritoriu. Dar 
în Suedia este o biserică la 9.600 km 
pătraţi! Dacă comunităţile noastre ar 
fi distribuite în mod egal la popula
ţia pământului, ar exista şapte biserici 
în fiecare segment populaţional de 
un milion de persoane, sau o biserică 
adventistă pentru fiecare 142.000 de 
locuitori ai planetei. Totuşi, sunt 
sute de milioane de persoane care nu 
au văzut niciodată o clădire de biserică 
adventistă şi nu au cunoscut un grup 
de închinători care reprezintă 
rămăşiţa poporului lui Dumnezeu.

Membrii bisericii
Fiecare membru al bisericii este 

un sol al Evangheliei, iar numărul de 
membri a avut o creştere în progresie 
geometrică de-a lungul anilor. Acum, 
numărul nostru de membri se dublează 
la fiecare unsprezece ani. Creşterea 
este de aprox. 6,5% pe an, în timp ce 
populaţia lumii creşte cu numai 
1,6% pe an. Uneori auzim persoane 
care spun: „La ce bun toată truda? 
Populaţia lumii creşte mai repede 
decât capacitatea bisericii să-i ves
tească Evanghelia. Iar oamenii se 
nasc mai repede decât am putea noi 
chiar să-i botezăm." Dar datele pe 
care le avem contrazic asemenea 
păreri. Procentajul adventiştilor în 
populaţia lumii creşte rapid. Rapor
tul adventişti/populaţia generală ne 
dă nişte cifre entuziasmante. în anul 
1880 exista un adventist la 93.000 
de locuitori ai planetei. în anul 1890,

unul la 52.000; 1900, unul la 
24.000; 1910, unul la 19.000; 1920, 
unul la 10.000; 1930, unul la 6.600; 
1940, unul la 4.500; 1950, unul la 
3.300; 1960, unul la 2.400; 1970, 
unul la 1800; 1980, unul la 1250; 
1990, unul la 800; 1994, unul la 
670. Când citesc aceste cifre, îmi 
vine să strig: Slavă, Aleluia, pentru 
ceea ce a făcut şi face Domnul!

Vedeţi, cu aceste rate de creştere, 
o proporţie semnificativă din populaţia 
pământului va fi adventistă în câteva 
decenii, dacă venirea Domnului ar fi 
întârziată. De fapt, dacă nu L-am 
aştepta pe Domnul să vină foarte 
curând, am putea să calculăm ceea 
ce s-ar putea întâmpla de-a lungul 
unei perioade mai lungi de timp. 
Potrivit datelor furnizate de Banca 
Mondială, populaţia lumii îşi va 
încetini creşterea şi se va stabiliza la 
10,4 miliarde.

Cât timp credeţi că ar trebui pen
tru ca biserica noastră, la o creştere 
anuală de 6%, să ajungă să cuprindă 
jumătate din populaţia globului? Ei 
bine, în 107 ani, adică în anul 2.102, 
numărul nostru de membri ar fi de 
5,45 miliarde. Aceasta ar însemna că 
fiecare a doua persoană a globului ar 
face parte din familia adventiştilor 
de ziua a şaptea. Domnul Hristos le-a 
spus ucenicilor Săi că Evanghelia Sa 
va fi propovăduită tuturor neamurilor. 
Dar nu a spus pe câţi ucenici avea 
El să conteze atunci când va reveni.

Este însă posibil ca obiectivul 
nostru să nu fie o biserică de 5 
miliarde, ci să avem asigurarea că

fiecare persoană este pusă faţă în 
faţă cu solia Domnului Hristos. Ţelul 
nostru ar putea să nu fie să avem o 
biserică adventistă la fiecare 25 de 
km pătraţi de pe regiunile populate 
ale pământului, ci să creăm cât mai 
multe surse ale luminii Evangheliei, 
aşa încât nimeni să nu rămână în în
tuneric.

Următorul pas
Astfel, acum nu este timpul să ne 

aşezăm şi să ne închipuim că ne-am 
făcut lucrarea. Să nu lăsăm ca cifrele 
de mai sus să ne înşele. Căci trebuie 
să vorbim şi despre provocarea dato
riei neterminate.

Astfel noi, fraţi şi surori, privim 
în trecut la ceea ce a făcut Dum
nezeu. Este normal să ne bucurăm. 
Rămânem uimiţi de înaintarea făcută 
în transmiterea către lume a mesaju
lui lui Hristos. Mulţumiri fie aduse 
lui Dumnezeu! Dar nu trebuie să ne 
oprim aici! Este foarte important să 
cultivăm recunoştinţa faţă de trecut, 
dar noi facem parte dintr-o mişcare 
dinamică şi, ca atare, avem o viziune 
a viitorului. Trebuie să facem un pas 
mai departe şi să ne întrebăm dacă 
trebuie să păstrăm lucrurile aşa cum 
sunt acum sau este necesară o nouă 
înaintare. Putem fi mulţumiţi cu ac
tivităţile noastre, aşa cum se desfă
şoară astăzi, sau există o nouă 
viziune pe care să o prindem? Trăim 
într-o perioadă de schimbări rapide 
şi, ca popor al lui Dumnezeu, trebuie 
să adaptăm misiunea noastră ca să 
fie adecvată timpului. Acum, când
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avem în faţă noi chemări, este nevoie 
de un vis nou, iar tendinţele care se 
manifestă în lumea contemporană ne 
încurajează să facem noi paşi pentru 
a transmite Evanghelia, ţintind în 
mod special zonele nepătrunse.

Nevoia de a aborda marile 
zone nepătrunse ale lumii

In trecut, noi am pregătit cea mai 
mare parte a studiilor biblice şi a me
todelor noastre de evanghelizare în 
contextul unei lumi creştine. Noi am 
reuşit destul de bine să explicăm al
tor creştini ce credem noi, şi am avut 
succese extraordinare, aşa cum o 
arată statisticile. Primii noştri 
misionari au mers în ţările creştine. 
Au fost câştigaţi şi unii ne-creştini. 
Dar, în cele mai multe locuri, noi 
suntem în minoritate. Adventismul a 
început ca o mişcare mrală şi, în

cele mai multe zone ale lumii, noi 
nu am fost deosebit de puternici în 
mediile urbane. Ca pas următor, în 
virtutea unui plan specific, trebuie să 
mergem dincolo de aşa-numita lume 
creştină şi să intrăm în cele trei mari 
blocuri nepătrunse din lumea noastră. 
Numărul ne-creştinilor din lumea de 
astăzi este pur şi simplu năucitor. 
Dintr-o populaţie de cca 5,8 miliarde, 
peste 3,8 miliarde nu sunt creştini, 
între aceştia se află peste un miliard 
de musulmani şi aproape un miliard 
fără religie, în cea mai mare parte 
secularizaţi. în ju r de 780 de milioane 
sunt hinduşi, 350 de milioane budişti 
şi aproape o sută de milioane prac- ,

tică religii tribale. în general, se con
sideră că aceştia ar putea fi abordaţi 
de creştini de aceeaşi limbă şi cul
tură, locuind în preajma lor. Acest 
lucru este adevărat în unele cazuri, 
dar, pentru cei mai mulţi dintre ei, 
Evanghelia trebuie să vină de la 
cineva care este dispus să treacă de 
barierele culturale ca să le aducă 
solia. Nu putem doar să traducem 
studii biblice, cărţi şi predici de 
evanghelizare şi apoi să ne aşteptăm 
ca ele să câştige pe aceşti oameni. 
Este nevoie de metode noi, create 
potrivit situaţiei lor specifice.

Noi am făcut primii paşi în 
această direcţie, întemeind centre de 
misiune pentru lumea islamică, hin
dusă şi budistă. Trebuie să susţinem 
aceste centre şi lucrarea lor şi să luăm 
în serios apelul pe care ni-1 transmit, 
de a lucra în mod planificat pentru

lumea ne-creştină.
Fără îndoială, recunoaşteţi că 

acest lucru nu este uşor. Lucrarea va 
fi nouă, plină de neprevăzut şi so
licitări maxime. Este nevoie de me
tode creative şi, la început, rezultatele 
numerice vor fi mici. Va trebui să 
fim răbdători în evanghelizarea aces
tor populaţii, pentru că nu vom putea 
să numărăm botezurile cu sutele şi 
cu miile. Dar, oricare ar fi preţul, tre
buie să mergem. Am fost chemaţi să 
mergem la fiecare neam, seminţie, 
limbă şi popor. Dacă noi nu lucrăm 
special pentru lumea ne-creştină, 
vom pierde o mulţime de neamuri, 
limbi şi popoare.

Fereastra zece-patruzeci
Specialiştii în domeniul misiunii 

creştine ne-au atras atenţia la ceea ce 
se numeşte fereastra zece-patruzeci. 
Aceasta reprezintă zona globului 
nostru cuprinsă între paralelele 10 şi 
40 nord de ecuator, emisfera estică. 
Această fereastră se întinde de la Africa 
de Nord, prin Orientul Mijlociu şi 
Asia Centrală, pentru a cuprinde cea 
mai mare parte a Asiei. 16 dintre cele 
19 ţări cu cea mai slabă prezenţă evan- 
ghelistică se află în această zonă. Aici 
trăiesc 99% dintre oamenii cei mai 
săraci şi cel mai puţin evanghelizaţi. 
84% dintre oamenii cu cel mai 
scăzut nivel de viaţă trăiesc aici. Cu 
toate acestea, mai puţin de 10% din
tre toţi misionarii creştini lucrează în 
această fereastră de zece-patruzeci. 
De aceea, următorul pas pentru noi 
este să ţintim în mod specific nu nu
mai pe ne-creştini, ci să plasăm 
misionari în fereastra zece-patruzeci.

Apoi este provocarea colosală a 
acestor masive jungle de asfalt 
neevanghelizate din oraşe. Jumătate 
din populaţia lumii locuieşte în 
oraşe, iar cealaltă jumătate este 
puternic influenţată de prima. în tre
cut, am cutezat să trimitem misionari 
în junglă, iar acum trebuie să avem 
curajul să trimitem adevăraţi credin
cioşi să slujească la fel ca şi Hristos 
în aceste jungle sofisticate şi pre
tenţioase pe care le numim oraşe. în 
acelaşi fel în care trebuie o educaţie 
aparte, planuri şi moduri speciale de 
slujire pentru tipuri noi de misiune, 
la fel trebuie să se pregătească şi 
misiunea în aglomerările urbane. 
Trebuie să facem planuri specifice 
ca să intrăm în oraşe pentru Dum
nezeu.

Iniţiative misionare variate
în trecut, toate tipurile de misi

une străină şi orice misiune din afara 
comunităţii locale se aflau sub di
recta coordonare a organizaţiilor 
bisericii. Misionarii care mergeau 
peste mări erau cu toţii trimişi de 
Conferinţa Generală. Dar, în ultimii 
zece ani, am văzut numeroase iniţia
tive misionare născute în biserică. 
Cei care au organizat de curând în

'jn afara  sesiunii tinerii se  întâlnesc adesea pentru  d iverse activităţi cu orientare evanghelistică. 

Aceşti m em bri ai delegaţiei coreene s-au oprit pentru  câteva m om ente de rugăciune a lături de g ru 

pu l sta tuar care m a rch ea ză  in trarea  în C en tru l de Conferinţe Jaarbeurs. (Foto: Jerem y D uerksen)
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Statele Unite Conferinţele pentru 
Misiune GO au descoperit peste 
treizeci de grupuri diferite de ad
ventişti care trimit misionari. Unii 
sunt coordonaţi în mod direct de 
către biserică. Alţii au anumite 
legături cu lucrarea o; ganizată a 
bisericii, în timp ce alţii sunt com
plet independenţi.

Aceasta este o tendinţă nouă şi 
semnificativă. Unii văd în ea o 
ameninţare pentru organizarea lim
pede şi ordonată a lucrării.

Dar eu prefer să o privesc ca pe 
un semn de viaţă. Lumea este atât de 
mare, încât cu siguranţă că este loc 
pentru toate tipurile de iniţiative 
misionare al căror obiectiv este să lu
creze în cooperare cu biserica organi
zată să ducă lumii Evanghelia. Orice 
biserică ai cărei membri sunt atât de 
consacraţi încât să pună viaţă şi fi
nanţe în misiune este încă foarte 
vie.

Trebuie să găsim metode să în
curajăm iniţiativele misionare şi, în 
acelaşi timp, să păstrăm unitatea, or
dinea şi sprijinul financiar pentru 
structura de bază a bisericii. Ar tre
bui să instituim un model de struc
tură sau o umbrelă care să faciliteze 
acestor grupări diverse comunicarea, 
coordonarea strategiilor şi dezbaterea 
planurilor şi a strategiilor, aşa încât 
biserica, în întregul ei, să lucreze 
unită. Şi trebuie să renunţăm la 
ideea că biserica trebuie să aibă pe 
ştatele ei pe fiecare misionar.

Avem nevoie de misionari care 
se întreţin singuri, angajaţi de IMB, 
Mobil Oii [mari firme transnaţiona
le] sau lucrează pentru universităţi, 
dar care sunt pregătiţi, trimişi şi re
cunoscuţi de biserică. Ei ar trebui 
să slujească ca misionari în lo
curile în care lucrătorii angajaţi de 
biserică nu ar putea să pătrundă 
niciodată.

Dacă în adevăr dorim să 
ajungem la toţi aceşti ne-creştini, tre
buie să încercăm căi noi. Acesta este 
timpul de aur pentru misionarii con
structori de corturi - specialişti în 
diferite domenii, care merg în ţări ne
creştine să lucreze, cu obiectivul 
să-L reprezinte acolo pe Domnul 
Hristos.

Toate vârstele, clasele şi 
ţările

în programul nostru de misiune 
mondială am ajuns la punctul în care 
trebuie să angajăm toate vârstele, 
toate clasele şi toate ţările în lu
crarea misionară de la persoană la 
persoană. în trecut, America de 
Nord, Europa şi Australia erau lo
curile care trimiteau misionari, 
asigurând şi fondurile. Misionarii 
erau specialişti, care îi încurajau pe 
băştinaşi să facă lucrare misionară 
internă pentru teritoriul lor. Dar tim
purile s-au schimbat radical. Ţările 
care se considerau cândva primi
toare de misionari trebuie acum să 
înceapă să se considere ca ţări care. 
trimit misionari. Obiectivul „De pre
tutindeni, pretutindeni'*, trebuie să 
devină o realitate.

Astfel, aş vrea să spun familiei 
bisericii noastre din America Cen
trală şi de Sud: Voi aţi făcut o lu
crare extraordinară pentru Ierusali
mul vostru şi pentru ludea voastră, 
pentru oraşele şi ţările voastre. Voi 
aţi mers chiar la unele ţări apropiate, 
cu o civilizaţie asemănătoare. Acum 
este timpul să porniţi spre cele mai 
îndepărtate părţi ale pământului. 
Imaginaţia mea este prea săracă pen
tru a întrezări ce s-ar putea întâmpla 
dacă voi aţi îndrepta energia şi entu
ziasmul vostru către obiective din 
Africa de Nord sau India.

Ce aş putea spune despre fraţii şi 
surorile din Africa şi India? Şi voi 
trebuie să priviţi lumea ca fiind câm
pul vostru misionar. Voi aţi primit, 
şi voi trebuie să daţi.

Noi toţi trebuie să recunoaştem 
că misiunea este o chemare, nu o 
profesiune. Trebuie să găsim o cale 
să creăm un etos, un spirit al misi
unii în tineretul nostru. Multe ţări 
cer de la toţi cetăţenii un serviciu 
militar de doi până la patru ani. Noi 
nu am putea să-i învăţăm pe tinerii 
noştri că unul sau doi ani în armata 
Domnului constituie cel mai bun lu
cru pe care-1 pot face pentru a fi 
pregătiţi pentru o viaţă de slujire? în 
trecut, studenţii au fost o forţă ex
traordinară pentru misiunea mon
dială. Trebuie să creăm un cadru

pentru toţi tinerii care doresc să slu
jească. Trebuie să concepem căile 
care să-i inspire pentru misiune, tre
buie să-i instruim pentru lucrare, aşa 
încât ei să meargă în misiune bine 
pregătiţi. Dacă mormonii pot să o 
facă, noi de ce nu am putea? Trebuie 
să apelăm la poporul nostru ca să 
susţină acest angajament misionar 
cu fonduri. Dar nu îndrăznim să ne 
oprim aici. Trebuie tot atât de mult 
să chemăm la rugăciune. Trebuie de 
asemenea să facem apel pentru 
oameni care să fie gata să meargă. 
Dacă ne bazăm pe ţările bogate nu
mai pentru bani, spiritul misiunii va 
muri. Cei care dau trebuie să se dea 
pe ei înşişi, rugăciunile lor, pe fiii şi 
fiicele lor, o dată cu banii lor.

Să educăm şi să inspirăm 
biserica noastră privind 
nevoile misiunii

Totuşi, mi-e teamă că biserica, în 
general, are o cunoaştere prea super
ficială cu privire la nevoile, dificultăţile 
şi situaţiile reale din misiuni. încer
caţi să întrebaţi un grup de persoane 
dintr-o comunitate locală, ce este 
Misiunea Globală. Veţi primi tot 
felul de răspunsuri, dar rareori câte 
unul bine informat. Unii vor spune 
chiar: Nu mai avem nevoie de misi
onari, nu este aşa?

Aşa că, atunci când relatăm tri
umfurile noastre, trebuie de fapt să 
încercăm să educăm poporul nostru 
cu privire la nevoia continuă de 
înaintare misionară. în întregul nos
tru sistem educaţional, în care noi 
suntem atenţi să predăm doctrinele 
noastre şi istoria noastră, trebuie să 
împletim în programă şi chemarea 
sacră la misiune. Pentru că este greu 
să aşteptăm ca oamenii să fie in
spiraţi să-şi dedice viaţa pentru ceva 
ce nu cunosc sau cunosc doar frag
mentar. Fiecare dintre noi suntem da
tori să informăm poporul nostru cu 
privire la misiune - nevoile ei, teolo
gia şi strategia ei, obiectivele ei. Multe 
biserici protestante din America de 
Nord au cunoscut o schimbare in
credibilă în urma unui curs cu privire 
la perspectivele misiunii, oferit la 
nivel regional ca şi în bisericile lo
cale. Dacă ne aşteptăm să vedem
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poporul nostru implicat în misiune, 
el are nevoie de informaţii, atât din 
partea comunităţii, cât şi a şcolii, 
pentru ca biserica noastră să fie ori- • 
entată spre misiune. Acesta este şi 
motivul pentru care, de curând, s-a 
format un „Oficiu pentru conştienţa 
misiunii11 la nivelul Conferinţei Ge
nerale, condus de dr. Gary Paterson.

în trecut, biserica noastră a 
început ca o mişcare, şi era cu ade
vărat orientată spre misiune. De-a 
lungul timpului, acest accent asupra 
misiunii s-a estompat. Cei mai mulţi 
dintre noi suntem de acord că este 
nevoie să ne examinăm cu atenţie. 
Trebuie să ne luăm timp să ne cer
cetăm pe noi înşine şi apoi să acţi
onăm pentru ca să reînnoim spiritul 
misiunii în toate părţile lumii. Acest 
lucru trebuie să se reflecte şi în 
domeniul organizaţiei bisericii. Stu
diile ne arată că, în timp, organiza
ţiile au tendinţa să devină prea ocu
pate de propria existenţă. Oamenii 
devin împotrivitori la schimbare, pe 
care o văd ca pe o ameninţare pentru 
viitorul lor. Iar organizaţiile bisericeşti 
nu fac excepţie. Biserica adventistă 
are o structură minunată, dar şi ea 
trebuie să fie examinată pentru a se 
vedea dacă organizaţia ei şi regula
mentele ei sunt cu adevărat orientate 
spre misiune.

Un domeniu de mare interes îl 
reprezintă finanţele. Felul în care 
alocăm şi cheltuim banii noştri 
vorbeşte mai elocvent decât un mi
lion de cuvinte. Cât din finanţele 
noastre merg cu adevărat spre fron
tul misionar şi ajutorarea altora? Ce 
spune metoda noastră de alocare de 
fonduri despre misiunea noastră şi 
despre angajamentul nostru faţă de 
ea? Misiunea trebuie să fie forţa care 
mişcă biserica, şi nu tradiţia sau 
chiar banii. Uneori, în acest domeniu 
al misiunii, biserica trebuie să 
păşească înainte în credinţă, chiar 
atunci când contabilii ne spun că nu 
avem toţi banii la dispoziţie. Progra
mul de misiune al bisericii adven
tiste de ziua a şaptea a fost întot
deauna condus prin credinţă, plus 
bani. Şi, uneori, Dumnezeu asigură 
resursele financiare potrivit cu 
credinţa noastră.

Ce avem de spus cu privire la 
teologia noastră? Biserica are un 
minunat mesaj în teologia ei. Este 
ceva despre care lumea trebuie să 
ştie. Eu susţin cu toată energia cele
27 de puncte fundamentale care 
caracterizează teologia adventistă de 
ziua a şaptea. Trebuie să o predicăm 
şi trebuie să o apărăm cu toată 
puterea noastră. Dar există momente 
când un anumit fel de teologie stă în 
calea misiunii. Există unii care sunt 
aşa de preocupaţi ca fiecare ,,i“ să-şi 
aibă punctul bine pus şi fiecare vir
gulă să fie la loc în teologie, încât par 
să uite pe cei care niciodată nu au 
auzit elementele de bază ale soliei 
creştine. O teologie orientată spre 
misiune este mai mult preocupată de 
proclamarea teologică decât chiar de 
conservarea teologică. Fără îndoială 
că noi nu dorim să pierdem adevărurile 
noastre, dar nici nu dorim să chel
tuim tot timpul explicându-ni-le unii 
altora, în timp ce lumea piere fără 
Isus Hristos. Pentru ca să ajungem 
cu adevărat la cei la care nu am 
ajuns, este nevoie ca să prezentăm 
adevărurile noastre în moduri noi; şi 
noi metode va trebui să fie folosite 
pentru a duce până la capătul lumii 
solia cea veche şi bună. Suntem 
ataşaţi neclintit de doctrinele funda
mentale ale bisericii, care sunt în
rădăcinate şi întemeiate într-un „aşa 
zice Domnul", dar metodele noas
tre, căile de comunicare şi aspectele 
sociale trebuie să fie luate în atenţie 
şi să treacă prin anumite schimbări, 
pentru ca lumea întreagă să audă.

Nu trebuie să uităm niciodată că 
suntem o familie multi-rasială, multi- 
lingvistică, multi-naţională. O etică 
orientată spre misiune priveşte lumea 
întreagă ca familia sa, iar pe ceilalţi 
credincioşi ca pe fraţi şi surori. 
Aceasta ne ridică mai presus de trib, 
origine etnică, sex, rasă sau orien
tare politică. Dacă noi acţionăm cu 
adevărat dintr-o perspectivă orien
tată spre misiune, îi vom iubi pe 
ceilalţi. Dumnezeu îi iubeşte şi la fel 
trebuie să facem şi noi, dacă dorim 
să le vorbim despre iubirea lui Dum
nezeu faţă de ei.

Sunt convins că suntem profund 
mâhniţi de simţămintele naţionaliste

exagerate care pun în conflict diferi
tele grupări. Fie că este vorba de 
tutsi şi hutu din Rwanda, de sârbi şi 
croaţi din fosta Iugoslavie, de irakieni 
şi americani în Golful Persic, albi şi 
negri, europeni şi asiatici, răsăriteni 
şi apuseni, cei care sunt conduşi de 
aceste simţăminte nu sunt orientaţi 
spre misiune, ci mânaţi de spiritul 
de trib, rasă sau naţionalitate. Dacă 
am fi orientaţi spre misiune, ne-am 
vedea unii pe alţii ca frate şi soră, 
îm preună credincioşi, pentru că 
există adventişti în ambele tabere 
ale tuturor grupărilor enumerate mai 
sus. Ne-am privi pe noi înşine ca 
persoane a căror chemare este să îm
părtăşim tuturor iubirea lui Hristos. 
în fiecare situaţie, când izbucnesc 
conflicte, noi am urî conflictul, şi nu 
pe cei ce sunt de partea cealaltă.

Acest adevăr este valabil pentru 
toţi cei în nevoie. Oamenii orientaţi 
spre misiune simt milă pentru toţi 
cei care sunt înfometaţi, săraci, 
oprimaţi, refugiaţi, leproşi şi pentru 
bolnavii de SIDA. Şi aceşti oameni 
au nevoie de manifestarea iubirii lui 
Hristos. Ce mărturie am putea să 
ducem dacă am fi cu adevărat ori
entaţi spre misiune în organizaţia 
bisericii, în teologie şi în etica noas
tră!

Uniţi în Hristos pentru procla
marea Evangheliei veşnice oricărui 
neam, oricărei seminţii, oricărei 
limbi şi oricărui popor, care îşi va 
atinge punctul culminant în acea zi 
strălucită când firmamentul se va 
desface larg, iar Isus şi oştile cereşti 
vor apărea, în splendoarea orbitoare 
a cerurilor. Noi toţi, ca familia unită 
a lui Hristos din lumea întreagă, 
vom putea să privim şi să strigăm: 
„Iată, acesta este Dumnezeul nostru, 
în care aveam încredere că ne va 
mântui. Acesta este Domnul, în care 
ne încredeam, acum să ne veselim şi 
să ne bucurăm de mântuirea Lui!11 
Acela va fi punctul culminant al 
misiunii noastre. Să grăbim acea 
fericită zi pentru că avem această 
„Sfântă speranţă, că Domnul vine în 
curând".

G. Ralph Thom pson a fo s t  reales ca

secretar al C onferinţei G enerale
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Raportul Diviziunii Euro-Africa,
Uirich Frikarf -  2 iulie 1995

Mai puternică, 
prin Misiunea Globală

Este dorinţa membrilor, pasto
rilor şi conducătorilor Diviziunii 
Euro-Africa (DEA) să contribuie, 
prin puterea Duhului Sfânt, la procla
marea descoperirilor veşnice ale lui 
Dumnezeu pe toată întinderea planetei.

Recunoştinţă
Inimile noastre sunt pline de pro

fundă recunoştinţă faţă de Domnul, 
pentru că am primit de la El binecu
vântări, călăuzire şi protecţie. Am 
simţit prezenţa Sa zi de zi, de-a lun
gul acestor cinci ani. Dorim, de ase
menea, să mulţumim tuturor colegilor 
din lucrare, ca şi credincioşilor, pen
tru slujirea lor loială şi consacrată. Un 
merit deosebit îi revine fir. Edwin Lude- 
scher, fostul preşedinte al diviziunii, 
pentru cei 19 ani în care a condus cu 
consacrare şi devotament. De la sfâr
şitul anului 1994, dânsul este la pensie.

O privire asupra statisticilor
In ciuda numeroaselor probleme 

şi greutăţi, lucrarea noastră din Africa 
şi din teritoriile Europei răsăritene şi 
de vest a progresat cu rapiditate, din
colo de aşteptările noastre, şi putem 
să privim viitorul cu încredere.

O privire la statisticile de la 31 
decembrie 1994 arată situaţia divizi
unii noastre, cu cele 29 de ţări, cu o 
populaţie totală de aprox. 350 de 
milioane, între care peste 61 de 
milioane musulmani.

1 Z ona P op u laţia M em bri
C o m u 

nităţi

Europa 

de răsărit
47 .806 .720 83.021 1.241

Europa 

de apus
271 .541.095 72.707 1.051

Africa 24 .900 .000 251.736 1.339

Varietatea culturală, de limbă, de 
mentalităţi şi de sisteme politice în
seamnă solicitări speciale, dar şi 
posibilităţi extraordinare.

EUROPA DE RĂSĂRIT___________

Este foarte încurajator să 
raportăm înaintarea lucrării în Bul
garia, România, Cehia şi Slovacia, 
de la schimbările formidabile care 
au avut loc la sfârşitul lui 1989. 
Dumnezeu a deschis toate uşile pen
tru o evanghelizare masivă în aceste 
locuri, şi biserica noastră a valorifi
cat aceste ocazii de aur.

Uniunea din Bulgaria
în cursul acestor cinci ani de 

Misiune Globală, numărul de mem
bri a crescut de la 2.950 la 6.127.

Fr. Brad Thorp a organizat la Sofia 
un Institut de evanghelizare (8 ianua- 
rie-26 martie 1994). Au participat 30 
de tineri lucrători. Institutul a fost înso
ţit de o campanie de evanghelizare.

Robert Wagley a lucrat în luna 
mai a aceluiaşi an printre ţiganii din 
Kustendil, cu rezultate bune. O nouă 
construcţie a fost dedicată pentru 
casă de rugăciune.

Patruzeci şi nouă de case de rugă
ciune au fost construite sau renovate 
din 1991. Suntem recunoscători lui 
Garwin McNeilus pentru sprijinul 
său generos şi lui Don Folkenberg 
pentru ajutorul dat la negocieri şi 
construcţii.

O nouă casă de editură funcţi
onează sub conducerea lui Karel 
Samek, lucrător interdivizionar din 
America de Nord. Studioul de radio 
din Plovdiv a fost echipat şi este 
gata să producă programe pentru 
Adventist World Radio în limba 
bulgară.

Şapte studenţi din Bulgaria stu
diază în prezent în seminarele 
noastre din Collonges, Newbold şi 
Friedensau, între ei aflându-se un 
student ţigan şi unul de origine 
turcă. în Bulgaria se află 900.000 de

turci. Nevoia de pastori bine pregătiţi 
este copleşitoare.

Al treilea congres naţional al ti
neretului adventist din Bulgaria a atras 
la Veliko Trnovo (25-28 august) 900 
de tineri. în patru ani, numărul de 
membri (şi de tineri) din biserica ad
ventistă din Bulgaria s-a dublat.

Uniunea Ceho-Slovacă
Din cei 9.644 de membri, 2.044 

sunt în Slovacia şi 7.600 în Republi
ca Cehă. Conducătorii au păstrat în 
continuare relaţii de lucru arm o
nioase în cadrul structurii existente 
la nivelul uniunii, în ciuda separării 
celor două republici.

Nouă campanii de evanghelizare
- cu evanghelişti din Statele Unite şi 
Europa de vest - au avut loc în 1994. 
în 1995 sunt planuri pentru alte şapte. 
Pe lângă aceştia, toţi pastorii sunt an
gajaţi în evanghelizare locală.

Două din cele 46 de clădiri ale 
bisericii, pe care guvernul comunist 
le confiscase în anii 1960, au fost 
restituite de guvernul actual. Sunt ne
cesare negocieri complicate în anii ur
mători pentru redobândirea celorlalte.

Am primit rapoarte foarte încura
jatoare cu privire la lucrarea noastră 
de publicaţii în cele două republici. 
Avem 72 de evanghelişti cu litera
tură care lucrează cu normă întreagă 
şi în jur de 51 cu jumătate de normă.

Un alt aspect important al pro
gramului de evanghelizare este lu
crarea printre copii şi tineri. Aproape 
350 de exploratori au participat la 
prima tabără din istoria uniunii.

în februarie 1995, cei 35 de stu
denţi ai seminarului teologic s-au 
mutat în noua clădire, care a fost cum
părată de uniune. Clădirea, complet 
echipată, cu 24 de camere pentru stu
denţi şi patru săli de curs, se află la 
Zazava, o localitate mică şi frumoasă 
la 50 km de Praga. Cumpărarea a 
fost parţial finanţată din colecta Saba
tului al treisprezecelea din trimestrul 
patru, 1994, şi de un donator particu
lar din Statele Unite, Tom Zapara.

Uniunea din România
Această uniune, cu cele şase con

ferinţe, este un câmp cu creştere 
rapidă. Ţinta pentru cei cinci ani a
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fost de 20.000 de botezuri. Până la 
30 iunie 1994, fuseseră deja botezaţi 
23.000, aducând numărul de membri 
la peste 66.000 în 973 de comunităţi.

Aceasta reprezintă rezultatul 
unui program evanghelistic foarte 
puternic, cu evanghelişti din Statele 
Unite şi din Europa. Sute de cam
panii locale sunt susţinute de pastori 
şi de membri ai bisericii.

în' cursul acestui an a fost 
începută lucrarea de evanghelizare 
cu cărţi. Există posibilităţi extraordi
nare pentru lucrarea de publicaţii.

Conducerea îşi vede încununate 
de succes planurile pentru un nou 
seminar. A fost cumpărat-un teren 
de peste trei hectare la Cernica (15 
km de Bucureşti). Lucrările au 
început în octombrie 1994. Semi
narul va putea găzdui 120 de stu
denţi. O parte a finanţării vine din 
colecta Sabatului al treisprezecelea 
şi din partea lui Tom Zapara. Dorim 
să ne exprimăm recunoştinţa faţă de 
toţi membrii bisericii mondiale pen
tru ajutorul lor generos.

Secretul înaintării lucrării din 
România este consacrarea şi anga
jamentul puternic al membrilor, şi în 
mod special al tinerilor. în întreaga 
ţară este o mare nevoie de noi clădiri 
pentru casele de rugăciune.

AFRICA________________________

Uniunea din Angola
Situaţia din Angola este o adevă

rată tragedie. în cursul celor 20 de 
ani de război civil, în jur de 600.000 
de persoane au fost ucise şi zeci de 
mii mutilate. Este o mizerie teribilă 
şi sărăcie pretutindeni. Patru cincimi 
din Huambo, oraşul în care se află 
sediul uniunii, au fost distruse.
Sediul a suferit mari pagube. Din 
cauza războiului, am pierdut nu
meroşi lucrători şi membri.

Conducătorii de la Huambo nu 
s-au plâns de situaţia lor, ci au fost 
fericiţi că, în ciuda luptelor din 1993, 
ei au putut, cu ajutorul Domnului, să 
boteze 2.300 de persoane în Huambo 
şi în împrejurimi. Niciodată mai înainte 
nu au avut o asemenea creştere.

Seminarul nostru din Huambo a 
fost închis în ianuarie 1993. Spitalul

din Bongo funcţionează încă la nivel 
de dispensar, prin strânsa cooperare 
dintre ADRA Germania şi ADRA 
Angola. ADRA mai operează şapte 
centre de sănătate pentru a asigura 
medicamente şi programe de sănătate 
preventivă. în ciuda războiului, la 
Luanda s-a ţinut anul trecut un con
gres al tineretului. John Graz a rela
tat că 25.000 de tineri au participat 
la acest al doilea congres al tineretu
lui adventist. O mie de tineri au răs
puns unui apel şi şi-au exprimat do
rinţa de a fi botezaţi în scurtă vreme.

Sao Tome şi Principe
Aceste două insule cu o populaţie 

de 120.000 de locuitori fac parte din 
Uniunea angoleză. Herminio Mon- 
teiro, un adventist pensionar din Por
tugalia, a acceptat o chemare din Sao 
Tome ca să ajute biserica pentru ser
vicii sociale şi construcţii de biserici. 
Şase echipe de tineri vor construi 
şase capele pe insulă, în cooperare 
cu DEA. O echipă din Elveţia şi alta 
din Portugalia vor începe acest pro
gram în 1995. Voluntarii îşi vor plăti 
călătoria, iar uniunile respective vor 
finanţa construcţiile.

Uniunea din Mozambic
Alegerile politice care au avut 

loc în octombrie 1994 au adus sta
bilitate şi pace. Astăzi, este posibil 
să se călătorească prin toată ţara fără 
probleme. Acest lucru avantajează 
programul nostru de evanghelizare. 
Biserica din Mozambic creşte cu 
repeziciune şi este o mare lipsă de 
capele şi locuinţe pentru lucrători. în 
prezent, Mozambicul este cea de-a 
doua uniune din DEA, cu peste
100.000 de membri. La seminarul nos
tru din Beira studiază 39 de tineri.

MISSERM (Misiune şi Servire 
în ţările trans-mediteraneene)

Această organizaţie este repre
zentată în Tunisia, Algeria, Maroc şi 
între musulmanii care locuiesc în 
Franţa. Datorită situaţiei politice 
foarte încordate din Algeria, a fost 
nevoie să-i repatriem pe misionarii 
noştri de la Alger.

în ciuda acestor dificultăţi, doi 
tineri musulmani au fost botezaţi

într-un Sabat la Alger, ca urmare a 
lucrării pastorului Jacques Marcille 
şi a lui Ştefan Hoschele, un tânăr 
voluntar din Germania. în Tunisia, 
Reynolds Agathe şi soţia îndepli
nesc o lucrare excelentă. Lucrarea 
prin ADRA este o bună metodă de a 
deveni cunoscut cu localnicii şi a le 
împărtăşi speranţa noastră. De curând, 
oficialităţile guvernamentale din Ma
roc au cerut fr. Agathe să stabilească 
în mod oficial un birou ADRA în 
această ţară.

EUROPA DE VEST_______________

în câmpurile noastre din Europa 
de vest lucrarea creşte încet, dar 
există fapte şi tendinţe încurajatoare 
care merită să fie menţionate. Pentru 
prima dată în diviziunea noastră, o 
conferinţă privind misiunea a fost or
ganizată în 1994, la Universitatea de 
teologie de la Friedensau, cu partici
parea a 180 de tineri.

Conferinţa locală, în cooperare 
cu DEA, operează Institutul Dinamic, 
care îi instruieşte pe tineri să dea 
mărturie pentru Isus în teritoriile 
neevanghelizate din Berlin.

Insula Malta
Uniunea italiană conduce acest 

proiect care a fost lansat cu doi ani 
în urmă în cadrul Misiunii Globale. 
Enrico Long, pastor pensionar, fost 
preşedinte al uniunii, a acceptat o 
chemare să slujească pentru doi ani 
pe această insulă. Astăzi avem o 
grupă de cincisprezece membri. Pas
torul Timoteo Marzocchini, din 
Elveţia, se află pe insulă din octom
brie 1994 şi lucrează ca misionar. 
Biserica adventistă a fost recunos
cută legal de autorităţile malteze la 
21 decembrie 1994.

Pe întregul teritoriu al DEA, spi
talele, şcolile, editurile şi fabricile 
de alimente îşi aduc de asemenea 
contribuţia la îndeplinirea misiunii.

Misiunea Globală este la capătul 
primilor ei cinci ani. Diviziunea 
Euro-Africa a fost gata să păşească 
înainte. Rezultatele sunt inspira
toare. Deja am atins obiectivul bap- 
tismal al celor cinci ani. A lui 
Dumnezeu să fie slava.
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Mesaj devoţional la deschiderea sesiunii 
Benjamin Reaves -  29 iunie 1995

Un imperativ insistent

Fraţii mei şi surorile mele din în
treaga lume, vă salut în numele 
Domnului şi Mântuitorului nostru 
Isus Hristos. Ne-am adunat aici 
cuceriţi de o temă puternică şi ire
zistibilă: „Uniţi în Hristos". Acesta 
este un motto potrivit pentru o 
biserică mondială; dar eu aş vrea să 
afirm că aceste cuvinte sunt mult 
mai mult decât un motto. Ele consti
tuie un imperativ insistent.

Insistent, împotriva prăbuşirii 
unei lumi divizate, fie că este în Bos
nia, Somalia, Orientul Mijlociu, Ir
landa şi America. Divizare între 
rase, între popoare, între denomina- 
ţiuni, în interiorul denominaţiunilor. 
Insistent, pentru că biserica noastră, 
în prea multe şi tulburătoare privinţe, 
oglindeşte divizarea societăţii. Chiar 
dacă înălţăm imnurile credinţei, păr- 
tăşiei şi ale familiei lui Dumnezeu, 
suntem profund conştienţi de diviza
rea şi separarea din cadrul familiei 
omeneşti. „Legătura binecuvântată" 
nu mai uneşte. Uniţi în Hristos.

Insistent, da! Şi imperativ, pen
tru că aceste cuvinte, Uniţi în Hris
tos, reflectă un principiu biblic vital 
care ne confruntă, ne tulbură şi nu 
poate fi trecut cu vederea.

Acest imperativ l-a condus pe 
Pavel să stabilească o ordine a pri
orităţilor în Efeseni 4,3, unde ne 
cheamă să facem toate eforturile pen
tru a menţine unitatea Spiritului în 
legătura păcii, „până vom ajunge 
toţi la unirea credinţei şi a cunoş
tinţei Fiului lui Dumnezeu, la 
starea de om mare, la înălţimea 
staturii plinătăţii lui Hristos"
(vers. 13).

Aici apostolul cere dobândirea 
acelor trăsături pozitive care pro
movează şi susţin unitatea bisericii. 
Din perspectivă doctrinală, Pavel 
vorbise deja în capitolul 2 despre

valoarea unirii, dar acum, în capi
tolul 4, el o prezintă ca pe o atitu
dine practică.

Acum, când începem împreună 
aceste zile de o importanţă critică, 
zile care ne plasează în.anticamera 
împărăţiei, suntem adunaţi în lumina 
revelatoare a acestui imperativ insis
tent. „Uniţi în Hristos". Cum vom 
răspunde la aceste cuvinte? Ele ne 
sunt familiare. Am mai auzit de ele.

Totuşi, noi simţim cu sinceritate 
şi durere că aceste cuvinte nu descriu 
ceea ce este, ci mai degrabă ceea ce 
ar trebui să fie, ceea ce ar putea fi, 
ceea ce trebuie să fie, ceea ce va f i . ..

Avem nevoie să receptăm acest 
imperativ insistent ca;

O provocare căreia trebuie 
să-i răspundem

„Căci toţi sunteţi fii ai lui Dum
nezeu, prin credinţa în Hristos Isus. 
Toţi care aţi fost botezaţi pentru 
Hristos, v-aţi îmbrăcat cu Hristos.

A fi una în Hristos 

nu face să dispară 

diferenţele dintre per
soane, dar a fi una în 

Hristos le face nesemni
ficative.

Nu mai este nici Iudeu, nici Grec; nu 
mai este nici rob, nici slobod; nu 
mai este nici parte bărbătească, nici 
parte femeiască, fiindcă toţi sunteţi 
una în Hristos Isus" (Gal.3,26-28). 
Această parte a Epistolei către 
galateni reprezintă punctul ei culmi
nant. încă de la început, Pavel a

pledat pentru cauza unităţii în Hris
tos. Dar noi trebuie să avem claritate 
cu privire la felul de unitate la care 
se gândea Pavel. Ce se întâmplă cu 
deosebirile etnice, sociale şi sexuale 
dintre oameni? Pavel se referă la 
aceste trei diferenţieri. Iar unitatea 
despre care vorbeşte el nu este aceea 
în care dispar diferenţele etnice, so
ciale şi sexuale. în unitate, sunt dis
truse barierele, excluderea, spiritul 
de duşmănie, ostilitatea, şovinismul 
şi simţământul de superioritate din
tre diferite categorii.

Acum, în ce sens este această de
claraţie adevărată? în mod clar, ea 
nu înseamnă că diferenţele de naţio
nalitate, de statut, de sex vor înceta 
să mai existe. Nimeni nu-şi pierde 
identitatea devenind creştin.

în timp ce a fi una în Hristos nu 
face să dispară aceste diferenţe, a fi 
una în Hristos le face nesemnifica
tive. Aceste deosebiri nu constituie 
baza excluderii sau a includerii, a su
periorităţii sau a inferiorităţii. Dife
renţele - acele lucruri minore care 
trebuie să fie subordonate celor ma
jore - generează o unitate mai înaltă 
între copiii lui Dumnezeu.

Pavel vrea să spună că devenim 
una cu Dumnezeu ca fii şi fiice ai 
Săi. Creştinii aparţin acum unii al
tora atât de mult,încât deosebirile 
care înainte îi separau acum îşi pierd 
importanţa. Acestea nu mai contează 
atunci când bărbaţii şi femeile se 
poartă unii cu alţii ca fraţi şi surori, 
nu numai în Sabat, ci şi în împre
jurările vieţii de zi cu zi. Noi nu sun
tem fraţi şi surori în biserică dacă nu 
suntem fraţi şi surori în afara ei.

Accentul este pus pe o unitate de 
relaţii personale, demonstrată în 
orice sector al vieţii, pentru ca apoi 
să se reflecte pe plan administrativ şi 
organizatoric. „Uniţi în Hristos!"

Un semn care trebuie căutat
Desigur că noi trebuie să recep

tăm acest imperativ insistent ca o pro
vocare căreia trebuie să-i răspundem, 
dar trebuie de asemenea să-l auzim şi 
ca pe un semn care trebuie căutat.

Era un moment insuportabil de 
dureros. Era ultima întâlnire dintre 
Isus şi ucenici. Curând, ei aveau să
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fie nu numai fără El, dar şi îngroziţi 
de evenimentele tragice la care ur
mau să fie m artori... Isus nu S-a pre
ocupat de persoana Sa, ci gândurile 
şi preocupările Lui erau cu privire la 
ei, la unitatea lo r...

„Vă dau o poruncă nouă: Să vă 
iubiţi unii pe alţii; cum v-am iubit 
Eu, aşa să vă iubiţi şi voi unii pe 
alţii“ (Ioan 13,34).

Dragostea poate veni 
doar prin intervenţia 

lui Dumnezeu.

Nu poate exista unitate 

fără dragoste şi nici 
dragoste fără Dum

nezeu.

Ciudat, aceştia erau ucenici. De 
ce le vorbea despre dragoste? Cu 
siguranţă, asta nu era pentru ei. 
Oamenii urii se aflau afară, în 
noapte, umblând încoace şi încolo în 
întuneric, precum lupii. Intr-un timp 
crucial, când atât de multe lucruri 
deosebit de importante trebuia discu
tate, de ce tocmai acesta? Acesta era 
cel mai important subiect? Şi de ce? 
în cuvinte clare prin precizia lor şi 
aproape înspăimântătoare prin 
francheţea lor, a spus:

„Prin aceasta vor cunoaşte toţi 
că sunteţi ucenicii Mei, dacă veţi 
avea dragoste unii pentru alţii"
(Ioan 13,35).

„Prin aceasta vor cunoaşte toţi“ . 
Nu prin crez, îmbrăcăminte, im

nuri sau ritualuri.
Ellen White scrie: „Nu există 

nimic în lume care să-I fie atât de 
drag lui Dumnezeu ca biserica S a ... 
Nimic nu-L răneşte mai mult pe 
Dumnezeu ca lipsa de unitate din 
biserică, pentru că aceasta este pen
tru lume o mărturie şi un exemplu 
foarte rău“ (Manuscript Release, 
voi. 18, pag.208). Şi astăzi este încă 
adevărat faptul că nu există nimic

mai mişcător decât o biserică în care 
toţi formează o familie. Dimpotrivă, 
nu există nimic care să reprezinte mai 
greşit pe Domnul decât o biserică 
sfâşiată de discordie, tensiune şi de
zordine. în măsura în care credincioşii 
nu manifestă dragoste unii faţă de alţii, 
lumea nu crede în ei sau în creştinis
mul lor. Aceasta este proba de foc a 
uceniciei şi dă lumii un mesaj clar.

Francis Schaeffer, în cartea sa 
Biserica la sfârşitul secolului 20, 
vorbeşte despre dragoste ca „semnul 
creştinului". Numai cu acest semn 
lumea poate să ştie despre creştini că 
sunt cu adevărat creştini şi că Isus a 
fost trimis de Tatăl.

Acesta este un semn pentru 
lume.

El este şi un semn care ne vor
beşte nouă. „Noi ştim că am trecut 
din moarte la viaţă pentru că ne iu
bim unii pe alţii. Oricine nu iubeşte 
rămâne în moarte" 1 Ioan 3,14.

Dragostea despre care vorbeşte 
Ioan în aceste versete îşi are izvorul 
în Dumnezeu şi arată existenţa unei 
legături cu El. Aici Ioan declanşează 
o explozie care distruge mitul neu
tralităţii, ideea că eu pot ignora toată 
această căutare pentru dragoste. 
Există doar două teritorii şi nici o 
cale de mijloc.

Totuşi, dragostea activă este un 
semn al vieţii, şi nu sursa vieţii. 
Aceasta nu este o experienţă fugi
tivă, ceva ce se întâmplă când şi 
când. Timpul prezent al verbului ne 
iubim indică faptul că nevoia unei 
dragoste frăţeşti ca semn al creşti
nilor este constantă. După cum de
clară Kenneth Wuest, aceasta în
seamnă a iubi în mod obişnuit, ca de
prindere. Acest semn este dovada ab
solută a trecerii de la moarte la viaţă.

„Când experienţa religioasă este 
lipsită de dragoste, Isus nu este pre
zent; lumina prezenţei Sale nu este 
acolo. Nici o activitate susţinută şi 
nici un zel fără Hristos nu-i pot aco
peri lipsa" (Cugetări de pe Munte, 
pag. 126 orig.).

Pecetea copilului lui Dumnezeu 
şi dovada unei stări de mântuire este 
creştinul care iubeşte în mod 
obişnuit, ca o deprindere.

„Uniţi în Hristos".

Un dar care trebuie primit
O provocare căreia trebuie să îi 

răspundem.
Un semn care trebuie văzut.
Sunt convins că imperativul insis

tent este cu mult mai personal şi mai 
plin de putere când aceste cuvinte, 
„Uniţi în Hristos", sunt percepute 
ca un dar care trebuie primit.

Când îl considerăm ca pe o pro
vocare, suntem tentaţi să lucrăm mai 
din greu.

Când îl considerăm ca un semn 
care trebuie văzut, devenim mai 
hotărâţi.

Cu toate acestea, rămânem tot di
vizaţi şi lipsiţi de dragoste.

Numai atunci când îl considerăm 
ca un dar care trebuie primit, el 
poate fi primit cu adevărat.

„Şi porunca Lui este să credem 
în Numele Fiului Său Isus Hristos, şi 
să ne iubim unii pe alţii, cum ne-a 
poruncit El. Cine păzeşte poruncile 
Lui, rămâne în El, şi El în el. Şi 
cunoaştem că El rămâne în noi prin 
Duhul, pe care ni L-a dat" (1 Ioan 
3,23.24).

Ei bine, cine este cel care 
vorbeşte cu atâta convingere? Poate 
fi Ioan? Care Ioan? Cu siguranţă că 
nu „vechiul Ioan!"

„Vechiul Ioan" avea defecte 
grave: era mândru, gata să se im
pună, impetuos, un „fiu al tunetu
lui" datorită temperamentului său 
vulcanic. Căuta o funcţie înaltă şi nu 
avea nici o consideraţie pentru 
samariteni.

Aici, în cuvintele lui Ioan, este 
promovată ideea locuirii reciproce. 
Hristos în creştin şi creştinul în Hris
tos, şi aceasta prin darul Duhului 
Sfânt. Numai duhul aduce „dragoste 
supremă pentru Dumnezeu şi 
dragoste neegoistă unul pentru al
tul" (The Acts o f the Apostles, 
pag.45).

Când Ioan spune că acela care nu 
iubeşte nu cunoaşte pe Dumnezeu, 
el subliniază faptul că dragostea 
poate veni doar prin intervenţia lui 
Dumnezeu.

Nu poate exista unitate fără 
dragoste şi nici dragoste fără Dum
nezeu.
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Dragostea este sămânţa unităţii; 
fără ea unitatea nu poate exista. Uni
tatea bazată pe orice altceva nu-L 
poate mulţumi pe Dumnezeu, nici 
chiar unitatea în teologie, în doctrine 
sau în credinţă. Este posibil pentru 
creştini să fie foarte corecţi în teolo
gie, morali în comportament şi 
totuşi să aibă o îngrozitoare lipsă de 
dragoste. Numai prin intermediul 
dragostei biserica devine apelul lui 
Dumnezeu către lume.

„Uniţi în Hris
tos..." un dar care tre- 

-ti«ie primit...
Va fi primit? Tu îl 

vei primi?
Acesta este un fapt. 

în Hristos este unitate 
şi singura noastră 
speranţă în privinţa 
unităţii este Hristos.
Uniţi în Hristos, de 
Hristos, cu Hristos.

„Secretul unităţii 
se află în egalitatea 
dintre credincioşi în 
Hristos. Cauza tuturor 
separărilor, neînţelege
rilor şi diferenţelor se 
află în despărţirea de 
Hristos*1 (Selected Mes- 
sages, vol.2, pag.486).

Ce a vrut să spună Hristos când a 
vorbit despre unitatea noastră ca fi
ind asemenea celei dintre El şi 
Tatăl? Unitatea ucenicilor Săi nu 
este una instituţională sau organi
zată, ci una organică,- vie, care se re
varsă prin intervenţia lui Dumnezeu. 
Atunci cu adevărat întreaga familie a 
lui Dumnezeu este un mozaic fru
mos de culturi şi temperamente, cu
lori şi daruri diferite, oferit lui 
Dumnezeu în închinare şi slujire şi 
prin care El poate fi slăvit.

„Uniţi în Hristos*1. Trebuie să 
fie un angajament din partea noastră 
faţă de chemarea din partea lui Dum
nezeu, la care se poate ajunge prin 
harul Său. Totuşi, dacă harul Său 
este de ajuns, de ce mai trebuie să 
facem apel la unitate?

Făgăduinţa este că noi vom fi 
uniţi. Şi această unitate va fi în Hris
tos, făcută de Hristos şi prin Hristos. 
Aşa după cum ne reaminteşte Vance

Havener: „Nimeni nu acordează 
douăzeci de piane, armonizându-le 
unul după altul; ele sunt acordate cu 
ajutorul unui diapazon; şi când fie
care este acordat conform înălţimii 
standard a sunetului, ele sunt acor
date unele cu altele. Doar atunci 
când oamenii sunt în armonie cu 
Hristos, vor fi în armonie unul cu 
celălalt.“ în Hristos, noi vom fi uniţi 
în toate chestiunile în care am putea 
fi separaţi.

In p rez id iu l com itetului de num iri se află, de  la stânga, Ismael Castillo, vicepreşedinte,

B enjam in Reaves, preşedinte, şi B. L yn  Behrens, secretar. Acest com itet, fo rm a t din 212  a  v g j s a ţ_0 _  4 g

este unitate. Ea este o realitate inte
rioară cu exprimare exterioară. Uni
tatea pe care Duhul o aduce este 
îmbogăţită de diversitatea noastră şi 
hrăneşte maturitatea şi creşterea. Nu 
este de ajuns să părăsim această Con
ferinţă Generală cu intenţii noi, dacă 
ele nu sunt susţinute de o nouă ex
perienţă cu Duhul Sfânt - darul care 
trebuie primit.

Să cadă focul!
Dumnezeu 

aşteaptă; noi dorim să 
cadă focul. Gândul se 
întoarce la incredibila 
privelişte de pe Câr
mei. Când Ilie, după 
ce a reparat un altar 
dărâmat, a săpat un 
şanţ şi a pregătit lem
nele. A pregătit jertfa 
şi apoi s-a întâmplat 
incredibilul. După trei 
ani şi jumătate de se
cetă, timp în care nu 
mai plouase deloc, 
când apa era lucrul cel 
mai rar şi mai preţios,

m em bri, propune Adunării G enerale pe  viitorii conducători de la sediul m ondial şi de 

la cele unsprezece d iviziuni.

Aceasta este o făgăduinţă, un dar 
care trebuie cerut doar în Hristos. Nu 
există o unitate care să vină în mod 
natural, doar pentru că aparţinem 
bisericii sau pentru că îl invocăm pe 
Hristos ca Mântuitor. Acea unitate 
în Hristos vine atunci când Hristos, 
prin prezenţa Duhului Sfânt, este în 
noi.

Totuşi, făgăduinţa care trebuie 
cerută, darul care trebuie primit, nu 
este unitatea. Nu este dragostea, ci 
mai degrabă Duhul, care aduce uni
tatea. Când primesc această făgă
duinţă, darul Duhului, El schimbă 
felul în care merg, vorbesc, mă port 
şi mă întovărăşesc.

Unitatea pe care o aduce Duhul 
nu este o simplă camaraderie sau 
prietenie sau un angajament comun. 
Această unitate este vie, vitală şi vi
brantă. Dacă Duhul Sfânt este în tine 
şi acelaşi Duh este în mine, noi sun
tem conştienţi de legătura unităţii. 
Pentru că acolo unde Duhul domneşte,

12 găleţi de apă pe al
tar. După o simplă, dar 
fierbinte rugăciune, a 

căzut foc din cer, iar flăcările orbi
toare au înghiţit apa.

Dacă vrem să primim darul 
Duhului, care aduce unitatea, noi tre
buie să oferim ceea ce este mai 
scump şi mai drag nouă, pe un altar 
reparat şi pregătit.

Oferă ce este cel mai scump în 
viaţa şi experienţa ta: dorinţa după 
poziţii înalte, obsesia puterii, exclu
sivismul, ura care roade, păcatul as
cuns pe care-1 iubim. Acum, în 
puterea lui Dumnezeu, varsă-le toate 
pe a ltar... şi focul va cădea. Nu 
există nici o cale mai bună cu care 
să începem această întâlnire decât cu 
„toate pe altar**.

Atunci, „Uniţi în Hristos** - o 
provocare căreia trebuie să-i răspun
dem, un semn care trebuie căutat, un 
dar care trebuie primit - va fi în mod 
desăvârşit un adevăr.

B enjam in  Reaves este preşedintele  

Colegiului O akw ood
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Mark Finley, Mesaj devoţional 
vineri seara, 30 iunie 1995

Noaptea în care Isus 
S-a rugat pentru tine

într-o noapte din aprilie 1900, 
faimosul Titanic se afla în plină 
cursă spre New York. Nimeni nu 
avea de unde să ştie că aceasta avea 
să fie ultima lui călătorie. Cu mo
toarele mergând la maxim, uriaşul 
vapor a lovit un iceberg şi, încet, a 
început să se scufunde, acoperit de 
valuri. Apoi, într-o clipă, a fost 
înghiţit de ape. Mai bine de 1500 de 
persoane au murit în acea noapte fa
tală. De pe urma acestei tragedii au 
ieşit la iveală multe istorisiri, care de 
care mai fascinante.

Una dintre ele, care pe mine m-a 
impresionat cel mai mult, este cea a 
colonelului Gacey. în acea noapte de 
aprilie, soţia sa, aflată la mii de mile 
de acel loc din Atlanticul de nord, 
unde urma să se întâmple tragedia, 
nu putea să doarmă. îşi aştepta soţul 
să sosească acasă. Colonelul se îm 
barcase pe Titanic la Southampton, 
Anglia, spre a se reîntoarce în Ame
rica. Cuprinsă de tot felul de pre
simţiri, neputând să adoarmă, ea 
rămăsese trează toată noaptea.

Devreme, spre ziuă, îngenunche 
şi se rugă pentru soţul ei. Nu avea de 
unde să ştie că, exact la acea oră, la 
mii de mile depărtare, soţul ei se 
lupta pentru viaţa lui cu apa 
îngheţată a Atlanticului. Aproape 
îngheţat, gândi: "Gata, toate s-au 
sfârşit". Când era pe punctul de a re
nunţa, ca prin minune, o barcă de sal
vare apăru din neguri. Apoi, nişte 
mâini puternice îl apucară şi îl 
traseră în barcă.

Binecuvântat este bărbatul a 
cărui soţie îl cunoaşte pe Dumnezeu 
şi se roagă pentru soţul ei. Binecu
vântată este soţia al cărei soţ îl 
cunoaşte pe Dumnezeu şi se roagă 
pentru soţia sa. Binecuvântaţi sunt

toţi acei tineri ai căror părinţi îl 
cunosc pe Dumnezeu şi se roagă 
pentru copiii lor.

Păzeşte-i viaţa, Te rog
Tânăr fiind, arătam prea puţin in

teres faţă de religia tatălui meu. Dar 
îmi amintesc de o noapte, când am 
privit prin uşa întredeschisă a dormi
torului părinţilor. Mi-1 amintesc pe 
tatăl meu cu Biblia pe braţe. Din 
când în când, se pleca pe genunchi, 
lângă scaunul său, şi eu puteam să 
aud ecoul rugăciunilor sale. "Doamne 
sfinte, Te rog să-Ţi laşi binecuvân
tarea peste băiatul meu. Păzeşte-i 
viaţa şi ocroteşte-1. Condu-1 Tu la 
Isus." Şi toată adolescenţa, ecourile 
rugăciunilor tatălui meu m-au ferit 
să fac lucruri pe care cu siguranţă 
le-aş fi făcut dacă n-ar fi fost acele 
rugăciuni.

Binecuvântat este bărbatul a 
cărui soţie se roagă pentru el. 
Binecuvântată este soţia al cărei soţ 
se roagă pentru ea. Binecuvântaţi 
sunt toţi adolescenţii care, în timpul 
celor mai dificili ani ai lor, îşi dau 
seama că părinţii lor îl cunosc pe 
Dumnezeu şi se roagă pentru ei.
Dar este cu atât mai mângâietor să 
descoperi că Hristos Se roagă pentru 
tine.

Ioan 17 este unul dintre capi
tolele cele mai importante din în
treaga Biblie. Descoperim, în 
versetele sale, relatarea celei mai 
cuprinzătoare rugăciuni a lui Isus 
pentru ucenicii Săi. Vedem aici cât 
de adâncă este dorinţa Sa ca poporul 
Său să fie salvat. întreaga rugăciune 
se concentrează asupra ta. înaintea 
Lui stau sala de judecată a lui Pilat, 
coroana de spini şi biciul şi dealul 
Golgotei. Dar, cu toate acestea, în

acea noapte, în grădină, Isus Se roa
gă pentru tine. Mai mult decât la 
sala de judecată a lui Pilat, mai mult 
decât la dealul Golgotei - El Se 
gândeşte la tine.

Rugăciunea Lui ne vorbeşte 
despre cea mai intensă iubire care 
există în întreg universul. "Tată, a 
sosit ceasul! Proslăveşte pe Fiul 
Tău, ca şi Fiul Tău să Te proslă
vească pe Tine" (Ioan 17,1). Tată, a 
sosit ceasul - ceasul în care, în 
sfârşit, confruntarea dintre bine şi 
rău va fi decisă pentru totdeauna.

Fiul lui Dumnezeu Şi-a dăruit 
viaţa ca jertfă pe crucea Golgotei. 
Ceasul celui mai mare chin al lui 
Isus a fost ceasul gloriei sale. Ceasul 
morţii a fost ceasul proslăvirii Sale. 
Isus Hristos a înaintat spre moarte 
nu ca un ostaş înfrânt, ci ca un gene
ral victorios. Ceasul morţii lui Hris
tos a fost în acelaşi timp ceasul 
proslăvirii Sale, pentru că a fost cea 
mai clară demonstraţie, înaintea în
tregului Univers, a iubirii Tatălui. 
Isus Hristos Şi-a descoperit 
dragostea pe o cruce.

A limpezit lucrurile
Când Isus Hristos a fost înălţat 

pe o cruce deasupra Ierusalimului,
El a limpezit lucrurile: Satana este 
un mincinos; Dumnezeu este iubire. 
Iubirea Sa nu va precupeţi nimic 
pentru a mântui lumea. Rugăciunea 
lui Isus din acea noapte, aşa cum o 
găsim în Ioan 17, abundă de iubire.

Isus Hristos a i^cut trei cereri 
speciale pentru noi în acea noapte. 
"Sfinte Tată, păzeşte în Numele Tău, 
pe aceia pe care Mi i-ai dat, pentru 
ca ei să fie una, cum suntem şi 
Noi"(vs. 11). Isus Se gândea la noi. 
El nu Se gândea în acea noapte nici 
la coroana de spini, nici la piroanele 
din palme, nici la lancea ce avea să-L 
străpungă - El S-a gândit la noi.

"Mă rog ca toţi să fie una, cum 
Tu, Tată, eşti în Mine, şi Eu în Tine; 
ca şi ei să fie una în Noi, pentru ca 
lumea să creadă că Tu M-ai trimis" 
(vs.21).

El S-a rugat pentru unitatea 
Bisericii Sale. El S-a rugat pentru 
unitate şi armonie. în  curând avea 
să-Şi părăsească ucenicii. Avea să
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lase în urmă o ceată puţin nu
meroasă de ucenici, cu tempera
mente, dispoziţii şi atitudini diferite 
de la unul la celălalt. S-a gândit la 
Petru cel atât de sincer. LaTom acel 
înclinat să pună totul laîndoială. La 
Matei cel foarte calculat. L Filip, 
cel introvertit şi mereu gânditor. La 
Ioan, cel dintr-o bucată.

Gândindu-Se la toţi aceştia cu 
caractere şi educaţii atât de diferite, 
Isus S-a gândit de fapt la biserica Sa 
din toate timpurile, şi S-a rugat:
"Tată, cu toate înclinaţiile lor şi 
pregătirile lor atât de diverse, cu 
modul lor atât de diferit, de la unul 
la celălalt, de a privi lucrurile, Tată 
fa-i să fie una."

Cea mai convingătoare dovadă 
că Isus a venit în lume este unitatea 
plină de iubire ce există între uce
nicii Săi de pretutindeni. Cea mai 
mare demonstraţie a puterii Evan
gheliei nu stă în frumuseţea 
clădirilor, fie ele biserici sau tot 
felul de instituţii. Lumea ştie cum să 
construiască clădiri impozante şi edi
ficii monumentale. Pentru că dovada 
supremă că Isus a venit în lume tre
buie să fie văzută în transformarea 
ce are loc în inima şi viaţa 
oamenilor.

Isus S-a rugat pentru unitate în
tre ucenicii Săi. El S-a rugat ca soţii 
şi soţiile lor să fie una. El S-a rugat 
ca în familiile noastre să domnească 
un spirit cald şi plin de iubire. El S-a 
rugat ca părinţii să fie una cu copiii 
lor. "Pentru ca lumea să creadă că 
Tu M-ai trimis".

El S-a rugat să fie unitate în 
comitetele de numiri şi în cele ale 
bisericilor. S-a rugat să fie unitate în 
comitetele şcolilor noastre, să fie ar
monie în toate instituţiile noastre.

De aceea, atunci când sunt ispitit 
să îmi impun propria mea viziune, şi 
să dau voie eului meu să-şi susţină 
în mod egoist propria mea părere... 
când sunt ispitit să sparg armonia 
dintre mine, soţia şi copilul meu... 
când sunt ispitit să îmi impun păre
rea în comitetul bisericii sau în cel al 
şcolii... când sunt ispitit de către 
pârâşul fraţilor mei să critic, să bâr
fesc sau să desfiinţez un frate prin 
cuvintele mele..., atunci, îmi amin

tesc de o grădină. îmi amintesc de o 
noapte în care, stând pe genunchi, 
Isus S-a rugat ca biserica Sa să fie 
una. S-a rugat ca, plini de iubire, 
frate să strângă mâna la frate, soră la 
soră, şi astfel, atraşi de o atmosferă 
de părtăşie ce radiază iubire, cei ne
credincioşi vor veni să-L cunoască 
pe Isus.

Ecourile rugăciunii lui Isus străbat 
coridorul timpului şi vorbesc astăzi 
inimii mele, când îl aud rugându-Se: 
"...ca ei să fie una; ...ca lumea să 
creadă că Tu M-ai trimis...".

Rugându-Se stăruitor Tatălui, El 
a spus: "Nu Te rog să-i iei din lume, 
ci să-i păzeşti de cel rău. Ei nu sunt 
din lume, după cum nici Eu nu sunt 
din lume. Sfinţeşte-i prin adevărul 
Tău: cuvântul Tău este adevărul"
(vs. 15-17).

Isus a spus: "Eu ~u doresc ca 
urmaşii Mei să se izoleze de lume, 
retrăgându-se în mănăstiri cu ziduri 
înalte. Vor fi ispite peste tot în jurul 
lor. Vor fi ademeniţi să facă răul. 
Atracţiile păcatului vor fi cât se 
poate de reale pentru ei. Ispitele lui 
Satana nu vor fi simple trucaje - ci 
vor fi ispite adevărate, din toate 
părţile. Vor fi ademeniţi să Mă uite. 
Priorităţile lor s-ar putea să se ames
tece. Tată, nu Te rog să-i iei din 
lume. Te rog ca în mijlocul celor 
mai cumplite ispite ale lui Satana, 
prin influenţa sfinţitoare a Cuvântu
lui Meu, minţile şi inimile lor să fie 
transformate. Tată, Te rog ca prin 
Cuvântul Meu, cugetul lor să fie pro
tejat de tot răul care există în lume".

Multe cărţi te inspiră, dar numai 
Biblia este inspirată. Multe cărţi te 
conving, dar numai Biblia este con
vingătoare. Multe cărţi sunt hrană 
pentru minte, dar Biblia este hrană 
pentru suflet. Multe cărţi îţi pot oferi 
un scop în viaţă, însă doar Biblia îţi 
poate oferi putere pentru a trăi.

Isus a spus: "în vârtejul vieţii, 
când valorile sunt date peste cap şi 
priorităţile se confundă - într-o lume 
în care ziua este numită noapte, iar 
noaptea zi, într-o lume care nu-şi 
mai cunoaşte raţiunea de a fi - um- 
pleţi-vă mintea de Cuvântul lui 
Dumnezeu." De aceea, atunci când 
viaţa se complică, şi priorităţile

prind să se amestece, îmi amintesc 
de o grădină şi de o noapte.

O rugăciune pentru imitate
Isus S-a rugat mai întâi pentru 

unitatea bisericii Sale. Apoi S-a ru
gat pentru ca cei prinşi în vârtejul 
sfârşitului de mileniu, cu inima pal
pitând în faţa falsei siguranţe a lu
mii, să nu uite ce anume contează cu 
adevărat în faţa veşniciei. El S-a ru
gat pentru ca ei să-i dea voie Cuvân
tului Său să-i sfinţească, pe măsură 
ce-şi iau timp pentru a-1 citi.

Cea mai mare de
monstraţie a puterii 
Evangheliei nu stă în 
frumuseţea clădirilor - 
biserici sau tot felul de 
instituţii. Lumea ştie 
cum să construiască 
clădiri impozante şi 
edificii monumentale. 
Dovada supremă că 
Isus a venit în lume 
trebuie să fie văzută în 
transformarea ce are 
loc în inima şi viaţa 
oamenilor.

Spre sfârşit, Isus a atins punctul 
culminant al rugăciunii Sale. în 
versetul 24, El spune: "Tată, vreau 
ca acolo unde sunt Eu, să fie împre
ună cu Mine şi aceia pe care Mi i-ai 
dat Tu, ca să vadă slava Mea, slavă 
pe care Mi-ai dat-o Tu; fiindcă Tu 
M-ai iubit înainte de întemeierea lu
mii".

Gândiţi-vă la ceea ce Isus avea 
să îndure în curând. Şi totuşi, El nu 
S-a gândit la suferinţele, durerea şi 
agonia ce aveau să urmeze. Mintea 
Sa nu a fost plină cu ceea ce avea să
I se întâmple. El S-a gândit la tine. 
El S-a gândit la mine. Hristos a ştiut
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că dincolo de suferinţe, dincolo de 
lepădare, dincolo de moarte, urma să 
vină o dimineaţă a învierii. Isus ştia 
că în curând urma să plece acasă.

Pentru prima oară fusese 
despărţit de Tatăl Său. De când 
înţelesese limitările Sale ca om, El a 
suferit pentru această separare. Da,
El a petrecut timp în rugăciune. A 
petrecut timp în prosternare. Dar, cu 
toate acestea, fusese separat de Tatăl 
Său pentru mai bine de 33 de ani.

In drum spre casă
Nenumărate volume s-au scris 

despre naşterea lui Isus. Viaţa Sa a 
dat naştere la un şuvoi de cărţi - zeci 
de mii de pagini. De asemenea, s-a 
scris enorm despre moartea, învierea 
Sa şi cea de a doua Sa venire. Dar 
prea puţin S-a vorbit şi s-a scris 
despre întoarcerea Sa acasă.

Pe muntele Măslinilor, El îşi 
ridică acum mâinile şi îşi binecuvân
tează ucenicii. Este gata să Se în
toarcă acasă; este clipa despărţirii. Şi 
cum stă cu mâinile ridicate, o forţă 
mai puternică decât cea a o mie de 
rachete ce îşi iau zborul, o forţă mai 
mare decât cea a gravitaţiei, începe 
să-L tragă către cer. Acum El Se 
reîntoarce acasă.

In vreme ce oamenii părăsesc 
muntele coborând, Dumnezeu 
părăseşte muntele urcând. Creatorul 
este mai mare decât legile creaţiei 
Sale. El începe să Se îndepărteze de 
pământ. în vreme ce soarele îşi 
aruncă razele printre norii albi 
răspândiţi pe cerul de deasupra 
petecului de pământ din Galilea,
Isus Se îndreaptă către casă.

Pe măsură ce Se înalţă, din ce în 
ce mai mult, El îşi vede ucenicii 
stând acolo, jos. El vede marea 
Galileii pe care odată a păşit. Vede 
Betleemul şi îşi aminteşte de mica 
iesle de lemn în care S-a născut. 
Vede dealul Golgotei unde a fost pi
ronit în cuie, pe o cruce. Vede sala 
de judecată a lui Pilat, unde a fost 
condamnat. Vede Muntele 
Măslinilor unde a ţinut o predică. 
Vede Betania, casa Martei şi a 
Măriei şi a lui Lazăr. Vede mormân
tul gol al lui Lazăr şi, urcând mai de
parte, vede propriul Său mormânt,

rămas gol, acolo în grădină, cu pia
tra de la intrare prăvălită alături... El 
Se îndreaptă către casă.

Curând, devine ascuns pentru 
pământ şi intră în curţile cerului. Pe 
măsură ce urcă, zeci de mii de fiinţe 
angelice îl întâmpină. Biblia descrie 
corurile de îngeri care cântă, ieşin- 
du-I înainte. David descrie scena în 
Psalmul 24. Momentul este redat în 
toată frumuseţea şi grandoarea lui. 
Psalmistul ne înfăţişează acest eveni
ment glorios al reîntoarcerii acasă a 
Mântuitorului. în slavă, glorie şi 
splendoare, Isus Hristos este întâm
pinat de zecile de mii de îngeri cân
tând în cor.

Aceştia sunt împărţiţi în două 
coruri. Unul dintre ele cântă o 
melodie, punând o întrebare, iar 
celălalt răspunde în  acelaşi fel, 
într-un impunător duet cosmic. Ar
moniile combinate ale celor două 
coruri angelice străbat cerurile. 
"Porţi, ridicaţi-vă capetele; ridi- 
caţi-vă, porţi veşnice, ca să intre 
împăratul Slavei!"(Ps. 24,7).

Ascultaţi acum întrebarea pe 
care, cântând, primul cor o rosteşte: 
"Cine este acest împărat al 
slavei?"(vs.8). Iar celălalt cor răs
punde: "Domnul cel tare şi puternic, 
Domnul cel viteaz în lupte." (vs. 8). 
Aceşti îngeri nu întreabă "Cine este 
împăratul slavei?" pentru că ei n-ar 
şti cine este. Tot acest dialog muzi
cal, cu întrebări şi răspunsuri pe 
note, este doar un mod de a-I aduce 
laudă lui Dumnezeu.

Porţile cerului se deschid şi, în
conjurat de cântecul înălţător al 
zecilor de mii de îngeri ce I se 
închină, Isus Hristos intră în slava 
cerurilor. Iar acolo, stând în faţa Lui, 
cu braţele larg desfăcute, este chiar 
Tatăl Său. în acea clipă sublimă,
Fiul şi Tatăl sunt din nou împreună. 
Dar, în vreme ce Se apropie Unul de 
Celălalt, peste tot cerul se aşterne 
tăcerea. Serafimii şi heruvimii 
rămân fără glas. Corurile îngereşti 
îşi încetează pentru câteva clipe cân
tarea.

Ei sunt gata să-şi înalţe din nou 
vocile într-un impunător cântec de 
laudă, dar Isus îşi ridică mâna şi 
peste toţi se aşterne liniştea. O clipă

rămâne tăcut înaintea Tatălui. Pentru 
că Isus încă nu poate accepta 
adorarea îngerilor. încă nu poate ac
cepta îmbrăţişarea Tatălui. Apoi, 
Isus îşi ridică palmele Sale 
străpunse şi spune: "Tată, doresc ca 
cei pe care Mi i-ai dat Tu, să fie aici 
cu Mine. Tată, nu pot primi îm
brăţişarea Ta şi nici adorarea înge
rilor până când nu voi şti că, din 
cauza crucii de pe Golgota, în 
meritele jertfei Mele, urmaşii Mei de 
pe pământ vor fi într-o bună zi aici, 
cu Mine." Şi Tatăl îi răspunde: "Fiul 
Meu, jertfa Ta a fost primită”. în 
acea clipă, tot cerul îşi reia cântarea: 
"Vrednic, vrednic este Mielul care a 
fost junghiat".

Dacă în noaptea aceea în grădină
- cu sala de judecată a lui Pilat şi cu 
dealul Golgotei înaintea Sa, cu 
biciul, coroana de spini, cuiele şi 
crucea înaintea Sa - Isus S-a gândit 
suficient de mult la mine ca să-Şi ia 
timp să Se roage pentru mine, atunci 
cu siguranţă că iubirea Lui pentru 
mine nu are margini. Şi, dacă Isus 
M-a iubit aşa de mult încât în acea 
lungă zi în ceruri El n-a acceptat îm
brăţişarea Tatălui - acea strângere la 
pieptul Părintelui Său ceresc - până 
când n-a primit asigurarea că eu voi 
fi acolo, atunci vreau să fiu acolo!

Când viaţa pare să nu mai aibă 
nici un sens şi capul începe să 
coboare, când descurajarea te izbeşte 
în valuri, când deznădejdea te 
doboară, adu-ţi aminte de o grădină, 
de o noapte şi ascultă ecoul cuvin
telor lui Isus: "Tată, vreau ca ei... să 
fie cu Mine, acolo unde sunt Eu".

Aminteşte-ţi întotdeauna că Isus 
Se roagă pentru tine! Dă voie ecou
lui rugăciunii Lui să-ţi inspire curaj, 
spre a nu te da bătut.

Dacă Isus Se roagă pentru tine, 
atunci, mai mult ca sigur, vei fi în 
stare să biruieşti! Nu renunţa nicio
dată! Nu da curs niciodată ispitelor 
lui Satana care vrea să te descura
jeze! Isus Se roagă pentru tine! Tu 
poţi fi mântuit! Poţi trăi în ceruri 
pentru totdeauna! El vrea ca tu să fii 
acolo.

M ark  Finley este director şi speaker  

la postu l de telev iziune adventist It is 

w ritten
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David Nyekwere, Mesaj devoţional, 3 iulie 1995

O uşă deschisă
„îngerului bisericii din Filadelfia 

scrie-i: ’lată ce zice cel Sfânt, Cel 
Adevărat, Cel ce ţine cheia lui David, 
Cel ce deschide şi nimeni nu va 
închide, Cel ce închide, şi nimeni nu 
va deschide: Ştiu faptele tale, iată 
ţi-am pus înainte o uşă deschisă, pe 
care nimeni n-o poate închide, căci 
ai puţină putere şi ai păzit Cuvântul 
Meu, şi n-ai tăgăduit Numele Meu’“ 
(Apoc. 3,7-8).

Cheia care duce la casa lui David 
nu este una obişnuită; ea este cheia 
biruinţei. Nicăieri nu se spune că 
David ar fi pierdut vreodată o bătălie. 
El a luptat pentru a câştiga şi nu pen
tru a pierde. El a fost un om după 
voia lui Dumnezeu. Va pierde Isus 
vreo bătălie? Nu, niciodată. El este 
Alfa şi Omega. Cu această cheie 
veşnică, El a deschis larg porţile 
veşniciei pentru biserica rămăşiţei.

Ori de câte ori biserica, biserica 
rămăşiţei, hotărăşte să se întâlnească 
într-o sesiune ca aceasta, unde sunt 
luate decizii pline de consecinţe, îm
părăţia lui Satana este cuprinsă de 
groază. El se pregăteşte să lupte. Dar 
biserica lui Dumnezeu nu trebuie să 
se teamă, Isus este preşedintele acestei 
sesiuni. El are cheia lui David. El 
spune că ceea ce El deschide nimeni 
nu poate închide şi ceea ce El a închis 
nimeni nu poate deschide. Şi iată că 
Dumnezeu a aşezat o uşă deschisă 
înaintea bisericii adventiste:

O uşă deschisă a biruinţei, nu a 
brutalităţii; O uşă deschisă a bunătăţii, 
nu a bârfei; O uşă deschisă a recon
cilierii, nu a represaliilor; O uşă 
deschisă a iertării, nu a intimidării;
O uşă deschisă a înţelegerii, nu a 
îngâmfării; O uşă deschisă a unităţii, 
nu a uitării; O uşă deschisă a iubirii, 
nu a impunerii; O uşă deschisă a 
vieţii veşnice în Isus Hristos.

Biserica Filadelfiei este biserica 
dragostei frăţeşti.,,Frate" - acesta 
era cuvântul care o caracteriza. Tre
buie să ne vedem pe noi înşine ca 
fraţi.

Diferenţele de cultură nu trebuie 
să constituie o barieră. Noi suntem 
una în Isus Hristos. Uşa deschisă a 
Maestrului stă să primească popoare, 
limbi, noroade şi naţiuni. Nici un 
înger nu o poate închide. Nici un de
mon nu o poate închide. Singurii 
care pot zăvori această uşă suntem 
noi înşine, tu şi eu. Atâta timp cât 
rămânem în Isus. această uşă rămâne 
deschisă pentru veşnicie.

Am avut o campanie publică de 
evanghelizare într-un oraş din sudul 
Nigeriei. După primele trei săptămâni, 
a avut loc un botez. Unul dintre con
vertiţi era un conducător al bisericii 
penticostale. L-am botezat într-un 
râu, în după-amiaza unui Sabat.

Seara, el a venit la întâlnire cu 
alţi prieteni de adevăr şi membri.
Dar omul acesta era de două ori mai 
mare decât îl ştiusem! Nu l-am putut 
recunoaşte imediat. Mi-a spus: „Pas- 
tore, nu mă cunoşti?" l-am răspuns:
, ,Ei bine, nu prea".,  ,Dar m-ai botezat 
în după amiaza-aceasta", a insistat 
el. După ce l-am privit mai atent, am 
încremenit. „Ce s-a întâmplat?"

După cele spuse de el, după ser
viciul divin mersese acasă. Era în 
jurul orei două după-amiază. în timp 
ce stătea întins pe pat ca să se odih
nească, nu i-a venit să-şi creadă ochi
lor. Tavanul camerei sale s-a deschis 
şi un fum galben cobora peste el. A 
făcut un efort să scape, dar nişte 
mâini nevăzute l-au ţintuit de pat. 
Apoi, fumul l-a cuprins, până când a 
putut fi eliberat. Imediat a început să 
se scarpine peste tot. Rezultatul a 
fost că s-a umflat aşa cum arăta.

Aceasta a fost o încercare pentru 
echipa mea evanghelistică. I-am spus 
că Isus a pus înaintea sa uşa deschisă 
a biruinţei. Nici un om sau demon 
nu o poate închide. Ne-am rugat cu 
el şi l-am încurajat să se întoarcă 
acasă după programul de seară.

în acea noapte, el a avut o expe
rienţă ciudată. Bunicul lui, care 
murise cu câteva zeci de ani în

urmă, l-a vizitat. Bătrânul din lumea 
spiritelor l-a trezit din somn. Uşa 
dormitorului său era bine încuiată. 
Bătrânul l-a rugat pe noul nostru 
convertit să stea jos. Desigur, acesta 
tremura din toate încheieturile, în 
timp ce s-a aşezat faţă în faţă cu vizi
tatorul neaşteptat. Care era solia 
bunicului? Noul nostru frate în Hris
tos a fost avertizat să nu mai par
ticipe la întâlnirile noastre. Bătrânul 
a insistat că biserica penticostală, 
unde noul nostru membru fusese 
conducător, era biserica lor 
preferată. I-a mai spus că atât el, cât 
şi alţii dintre cei plecaţi „dincolo", se 
închinau tot acolo. El l-a avertizat 
că, dacă va continua să frecventeze 
întâlnirile noastre, ceea ce i s-a în
tâmplat în după-amiaza zilei trecute 
va fi o nimica în comparaţie cu 
moartea cumplită de care va avea 
parte. După această ameninţare, pre
supusul bunic a părăsit camera.

După ce am ascultat această is
torisire, am rugat doi prezbiteri şi 
doi pastori din echipa mea evanghe
listică să-l viziteze acasă pe noul 
nostru membru şi să vorbească cu 
Dumnezeul nostru. Cei patru au vizi
tat casa bărbatului, în numele Dom
nului. A fost invocat Isus şi fratele 
nostru a fost eliberat. Demonii au 
fugit atunci când solii lui Dumnezeu 
au luat cu asalt casa vrăjită.

Da, popor al lui Dumnezeu! Noi 
avem de luptat împotriva căpeteni
ilor din locurile înalte;

Noi avem de luptat împotriva 
urii din locurile înalte;

Noi avem de luptat împotriva de
monilor din locurile înalte;

Noi avem de luptat împotriva 
corupţiei din locurile înalte; 

împotriva amăgirii; 
împotriva neînţelegerilor; 
împotriva tribalismului; 
împotriva discriminării rasiale, 
împotriva minciunilor, 
împotriva vorbirii de rău, 
împotriva spiritului de dezbinare 

din locurile înalte.
Dar Isus stă în locurile cele mai 

înalte. Isus stă la dreapta tronului lui 
Dumnezeu, în slavă. Când Numele 
Său este pronunţat, demonii fug, ura 
încetează, corupţia piere, neînţelege
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rile sunt îndreptate, lăcomia este în
locuită de dragoste, tribalismul se 
schimbă în frăţietate, discriminarea 
face loc unităţii în Hristos.

Am planificat întâlnirile evanghe- 
listice într-un sat aflat la 22 km de sediul 
conferinţei. In sat nu exista prezenţă 
adventistă şi eram hotărâţi să înfiin
ţăm acolo o biserică. în  fiecare seară, 
parcurgeam drumul până în sat şi 
înapoi. în timpul primelor două săp
tămâni, am avut 88 de candidaţi la 
clasa de botez. Atunci Satana ne-a 
trimes o provocare. Ca urmare a 
unei dispute pentru pământ dintre 
două triburi, s-a dat foc la câteva 
case şi au murit oameni. Mulţi dintre 
candidaţii noştri la botez au fost în
junghiaţi şi internaţi la spital.

Astfel au ajuns la mine rapoarte 
cu privire la masacru. Unii dintre 
membrii noştri erau descurajaţi, dar 
am făcut apel la voluntari pentru a 
merge cu mine în sat. Am ajuns 
acolo seara târziu. La intrarea în sat, 
maşina mea a fost oprită de câţiva in
digeni ostili, înarmaţi cu puşti şi 
cuţite. Ne rugasem deja, cerându-I 
lui Isus să ne dea biruinţă. Nu puteam 
să abandonăm sufletele care-L 
doreau pe Isus şi doreau mântuirea 
doar din cauza acestei lupte alimen
tate de nişte demoni înfrânţi.

Uşa maşinii mele fu deschisă cu 
putere de mulţimea gălăgioasă. în 
clipa următoare eram afară din maşină 
stând înaintea lor. Şi-au îndreptat ar
mele spre mine. Unii strigau: ,,Ucideţi-l, 
împuşcaţi-1, înjunghiaţi-l!“ Dar Dum
nezeu a intervenit. El va interveni în
totdeauna. Iată ce a făgăduit El: „Toată 
puterea Mi-a fost dată în cer şi pe 
pământ. Duceţi-vă şi faceţi ucenici 
din toate neamurile, botezându-i în 
numele Tatălui şi al Fiului şi al Sfân
tului Duh. Şi învăţaţi-i să păzească 
tot ce v-am poruncit. Şi iată că Eu 
sunt cu voi în toate zilele, până la 
sfârşitul veacului" (Matei 28,18-20).

Câţiva bărbaţi tineri, care proba
bil participaseră la întâlnirile noas
tre, au spus: ,,Nu, lăsaţi-1, el este 
domnul nostru". Am folosit ocazia 
să le spun câteva cuvinte. Armele au 
fost lăsate în jos. Le-am explicat că 
noi nu eram nici cauza crizei din sat 
şi nici implicaţi în ea. în schimb, noi

le adusesem o solie de speranţă, aşa 
cum se găseşte ea în Isus. Am insis
tat asupra faptului că voi continua în
tâlnirile din sat în fiecare seară şi am 
făcut apel la înţelegerea lor. Con
ducătorii lor mi-au cerut să vin a 
doua zi, după-amiază. în acea seară 
vieţile noastre au fost salvate. I-am 
mulţumit lui Dumnezeu pentru efor
tul pe care-1 făcusem.

A doua zi, însoţit de unii dintre 
membrii mei, am vizitat satul. Părţile 
aflate în conflict au hotărât să ne per
mită să ţinem adunările noastre între 
orele şase şi zece seara. I-am adus 
slavă lui Dumnezeu pentru această 
uşă deschisă. Isus nu dă greş nicio
dată. în cele din urmă, am botezat
28 de persoane, cu care am început o 
minunată grupă a Şcolii de Sabat. 
Astăzi este pace în acel sat şi 
biserica înfloreşte.

Această uşă deschisă a veşniciei 
nu poate fi închisă. Este mult mai 
subtilă decât subtilităţile arhiamăgi- 
torului Satana. El o ştie. De aceea, el 
este atât de disperat să recruteze 
agenţi din poporul lui Dumnezeu. El 
doreşte să aducă în mijlocul nostru 
înstrăinarea şi lipsa de dragoste. Dar 
vai de el! Isus a fost biruitor încă de 
la începutul timpului. Chiar înainte 
de întemeierea lumii, Isus Şi-a pre
dat viaţa pentru noi. Planul mântuirii 
are temelii mai adânci decât planul 
celui rău întocmit împotriva noastră.

El a făcut un plan împotriva lui 
Adam, dar un plan mai mare decât al 
lui fusese deja iniţiat şi definitivat îna
inte ca el să intre în Eden. Chiar şi la 
această sesiune a Conferinţei Gene
rale de la Utrecht 1995, toate maşina- 
ţiunile celui rău au fost deja anhilate 
de Dumnezeu înainte ca să se întâl
nească comitetele pentru a lucra. 

Dumnezeu este la cârmă 
Dumnezeu conduce 
Dumnezeu este la centru 
Dumnezeu este Creatorul 
Dumnezeu este preşedintele 
El l-a format pe Adam. El l-a 

chemat pe Avraam. El l-a ales pe 
Moise. El l-a uns pe David. El l-a de
semnat pe Ilie şi l-a pregătit pe 
Elisei, Pavel, Iacov şi Petru pentru 
misiuni unice pe pământ. Isus 
spune: „Petre, Mă iubeşti? Atunci

paşte oile mele.“ Petru, am pus o 
uşă în faţa ta, o uşă deschisă. Paşte 
turma Mea. O vei face, Petre? „Da, 
Doamne. Ştii că Te iubesc, de aceea 
voi paşte turma Ta.“

Isus ne-a pregătit pentru o misi
une specială astăzi, aşa încât El ne 
imploră: Adventişti din Africa, 
paşteţi oile Mele şi nu le sacrificaţi; 
am pus în faţa voastră o uşă deschisă 
pentru înţelegere politică.

Adventişti din Australia, paşteţi 
oile Mele şi nu le izolaţi; am pus 
înaintea voastră o uşă a iubirii.

Adventişti din Asia, paşteţi oile 
Mele şi nu le striviţi; am pus înain
tea voastră o uşă deschisă a libertăţii 
religioase.

Adventişti din Europa, paşteţi oile 
Mele şi nu le vindeţi; am pus înain
tea voastră o uşă deschisă a creşterii.

Adventişti din America de Sud, 
paşteţi oile Mele şi nu le lăsaţi pentru 
contrabandă; am pus înaintea voastră 
o uşă deschisă pentru reuşită globală.

Adventişti din America de Nord, 
paşteţi oile Mele şi nu le împrăştiaţi, 
am pus în faţa voastră o uşă deschisă 
pentru binecuvântări spirituale şi ma
teriale.

Voi sunteţi una în Mine. Poate o 
femeie să-şi uite pruncul şi să nu vrea 
să-l alăpteze? Ea ar putea să-l uite, 
dar Eu nu vă voi uita (Isaia 49,15).

Voi veţi deveni stâlpi în templul 
Dumnezeului meu, spune Isus. Voi 
veţi bea din izvoarele apei vieţii, din 
pâraiele veşniciei. Eu voi face. asta 
pentru tine, zice Isus, pentru că Eu 
sunt:

Elohim
El Roi
Părinte al veşniciilor
Emanuel
Alfa şi Omega, Cel dintâi şi Cel 

de pe urmă, începutul şi Sfârşitul.
Va mai fi o Conferinţă Generală pen
tru toţi copiii lui Dumnezeu -  Con
ferinţa Generală a celor răscumpăraţi 
în Noul Ierusalim. Isus este începă
torul şi Desăvârşitorul credinţei 
noastre. El vine iar, şi asta aşa de 
curând. Cu uşa biruinţei aşa de larg 
deschisă în faţa noastră, să ne unim 
cu Ioan, de pe insula Patmos, şi să 
spunem: „Amin, vino Doamne 
Isuse!“
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Alexandr Boletnikov, Mesaj devoţionol, 5 iulie 1995

Nu-mi este ruşine să 
fiu adventist 
de ziua a şaptea

"Eşti evreu?" m-a întrebat rabi
nul hasidic, după ce s-a uitat lung la 
cămaşa pe care o purtam, în aeropor
tul internaţional din Moscova. Cu
vintele "Israelit pentru Isus" erau 
imprimate în jurul semnului cunos
cut ca steaua lui David.

"Da, rabi, sunt evreu."
"Eşti sigur că eşti evreu?"
"Absolut! Mama şi tata sunt 

amândoi evrei, la fel ca şi bunicii." 
Răspunsul meu l-a înfuriat pe rabin, 
în  cele din urmă a explodat, strigân- 
du-mi: "Ştii cine eşti? Eşti un trădător! 
Ar trebui să-ţi fie ruşine!"

De curând devenisem creştin, dar 
nu aparţineam încă vreunei denomi- 
naţiuni. Cât despre rabin, am înţeles 
destul de bine ce voia să spună când 
m-a făcut trădător. Aceste cuvinte 
îmi aduceau în minte o întâmplare 
de pe când studiam la şcoala rabini
că de la Kiev. Directorul şcolii ne 
ţinea o lecţie despre creştinism. între 
altele, el a spus: "Lăsaţi-i pe creştini 
în pace. Un lucru vreau să ţineţi 
minte. Nu citiţi Noul lor Testament. 
Dacă cineva va citi vreodată această 
carte blestemată, să înţeleagă că 
sângele celor şase milioane de evrei 
ucişi în al doilea război mondial plus 
sângele multor milioane de evrei 
care au pierit în secolele de per
secuţie din partea catolicilor şi orto
docşilor va fi pe capul lui."

Am fost conştient de antisemi
tism încă din copilărie. Bunicii mei, 
născuţi în Rusia înainte de revoluţie, 
erau foarte familiarizaţi cu atitudi
nea naţională negativă faţă de evrei. 
Ura rasială le-a făcut viaţa foarte 
grea. Tot timpul erau în căutarea 
unei salvări din această îngrozitoare

viaţă de persecuţie când, zi de zi, 
erau în primejdie să fie omorâţi.

Una dintre lozincile lui Lenin i-a 
ademenit pe bunicii mei. "Uitaţi-L 
pe Dumnezeul vostru şi credinţa 
părinţilor voştri şi eu vă voi face 
oameni liberi". Din nefericire, ei au 
luat atunci o decizie împotriva Dum
nezeului lor. Ei au devenit atei.
Când m-am născut eu, cuvântul 
Dumnezeu nu se mai rostea deloc în 
familia noastră. De fapt, eu nu am 
auzit cuvântul Dumnezeu înainte de 
a fi la liceu.

Cu toate acestea, decizia bunici
lor mei de a deveni atei nu m-a scu
tit de atitudinile antisemite. Am 
devenit un comunist loial încă din 
adolescenţă şi în adâncul sufletului 
visam să ajung un creator de bombe 
nucleare sovietice. Fusesem complet 
înşelat de propaganda comunistă.

Credinţa mea în comunism a fost 
complet ruinată atunci când am 
încercat să intru la o universitate 
prestigioasă ca să continui studiile 
mele de fizică. Deşi am trecut exa
menul de admitere, mi s-a refuzat in
trarea. Mai târziu am aflat că singurul 
motiv pentru care conducerea ţării 
mele, căreia îi eram loial, îmi re
fuzase intrarea la facultate era că 
eram evreu. Aceasta m-a lovit cum
plit. Mă simţeam trădat. în  câteva 
zile m-am văzut fără nici un viitor. 
Credinţa mea naivă în comunism se 
prăbuşise ca un castel de nisip.

Disperat, neştind ce să fac, m-am 
hotărât să-mi caut rădăcinile. în min
tea mea se frământa necontenit 
aceeaşi întrebare: De ce eram altfel 
decât ceilalţi, care nu erau evrei? Ce 
înseamnă să fii evreu? Acesta a fost

scopul pentru care am ajuns student 
la şcoala rabinică de la sinagoga din 
Kiev. Atunci l-am auzit pe director 
spunându-ne să nu citesc niciodată 
Noul Testament. Acele cuvinte mi
au pătruns în suflet şi am ajuns la 
convingerea că Hristos era cel mai 
mare duşman al meu. Am început să 
cred cu înverşunare că Hristos era în 
spatele tuturor persecuţiilor contra 
evreilor. Această idee a ajuns o ob
sesie în viaţa mea. Singurul meu 
scop de viaţă acum era să demon
strez întregii omeniri că Isus fusese 
un Mesia înşelător. El fusese cel mai 
mare mincinos din istorie. Consi
deram că era absolut imposibil ca 
cineva care avea ca urmaşi iezuiţi, 
cruciaţi şi inchizitori, să fie Mesia, 
Mântuitorul lumii.

Studiind Biblia ebraică, am ajuns 
la Daniel 7,8 care vorbeşte despr|e 
cornul cel mic. Potrivit cu versetul 
25, această putere "va rosti vorbe de 
hulă împotriva Celui Prea înalt, va 
asupri pe sfinţii Celui Prea înalt, şi 
se va încumeta să schimbe vremile 
şi legea". Aceste texte mi-au cucerit 
în mod irezistibil atenţia. Am simţit 
că ele au o anumită semnificaţie isto
rică.

Când citisem că sfinţii Celui 
Prea înalt aveau să fie persecutaţi, 
m-am gândit că aceştia nu puteau fi 
decât evreii. Acest lucru mi se părea 
cât se poate de logic. Nu putea exista 
o altă concluzie decât aceasta. Mai 
ştiam cum, treptat, treptat, biserica 
creştină începuse să ţină duminica.
Şi aceasta corespundea cu interpre
tarea mea că acest corn mic nu nu
mai că i-a persecutat pe evrei, dar a 
şi schimbat Sabatul pe care Dum
nezeu îl dăduse poporului Său în 
Vechiul Testament. Astfel, era clar 
că cornul cel mic nu putea fi altul 
decât întemeietorul bisericii creştine, 
acest fals Mesia, pe care creştinii II 
numesc Hristos. Această descoperire 
m-a şocat. Gândiţi-vă, acest Mesia, 
Hristos, era prezis în Vechiul Testa
ment şi descris ca fiind cornul cel 
mic. Această descoperire a întărit 
ura mea faţă de Hristos şi creştini. 
Eram decis să-L demasc pe acest 
fals Mesia tuturor creştinilor, ca să-i 
aduc înapoi la iudaism.
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Am descoperit că nu departe de 
casa mea era un grup de protestanţi 
care se adunau cu regularitate. M-am 
hotărât să merg la ei şi să le arăt cât 
de greşiţi erau, aducându-şi închi
narea unui fals Mesia. Mă aştep
tam să fiu privit ca un duşman 
dezgustător. Credeam că toţi creştinii 
sunt antisemiţi. Spre uimirea mea, 
aceste aşteptări nu s-au confirmat. 
Aceşti oameni erau altfel. în loc să 
se certe cu mine, m-au primit ca pe 
un prieten.

Am petrecut mai multe ore cu ei, 
discutând despre Vechiul Testament, 
ceea ce m-a surprins cu adevărat, 
pentru că eu credeam că ei citesc nu
mai Noul Testam ent. într-o  seară, 
i-am întrebat dacă ei cred că Vechiul 
Testament este inspirat de Dum
nezeu. "Cu siguranţă! Noi credem că 
Vechiul Testament este tot aşa de in
spirat ca şi Noul", a răspuns con
ducătorul grupului. Aceasta mi-a dat 
o bună ocazie să atac un subiect 
tare: "Dacă socotiţi că Vechiul Tes
tament este inspirat, de ce vă în
chinaţi lui Dumnezeu în ziua de 
duminică?"

A fost o tăcere de câteva clipe. 
Apoi un tânăr s-a ridicat din spate şi 
a răspuns: "Eu nu pot să răspund în 
locul celorlalţi care sunt aici în 
această seară, dar eu sunt adventist 
de ziua a şaptea şi păzesc Sabatul. 
Mai mult decât atât, eu nu mănânc 
cărnuri necurate." Răspunsul lui m-a 
şocat. Eram încurcat şi nu ştiam ce 
să spun. Un creştin sabatarian? Cu 
neputinţă! Cum ar fi fost posibil ca 
urmaşii unui Mesia fals, cornul cel 
mic, să fie păzitori ai Sabatului şi să 
nu mănânce animale necurate? 
Aceasta nu se potrivea cu teoria mea!

Mi-a fost cu adevărat milă de 
acel tânăr. El era un aşa sârguin- 
cios cercetător al Scripturilor! Sin
gura lui problemă era credinţa 
într-un Mesia fals. M-am hotărât 
să-l convertesc pe omul acesta la 
iudaism. La urma urmei, avea să fie 
un pas foarte mic pentru el să îm
brăţişeze iudaismul, de vreme ce el 
ţinea deja Sabatul şi nu mânca ani
male necurate. Răspunsul lui a fost 
să mă invite să merg cu el la biserica 
adventistă de ziua a şaptea din Kiev.

Când am intrat şi am văzut 500 de 
păzitori conştiincioşi ai Sabatului, 
am fost încântat. Ce ocazie evanghe- 
listică aveam să vorbesc acestora 
despre Mesia cel fals, Hristos!
Acesta era un bogat câmp de lucru 
ca să îi convertesc pe toţi aceşti 500 
la iudaism.

Mi-am împărtăşit speranţele cu 
prietenul meu şi i-am vorbit despre 
descoperirea pe care o făcusem asu
pra semnificaţiei cornului mic. "Da," 
mi-a spus el, "noi, adventiştii, cre
dem că acest corn mic reprezintă 
biserica creştină apostaziată pe care 
o urmează majoritatea creştinilor.
Dar noi ne deosebim de ei prin fap
tul că urmăm învăţăturile autentice 
ale Bibliei şi de asemenea îl iubim şi 
îl slujim pe Isus Hristos, Domnul 
nostru. Acesta este motivul pentru 
care noi ţinem Sabatul. Pentru că, nu 
uita, Isus a fost evreu şi El a păzit 
Sabatul. Şi, de asemenea, noi nu sun
tem de acord cu discriminarea faţă 
de nici un grup rasial sau etnic, 
încurcătura ta", a continuat el, "este 
că tu ai identificat în mod greşit pe 
începătorul falsei biserici creştine 
numindu-1 cornul cel mic, Hristos. 
Pentru a înţelege greşeala ta, trebuie 
să citeşti mai departe în Vechiul Tes
tament şi să vezi cine este cu 
adevărat Mesia. Când ajungi acasă, 
te rog să citeşti Daniel 9,25-27."

Am fost surprins de răspunsul 
lui, dar m-am întors acasă şi am 
deschis la Profeţi şi am citit: "Să ştii 
dar şi să înţelegi că, de la darea 
poruncii pentru zidirea din nou a 
Ierusalimului, până la Unsul 
(Mesia), la Cârmuitorul, vor trece 
şapte săptămâni, şi şasezeci şi două 
de săptămâni, pieţele şi gropile vor 
fi zidite, şi anume în vremuri de 
strâmtorare. După aceste şasezeci şi 
două de săptămâni, unsul va fi stâr
pit..."

Am citit aceste texte şi am rămas 
consternat! Cunoşteam principiul an- 
zi pentru timpul profetic şi ştiam 
cum să aplic acest principiu. Am cer
cetat în multe cărţi şi calculele mele 
ajungeau la aproximativ aceeaşi 
dată, în jurul anilor 30 sau 31 d.Hr., 
când a avut loc răstignirea lui Hris
tos, numit Mesia de către Daniel. Ar

gumentele prietenului meu erau 
logice. Adventiştii de ziua a şaptea 
se deosebeau cu adevărat de toţi 
ceilalţi creştini pe care îi cunos
cusem. Acum am văzut că, de fapt, 
ei erau mai credincioşi faţă de Scrip
turi decât eram eu.

Dar acum stăteam în faţa deciziei 
sfâşietoare de a-mi trăda neamul, 
tăgăduindu-mi rădăcinile şi tra
diţiile. Singura speranţă pe care o 
mai aveam era venirea mai întâi a 
unui Mesia evreu. Eram convins că 
rabinul Schneerson, conducătorul 
unei mişcări iudaice hasidice, era un 
profet. în vara anului 1990, el a pro
fetizat că Mesia avea să vină în luna 
septembrie a acelui an. Cinci luni 
am aşteptat cu nerăbdare venirea lui 
Mesia. Ştiam că, dacă va veni. El va 
şti ce să-i răspundă prietenului meu 
adventist. Am fost dezamăgit că 
Mesia nu a venit în septembrie.
După câteva luni, am aflat că rabinul 
Scheerson s-a autoproclamat Mesia. 
Nu puteam crede o asemenea m in
ciună. El era un om foarte, foarte 
bătrân, aproape pe moarte, şi în nici 
un fel nu corespundea nici unei 
profeţii din Vechiul Testament. El se 
născuse la New York, şi nu la 
Betleem. Nu mai aveam altă alegere. 
Ori îl acceptam pe Isus ca Mesia, 
aşa cum arată Scripturile, ori aştep
tam următoarea minciună. Acesta a 
fost momentul în care nu numai că 
am fost forţat să-L primesc pe Hris
tos ca Domn al meu, dar am făcut-o 
cu bucurie, şi astfel am devenit mem
bru al bisericii adventiste de ziua a 
şaptea.

Da, rabine, a trebuit să trădez 
neamul meu pentru că nu am putut 
să-L trădez pe Dumnezeul meu, Isus 
Hristos. Dacă-mi spui că trebuie 
să-mi fie ruşine de mine că am repu
diat iudaismul, iată răspunsul meu: 
"Căci mie nu mi-e ruşine de 
Evanghelia lui Hristos; fiindcă ea 
este puterea lui Dumnezeu pentru 
mântuirea fiecăruia care crede: întâi 
a Iudeului, apoi a Grecului".

A lexandr Boletnikov, convertit de la 

iuda ism , s tu d ia z ă  in  p r e z e n t  la  

A ndrew s U niversity  şi fa c e  parte din  

colectivul D iviziunii Euro-Asia care 

pregăteşte o nouă traducere a Bibliei 

în limba rusă.
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Mesaj devotional la închiderea sesiunii 
Roberf S. Folkenberg  -  8 iulie 1995

Uniţi în fapt
Cu cinci ani în urmă m-aţi che

mat să vă slujesc ca pastor. Aceasta 
ne-a oferit, mie şi Anitei, prilejul de 
a cunoaşte pe mulţi dintre membrii 
răspândiţi pe tot globul. Am avut ast
fel posibilitatea de a simţi gustul 
bisericii noastre mondiale - şi ne-am 
bucurat să o facem.

Din Bangalor până la Bucureşti, 
din Palau până la Pittsburg, din Ulan 
Bator până la Utrecht, din Moscova 
până în Mexico City, ne-am bucurat 
să ne simţim peste tot într-o uriaşă 
familie mondială.

Am luat parte la fericirea de a fi 
intrat în Albania şi Mongolia, dar şi 
la tragedia din Ruanda.

Am cunoscut împreună noutatea 
evanghelizării prin satelit în timpul 
programului Net ’95, dar şi teama 
misionarilor ascunşi în Kuweit în 
timpul invaziei irakiene.

Am cunoscut fericirea botezu
rilor în China, dar şi durerea de a-i 
vedea pe mulţi dintre cei mai con
sacraţi lucrători ai noştri mergând la 
odihnă, fără să-L vadă pe Isus re
venind.

Aceste experienţe ne-au apropiat 
unii de alţii ca o singură familie a lui 
Dumnezeu. Aşa după cum apostolul 
Pavel spune aproape în fiecare din 
epistolele sale, "Mulţumesc lui Dum
nezeu pentru voi toţi!"

Mulţumesc lui Dumnezeu pentru 
voi toţi, cei din:

Antiohia şi Antigua,
Corint şi Croaţia,
Galatia şi Guadelupe,
Roma şi România,
Tesalonic şi Taiwan,
Filipi şi Filipine,
Efes şi Elveţia.
Mulţumesc lui Dumnezeu pentru 

voi! Mulţumesc pentru credinţa 
voastră, pentru dragostea voastră şi 
pentru rugăciunile voastre. Nu 
găsesc cuvinte pentru a-mi exprima 
pe deplin bucuria de a fi astăzi aici 
cu voi toţi - familia mea. Aici, la
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Utrecht, timp de zece zile, am avut o 
extraordinară reuniune de familie.
Am reînnoit cunoştinţele şi am legat 
noi prietenii.

Dar, ca în orice altă reuniune de 
familie, am avut şi unele nepotriviri, 
unele dispute. De fapt, am curajul să 
spun că, în unele subiecte extrem de 
importante, am avut păreri întru to
tul diferite.

Unii dintre noi cred că organizaţia 
ar trebui să aibă o anumită structură, 
iar alţii văd lucrurile diferit.

Unii dintre noi au crezut din tot 
sufletul că anumite persoane ar tre
bui să fie alese, alţii şi-au dat votul 
altora.

Unii dintre noi au considerat că 
femeilor ar putea să le fie acordată 
întărirea de pastor, alţii au conside
rat că aceasta ar fi o greşeală.

Unii dintre noi ar dori ca 
Manualul bisericii să se citească în- 
tr-un anume fel, alţii cred că se 
poate formula şi altfel.

Ar fi o greşeală să spun că am 
avut uniformitate de opinie. Dar 
partea cea mai frumoasă într-o fami
lie este că, în ciuda unor convingeri 
total diferite, suntem mai departe în 
aceeaşi familie.

Din fericire, "Unitatea în Hris
tos" nu depinde de uniformitatea 
opiniilor. Din fericire, a fi una în 
Hristos nu înseamnă că toţi trebuie 
să gândim la fel.

în Isaia 2 citim viziunea profetu
lui cu privire la viitor: "Aşa încât din 
săbiile lor îşi vor făuri fiare de plug, 
şi din suliţele lor cosoare"(Isaia 2,4).

Fac un apel astăzi familiei ad
ventiştilor de ziua a şaptea să ne 
unim împreună şi să ne facem din 
săbiile noastre teologice pluguri pen
tru evanghelizare. Să ne întoarcem 
suliţele argumentărilor noastre de la 
unul la altul, spre inamicul credinţei 
noastre.

în puterea Duhului Sfânt ne-am 
prezentat convingerile, argumentele

şi poziţiile noastre, dar în aceeaşi 
putere a Duhului Sfânt să continuăm 
să rămânem familia lui Dumnezeu.

Surori şi fraţi, în timpul ultimei 
săptămâni se pare că am activat mai 
mult ca preşedinte, dar acum aş dori 
să vă vorbesc ca pastor.

Să ne luăm împreună Bibliile şi 
să ne îndreptăm atenţia asupra unui 
text. în Coloseni capitolul 3, Pavel 
scrie credincioşilor. Să citim de la 
versetul 11 până la versetul 17.

"Aici nu mai este nici Grec, nici 
Iudeu, nici tăiere împrejur, nici 
netăiere împrejur, nici Barbar, nici 
Schit, nici rob, nici slobod, ci Hris
tos este totul în toţi. Astfel dai-, ca 
nişte aleşi ai lui Dumnezeu, sfinţi şi 
preaiubiţi, îmbrăcaţi-vă cu o inimă 
plină de îndurare, cu bunătate, cu 
smerenie, cu blândeţe, cu îndelungă 
răbdare. îngăduiţi-vă unii pe alţii, şi, 
dacă unul are pricină să se plângă de 
altul, iertaţi-vă unul pe altul. Cum 
v-a iertat Hristos, aşa iertaţi-vă şi 
voi. Dar mai presus de toate acestea, 
îmbrăcaţi-vă cu dragostea, care este 
legătura desăvârşirii. Pacea lui Hris
tos, la care aţi fost chemaţi, ca să al
cătuiţi un singur trup, să stăpânească 
în inimile voastre, şi fiţi recunos
cători."

Observaţi cum începe apostolul 
Pavel:

"Aici nu mai este nici Grec, nici 
Iudeu, nici tăiere împrejur, nici 
netăiere împrejur, nici Barbar, nici 
Schit, nici rob, nici slobod, ci Hris
tos este totul în toţi."

Aş putea parafraza:
Aici, la Utrecht,
Aici, în Hristos,
Aici, noi spunem NU faţă de 

toate lucrurile care ne separă.
Aici noi spunem NU zidurilor 

dintre ţările dezvoltate şi cele nedez
voltate.

Aici spunem NU distincţiei din
tre pastori şi laici.

Aici spunem NU oricărei încer
cări de a arunca umbră asupra crucii 
lui Hristos.

Aici spunem NU barierelor din
tre Asia şi Africa.

Aici spunem NU oricărei dife
renţe dintre rase, triburi, limbi şi cul
turi.
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Dumnezeu a traversat marea 
prăpastie dintre cer şi pământ spre a 
uni ceea ce Satana a încercat să des
partă. Satana construieşte ziduri, dar 
Dumnezeu ne aduce împreună în 
Hristos. Să spunem nu la orice ar 
încerca să ne despartă. Şi, în acelaşi 
timp, să spunem da la tot ceea ce ne 
uneşte - urmăriţi acum versetul 12, 
vă rog:

"Astfel dar, ca nişte aleşi ai lui 
Dumnezeu, sfinţi şi preaiubiţi, îm 
brăcaţi-vă cu o inimă plină de în
durare, cu bunătate, cu smerenie, cu 
blândeţe, cu îndelungă răbdare".

Acestea sunt roadele Duhului şi 
aceste roade aduc unitate.

E mai uşor să fim îmbrăcaţi cu 
aceste roade duhovniceşti când sun
tem singuri acasă decât în mulţime.

Aceste roade vin mai uşor în 
mijlocul unor prieteni, decât între 
cei de care diferi. Este mai uşor să 
fii bun la serviciul divin decât atunci 
când faci parte dintr-un comitet de 
numiri. Este mai uşor să te arăţi răb
dător când eşti împreună cu cei care 
arată şi vorbesc ca noi, decât când 
suntem cu cei care sunt altfel decât 
noi.

Dar trebuie să continuăm să 
spunem nu lucrurilor care ne despart 
şi da hainei unificatoare a Duhului.

Când locuiam în America Cen
trală, am plecat cu avionul meu per
sonal într-o scurtă călătorie, din 
Guatemala în Statele Unite. Eram 
îmbrăcat cu obişnuita uniformă pen
tru astfel de situaţii, care nu era cos
tum cu cravată, ci o salopetă verde 
de zbor, cu fermoare de sus până 
jos. Am ajuns vineri după-amiază în 
nordul Californiei, unde eram pro
gramat să vorbesc a doua zi. Dar, în 
Sabat dimineaţa am descoperit cu 
stupoare că îmi uitasem toate baga
jele cu haine acasă în Guatemala, şi 
nu era nimeni în biserică de talia 
mea. Nu exista nici o altă ieşire din 
această situaţie: urma să predic înain
tea acelor oameni îmbrăcat în sa
lopeta mea de zbor. Inutil să mai 
spun, mă simţeam destul de stân
jenit, nefiind îmbrăcat aşa cum tre
buie pentru o astfel de situaţie.

întotdeauna trebuie să ne îm
brăcăm aşa cum trebuie pentru ceea

ce urmărim. Şi scopul nostru cere ca 
noi să fim îmbrăcaţi cu hainele 
Duhului. Dar a fi îmbrăcat cu aceste 
daruri este una şi a vorbi despre ele 
este cu totul altceva.

Să deţii adevărul este un lucru; 
să-l trăieşti, sau mai bine zis, să-l 
laşi să trăiască în tine, este cu totul 
altceva. Sunteţi de acord cu mine că 
în iad vor fi şi credincioşi care au 
dat zecimea, au păzit Sabatul, au 
crezut în Spiritul Profetic şi au fost 
vegetarieni convinşi, nu-i aşa? Dacă 
tot ceea ce ai nevoie pentru mân
tuire este doar să cunoşti adevărul, 
noi toţi am fi deja în cer.

Ceea ce aş dori să vă reamintesc 
astăzi este faptul că Dumnezeu 
doreşte să-Şi folosească puterea 
adevărului Său pentru a-i schimba 
nu doar pe cei care se află peste tot 
în lume, ci şi pe cei care se află aici 
în biserică.

Una este să spui că Biblia este 
Cuvântul lui Dumnezeu. Cu totul 
altceva este să laşi acest cuvânt să-ţi 
schimbe viaţa.

Una este să spui că tu crezi că 
Isus Hristos a murit pentru păcatele 
tale, şi cu totul altceva este să dai 
voie harului Său să-ţi umple viaţa.

Una este să spui că ziua a şaptea 
este Sabatul Domnului Dumnezeului 
nostru, şi cu totul altceva este să ai 
parte de odihna lui Dumnezeu pe 
timpul Sabatului.

Una este să accepţi profeţiile 
B ibliei ca fiind adevărate şi cu to 
tul altceva este să trăieşti fiecare 
zi a vieţii tale cu sentim entul ur
genţei.

Când Pavel le scrie celor din Co- 
lose, "Astfel dar, ca nişte aleşi ai lui 
Dumnezeu, sfinţi şi preaiubiţi, îm- 
brăcaţi-vă cu o inimă plină de în
durare, cu bunătate, cu smerenie, cu 
blândeţe, cu îndelungă răbdare", el 
de fapt spune, "Haideţi să trăim 
adevărul! Haideţi să umblăm după 
cum vorbim”.

în versetul 13, Pavel ne spune 
cum să facem reale în viaţa noastră 
toate aceste roade ale Duhului.

"îngăduiţi-vă unii pe alţii, şi, 
dacă unul are pricină să se plângă de 
altul, iertaţi-vă unul pe altul. Cum v-a 
iertat Hristos, aşa iertaţi-vă şi voi."

Cum trebuie să iertăm? "Cum v-a 
iertat Hristos, aşa iertaţi-vă şi voi."

Unele dintre cuvintele rostite în 
această săptămână aici în mod sigur 
au rănit pe unii. Să nu părăsim acest 
loc, fără ca să lăsăm harul lui Dum
nezeu să ne umple inimile cu iertare 
unul pentru celălalt. Noi trebuie să 
iertăm înainte de a fi rugaţi şi chiar 
dacă nu vom fi rugaţi niciodată. Pen
tru că iertarea nu este benefică doar 
pentru cel iertat, ci mai degrabă este 
o experienţă a harului pentru cel 
care iartă.

Există mai multe lucruri pentru 
care noi, ca biserică, avem nevoie să 
ne cerem iertare:

Avem nevoie de iertare pentru că 
am ţinut departe de poziţiile de con
ducători pe mulţi care ar fi avut un 
cuvânt de spus.

Trebuie să ne pocăim de 
coborârea standardelor pe măsură ce 
suntem tot mai influenţaţi de secu
larizare.

Trebuie să ne pocăim de intole
ranţa noastră faţă de diversitate.

în versetul 14 al pasajului din 
Coloseni pe care l-am luat în 
discuţie, Pavel ne vorbeşte despre 
ceea ce ne poate uni:

"Dar mai presus de toate acestea 
îmbrăcaţi-vă cu dragostea, care este 
legătura desăvârşirii."

Unitatea noastră este asigurată 
de dragoste. Doar dragostea este cea 
care ne poate ţine împreună.

Unitatea nu va putea niciodată fi 
produsă de către noi seturi de reguli.

Unitatea nu poate fi garantată 
prin amendamente la constituţie, ci 
doar de către inimile ce se unesc în 
dragostea lui Hristos.

Unitatea nu va deveni o realitate 
atunci când vom reorganiza biserica, 
ci atunci când inimile noastre vor fi 
schimbate de către Hristos.

Atunci când devenim una în Hris
tos, noi nu ne pierdem identitatea. 
Rămânem mai departe greci şi 
iudei. Rămânem mai departe albi 
sau negri. Rămânem francezi sau 
filipinezi. Bărbaţi sau femei. Dar 
toate aceste diferenţe nu ne mai 
separă. Ci doar fac din curcubeul 
neasemănărilor o adevărată fru
museţe.
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Planeta noastră este fărâmiţată 
de către tot felul de curente bazate 
pe raţiuni de cultură, rasă, trib, sex, 
culoarea pielii, limbă, bogăţie, 
apartenenţă naţională sau ideologii 
politice. Lumea noastră este îm
părţită în jurul atâtor probleme, 
unele importante, altele minore. E 
trist să vezi că unele dintre toate 
aceste neînţelegeri se manifestă şi 
printre noi, cei ce alcătuim trupul lui 
Hristos. Fraţii şi surorile mele, fac 
un apel astăzi la voi, să lăsaţi ca 
harul lui Dumnezeu să vă trans
forme în agenţi care să aducă vinde
care acestei familii.

Fiecare dintre noi trebuie să se în
trebe:

Sunt eu înainte de toate un creş
tin? Sau mai întâi sunt olandez, 
american, rus, brazilian sau kenian?

Sunt mai întâi creştin, sau sunt 
mai întâi hutu sau tutsi, bosniac sau 
sârb?

înainte de orice sunt creştin sau 
sunt mai întâi alb sau negru, hispa
nic sau asiatic?

Sunt mai întâi creştin, sau mai în
tâi sunt bărbat sau femeie?

Aşa după cum apostolul Pavel a 
scris tuturor celor botezaţi în Nu
mele Domnului nostru, "Nu mai este 
nici Iudeu, nici Grec, nu mai este 
nici rob, nici slobod; nu mai este 
nici parte bărbătească, nici parte 
feme-iască, fiindcă toţi sunteţi una 
în Hristos Isus" (Gal. 3,28).

în versetul 15 din Coloseni,
Pavel continuă apelul pentru unitate: 
"Pacea lui Hristos, la care aţi fost 
chemaţi, ca să alcătuiţi un singur 
trup, să stăpânească în inimile voas
tre, şi fiţi recunoscători."

Mai există ceva în afara păcii, lui 
Hristos care vă stăpâneşte inima? 
Chemarea noastră este aceea de a fi 
părtaşi la pace. Nu suntem chemaţi 
să ne vedem fiecare de ale noastre. 
Nu suntem chemaţi să fim drepţi. 
Suntem chemaţi la pace.

Ştiu o veche istorisire despre doi 
fraţi ce cultivau aceeaşi bucată de 
pământ. Unul dintre fraţi era căsăto
rit şi locuia deoparte împreună cu 
soţia şi cei şapte copii ai lor. Celălalt 
locuia singur într-o altă casă. După 
fiecare seceriş ei îşi împărţeau

recolta pe din două. Dar într-o bună 
zi, fratele care era singur s-a gândit 
astfel: "Nu este corect să împărţim 
recolta în două părţi egale. Fratele 
meu are soţie şi atâtea guri de hrănit, 
în vreme ce eu locuiesc singur. El ar 
trebui să ia mai mult. De aceea, în 
fiecare noapte, pe ascuns, voi lua 
câte un sac de grâu din hambarul 
meu şi-l voi duce în hambarul 
fratelui meu." Şi aceasta este exact 
ceea ce a început să facă. în fiecare 
noapte ducea câte un sac cu grâu în 
magazia fratelui său.

Celălalt frate, cel cu soţie şi 
şapte copii, s-a gândit şi el: "Nu prea 
e corect cum împărţim recolta. Eu 
am o familie care mă va îngriji 
atunci când o să ajung la bătrâneţe, 
fratele meu n-are şi îi va fi greu. De 
aceea în fiecare noapte am să-i duc 
pe ascuns câte un sac de grâu." Şi, 
noapte de noapte, a început să facă 
astfel.

în fiecare dimineaţă amândoi 
fraţii erau uimiţi să constate că 
numărul de saci era neschimbat. Ase
menea văduvei din paginile Bibliei, 
căreia nu i se mai termina uleiul, şi 
cei doi fraţi rămâneau cu tot atâta 
faină în hambar.

Până într-o noapte, când cei doi 
s-au întâlnit pe cărarea ce ducea de 
la un hambar la altul. Chiar în acea 
clipă au înţeles amândoi minunea cu 
sacii. S-au îmbrăţişat, înţelegând pe 
deplin iubirea pe care fiecare o avea 
pentru celălalt. Fie ca toată viaţa să 
ne-o petrecem umplându-ne unul al
tuia hambarele. Acesta este cel mai 
bun test pentru a vedea cine umblă 
cu Dumnezeu.

Fie ca să fim îmbrăcaţi cu com
pasiune, spre a considera nevoile 
fraţilor noştri ca mai importante 
decât ale noastre.

Fie ca, în umilinţă şi bunătate, să 
ne dăm darurile noastre pentru ca 
Evanghelia să fie dusă la toţi cei 
care nu au auzit-o niciodată.

Au fost odată doi oameni - un 
tată şi un fiu. Fiul a părăsit căminul, 
şi-a lepădat tatăl, dar în ţara îndepăr
tată unde a ajuns, şi-a recunoscut 
greşeala, s-a pocăit de păcatul său şi 
s-a hotărât să se întoarcă acasă.
Când tatăl său l-a văzut, la mare

depărtare, i-a alergat în întâmpinare 
şi l-a îmbrăţişat. Şi fiul i-a spus 
tatălui: "Tată, am păcătuit, nu mai 
sunt vrednic să mă numesc fiul tău. 
Lasă-mă să fiu slujitorul tău. Lasă-mă 
să curăţ grajdurile. Să spăl farfuriile. 
Să frec podelele şi să cosesc iarba."
Şi atunci tatăl i-a spus: "Fiule, ceea 
ce tu ai făcut a cauzat mamei tale şi 
mie mai multă durere decât ai putea 
pricepe vreodată. Află că nu sunt 
suficiente grajduri pentru tine ca să 
cureţi, nu sunt suficiente farfurii pen
tru tine să speli, nu sunt suficiente 
podele să freci, pentru ca tu să poţi 
plăti pentru suferinţele pe care ni 
le-ai provocat. Singura cale în care 
te pot reprimi în familia noastră este 
să te iert. Te iert fiul meu - bine ai 
venit acasă!"

Curând, foarte curând, Tatăl nos
tru ceresc ne va ieşi în întâmpinare 
la porţile cerului. Când îl vom 
vedea, vom dori poate să spunem: 
"Tată, noi nu suntem vrednici să ne 
numim fiii Tăi, lasă-ne să-Ţi fim slu
jitori. Lasă-ne să curăţăm străzile de 
aur, să ştergem de praf porţile din 
perle şi să pregătim casele pentru cei 
care sunt vrednici." Şi atunci Isus 
Se va apropia de noi cu palmele Sale 
străpunse şi va spune: "Nu vă puteţi 
imagina durerea care Mi-aţi provo
cat-o. Nu sunt destule străzi să 
măturaţi, porţi să ştergeţi şi case să 
faceţi curat, ca să ispăşiţi ceea ce aţi 
făcut. Singurul mod în care vă pot 
lăsa să intraţi este doar să vă iert, şi 
v-am iertat; bine aţi venit acasă, 
copiii Mei."

Abia aştept să aud cuvintele 
acestea: "Bine aţi venit acasă, copiii 
Mei." Nu sunteţi şi voi la fel de 
nerăbdători?

Doriţi să vă consacraţi spre a 
sluji fraţilor şi surorilor voastre din 
această lume, pentru ca atunci când 
Domnul Se va reîntoarce, să puteţi 
spune: "Acesta este Dumnezeul nos
tru, noi L-am aşteptat şi El ne va 
mântui"?

Privesc înainte spre acea zi. Mă 
rog pentru acea zi. Sunt gata pen
tru acea zi. Haideţi să mergem îm
preună spre acea zi, uniţi în 
Hristos, singurul Conducător pe 
care îl avem.
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Dezvoltarea înseamnă 
schimbare

într-un proces de creştere echili
brată se produc schimbări perma
nente, fără ca identitatea individului 
să fie afectată. Şi în cazul unei 
biserici vii, dinamice, cum e biserica 
adventistă, care este mai degrabă o 
mişcare decât o biserică instituţi- 
onalizată, schimbarea face parte din 
modul ei de existenţă. Chemată să 
adreseze unei lumi în descompunere 
ultima chemare la pocăinţă, având 
Biblia ca singurul ei crez, rămânând 
loială poruncilor lui Dumnezeu şi 
credinţei lui Isus şi trăind în per
spectiva glorioasei reveniri a Mântu
itorului, mişcarea adventiştilor de 
ziua a şaptea trebuie să-şi regleze 
structurile organizatorice pentru a 
obţine o eficienţă maximă, în împli
nirea misiunii ei şi pentru a-şi con
serva identitatea şi unitatea, în condiţii 
de libertate de gândire şi exprimare.

O privire în trecut
Biserica adventistă de ziua a şap

tea s-a organizat efectiv între anii 
1860-1863. în anul 1863, când s-a 
organizat Conferinţa Generală, nu 
erau mai mult de 3500 de membri şi 
existau doar cca 30 de pastori. Cre
dincioşii de atunci au optat, după 
lungi discuţii, pentru o organizaţie 
de tip reprezentativ, în care autori
tatea este delegată prin alegeri unor 
reprezentanţi care o exercită în locul 
şi în interesul credincioşilor care 
i-au ales, în faţa cărora trebuie să dea 
socoteală. La început, organizaţia 
era structurată pe trei niveluri: 
bisericile locale, conferinţele şi Con
ferinţa Generală. Nu existau uniuni 
(şi nici nu era nevoie), nici depar
tamente, cum ar fi Şcoala de Sabat, 
etc. Acestea au apărut treptat, ca aso
ciaţii independente, neintegrate într-o 
structură unitară de conducere.

în anul 1901 s-a produs o impor
tantă reorganizare. O dată cu extin

derea lucrării, cu înmulţirea număru
lui de membri şi a organizaţiilor in
dependente, a apărut pericolul 
fracturării mişcării şi al concentrării 
puterii de decizie în mâinile unui 
număr relativ mic de persoane, dotat 
cu aşa-zisa „putere regească" (kingly 
power) pe care Ellen White a com- 
bătut-o cu vigoare.

La apelul hotărât al sorei White, 
s-a trecut la o serie de schimbări. Au 
fost înfiinţate uniunile de conferinţe. 
Asociaţiile până atunci independente 
au fost integrate ca departamente în 
structura bisericii, iar bunurile aces
tora trecute în proprietatea ei. 
Reprezentanţii departamentelor au 
devenit membri ai comitetului Con
ferinţei Generale şi urmau să lucreze 
sub îndrumarea acestuia. Numărul 
celor ce participau la luarea decizi
ilor a sporit. Deciziile de mică im
portanţă erau lăsate pe seama celor 
ce cunoşteau mai bine situaţia lo
cală. Relaţiile dintre diferite niveluri 
organizatorice şi ramuri de activi
tate s-a consolidat. Aceasta a fost 
cea mai importantă reorganizare a 
bisericii de până în anul acesta. Pe 
parcurs s-au făcut multe ajustări, dar 
acestea erau de mai mică impor
tanţă.

Nevoi actuale
în anul 1901, erau cca 75.000 de 

membri. Astăzi numărul acestora 
urcă spre nouă milioane, iar rata 
botezurilor este impresionantă - în 
fiecare zi se adaugă peste 1700 de 
membri. Creşterea netă în ultimii cinci 
ani este de peste două milioane. 
Numărul delegaţilor la sesiunile Con
ferinţei Generale, ca şi al membrilor 
Comitetului Executiv al Conferinţei 
Generale a devenit prea mare. Au 
apărut noi probleme, pentru care tre
buia să fie înfiinţate noi mijloace pen
tru a le face faţă. Au apărut noi

probleme în bisericile locale care fac 
necesare noi precizări, ajustări sau 
completări în Manualul bisericii lo
cale. Toate acestea, şi multe altele, 
au fost luate în atenţie cu grijă.

Schimbări pe plan general
Constatând nevoia unor schim

bări, conducerea bisericii mondiale a 
format încă din toamna anului 1991 
o comisie de 51 de persoane de largă 
reprezentare, compusă din adminis
tratori, directori de departamente, 
pastori şi laici, din locuri şi cu expe
rienţe diferite, pentru a se ocupa de 
aceste probleme. S-au făcut studii 
aprofundate, s-au purtat multe 
discuţii în subcomisii şi în plenul 
comisiei. S-au formulat şi reformu- 
lat propuneri, care au ajuns în cele 
din urmă la peste 70, dintre care 
unele, care priveau schimbări impor
tante, au fost puse în discuţia dele
gaţilor la sesiunea Conferinţei 
Generale din anul acesta. Comisia 
s-a ocupat de structura şi organiza
rea bisericii, de departamente, de in
stituţiile Conferinţei Generale şi de 
statutul şi regulamentul de funcţio
nare al acesteia.

Nu este locul aici pentru a dis
cuta în detaliu toate problemele de 
care s-a ocupat comisia şi toate reco
mandările ei. Menţionăm în con
tinuare unele din schimbările 
adoptate la sesiunea din anul acesta.

a) Precizarea mai exactă a rolului 
pe care trebuie să-l îndeplinească ad
ministratorii Conferinţei Generale 
(preşedinte, secretar, trezorier) şi 
relaţiile dintre aceştia; b) restruc
turarea departamentelor. Fostul 
mare departament Slujirea bisericii 
s-a descompus în patru departamente: 
isprdvnicie, familie, tineret (şi copii), 
Şcoala de Sabat şi slujirea personală. 
S-a înfiinţat un nou departament: Lu
crarea pentru femei (Women’s minis- 
tries); c) reducerea numărului 
membrilor Comitetului Executiv 
al Conferinţei Generale de la cca 
360 la 260; astfel, noul comitet devine 
mai reprezentativ şi mai echilibrat.

. în vechiul model, Diviziunea nord- 
americană, cu 6% din totalul mem
brilor bisericii mondiale, avea o repre
zentare în comitet de 44%; d) limi
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tarea numărului delegaţilor la ur
mătoarele eventuale sesiuni la 2000 
de persoane. Dacă s-ar fi păstrat 
regulile de delegare de până acum, 
numărul ar fi crescut curând dincolo 
de limitele raţionale; e) reducerea 
numărului membrilor comitetului 
de numiri la Conferinţa Generală şi 
a numărului persoanelor pe care acesta 
le va propune; pentru viitor, directo
rii departamentelor de la diviziune, 
care nu vor mai fi membri ai Comite
tului Executiv al Conferinţei Generale, 
vor fi propuşi de către delegaţii din 
diviziunea respectivă (care îi cunosc 
mai bine) şi votaţi de către Consiliul 
anual lărgit al diviziunii.

In vederea întăririi unităţii bisericii, 
vor fi modificate unele prevederi ale 
Regulamentului general (Working 
Policy). Aceste modificări vor fi su
puse spre aprobare Consiliului anual 
al Conferinţei Generale. Se menţionea
ză că administratorii organizaţiilor 
superioare au dreptul la cuvânt şi vot 
atunci când participă la şedinţele comite
telor organizaţiilor subordonate, cu 
condiţia ca numărul acestora să nu 
depăşească 10% din totalul mem
brilor prezenţi ai comitetului.

Manualul bisericii, schimbări
Comisia, căreia i s-a trasat sar

cina să cerceteze nevoia eventu
alelor amendamente la Manualul 
bisericii locale (Manualul comu
nităţii), a venit cu vreo 50 de pro
puneri pentru schimbări, precizări, 
sublinieri sau formulări mai clare. 
Propunerile au fost discutate, multe 
din ele votate în forma propusă, al
tele au fost modificate sau chiar 
respinse. Propunerile adoptate nu 
afectează esenţa organizării şi 
funcţionării bisericii locale, ci sunt 
menite să facă faţă noilor situaţii.
Iată unele din aceste schimbări:

a) Noi departamente în biserica 
locală. La capitolul 8 al Manualului 
se adaugă o nouă organizaţie auxiliară: 
departamentul familiei, precum şi de
partamentul pentru relaţii publice şi 
libertate religioasă. Ambele sunt 
prezentate destul de amplu. La de
partamentul activităţilor laice se 
adaugă o nouă secţiune privind lu
crarea pentru cei cu incapacităţi fi

zice sau mentale (handicapaţi). Con
ducătorul acestei lucrări va face parte 
din comitetul activităţilor laice, iar 
conducătorul departamentului fami
liei va face parte din comitet.

b) Restructurări. Capitolul 14 
din Manual, privind desfiinţarea sau 
excluderea de biserici din cadrul con
ferinţei, a fost restructurat. Unele părţi 
au fost eliminate, altele adăugate. 
Motivele pentru care o biserică 
poate fi dizolvată s-au redus de la 
trei la două: pierderea membrilor şi 
motive disciplinare. Când o biserică 
refuză să lucreze în armonie cu pre
vederile Manualului sau se răzvrăteşte 
împotriva conferinţei, dacă persistă 
în atitudinea sa, după ce s-a urmat 
procedura stabilită, poate fi exclusă 
din rândul bisericilor conferinţei, cu 
prilejul adunării generale a acesteia.

La capitolul privind divorţul şi 
recăsătorirea, definirea expresiei 
„necredincioşie faţă de legământul 
căsătoriei" cuprinde şi perversiunile 
sexuale, care devin astfel motiv de 
despărţire. Se precizează că există si
tuaţii nefericite în care relaţiile de fa
milie s-au deteriorat atât de mult, 
încât e mai bine pentru cei doi să se 
despartă. Aceasta nu dă însă dreptul 
nici unuia dintre ei să se recăsătorească. 
Secţiunea Curtenie şi căsătorie din 
capitolul Standardele vieţuirii creştine 
cuprinde un pasaj care îndeamnă cu 
hotărâre să nu se încheie căsătorii în
tre adventişti şi neadventişti, iar pas
torii să nu oficieze asemenea căsătorii. 
Se recomandă cu insistenţă instruirea 
premaritală ce cade în sarcina pastorilor.

c) Precizări privind transferul 
membrilor (capitolul 5). Se adaugă 
pasajul: „Nici o biserică nu are drep
tul să refuze transferul afară de cazul 
că persoana se află sub disciplină". 
Se cere bisericii din care face parte 
un membru plecat fără să fi cerut scri
soare de transfer să atenţioneze con
ferinţa pe teritoriul căreia se află acesta, 
ca să trimită un pastor să-i facă o vizită 
pentru a facilita procesul de transfer.

d) La secţiunea Primirea mem
brilor prin mărturisirea de credinţă 
(capitolul 5) s-au specificat patru 
cazuri: dacă vin dintr-o biserică 
creştină unde au fost creştini con
sacraţi şi unde botezul este oficiat în

acelaşi fel ca în biserica adventistă; 
dacă nu pot primi o scrisoare de 
transfer datorită condiţiilor politice; 
dacă n-au primit nici un răspuns la 
cererea de transfer, după ce s-a cerut 
ajutorul conferinţei; dacă, după ce 
le-a fost retrasă calitatea de membru 
datorită unor greşeli, ei au rămas 
credincioşi votului baptismal. Se pre
cizează că, în mod normal, reprimirea 
este precedată de rebotezare.

e) Precizări privind prezbiterul şi 
datoriile sale. Asociaţia pastorală are 
răspunderea în legătură cu departa
mentele bisericii; să instruiască şi să 
echipeze pe prezbiteri pentru lucrarea 
lor (capitolul 6). Prezbiterul este che
mat să-l ajute pe pastor în îndeplinirea 
responsabilităţilor sale, amintindu-se 
şi pregătirea sau conducerea servici
ului de ungere a bolnavilor şi dedica
rea copiilor. Prezbiterul e chemat să 
coopereze cu pastorul şi cu preşedin
tele conferinţei, încurajând susţine
rea misiunii externe şi veghind ca să 
fie trimise la timp rapoartele nece
sare conferinţei. Dacă pastorul sau 
pastorul asistent nu este de faţă, „un 
prezbiter nu trebuie să oficieze servi
ciul botezului fără ca mai întâi să fi 
obţinut permisiunea de la preşedin
tele conferinţei" (capitolul 6).

La alegerea delegaţilor pentru 
sesiunea conferinţei locale, propunerea 
va fi adusă în faţa bisericii locale, de 
către pastor sau primul prezbiter în 
colaborare cu pastorul.

Se precizează, că un pastor sau 
un slujbaş al bisericii locale poate fi 
îndepărtat din slujbă fără ca în acest 
fel să fie afectată calitatea lui de mem
bru. Dacă însă şi-a pierdut calitatea 
de membru şi a fost reprimit, prin re
primire nu este repus în slujbă, iar în
tărirea rămâne anulată.

f) Precizări privind disciplina în 
biserică: Folosirea, cultivarea şi 
comercializarea tutunului constituie 
motiv de disciplină. Perioada de cen
zură, în general, poate fi „de la mini
mum o lună la maximum 12 luni" fără 
precizările dinainte (1, 2, 6 ,9  luni). 
Se precizează că adunarea pentru dis
ciplinarea membrilor trebuie „să fie 
condusă de un pastor hirotonit, de 
un pastor asistent întărit ca prezbiter 
şi ales în biserica respectivă sau, în 
lipsa acestuia, în consultare cu el sau
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cu preşedintele conferinţei, de un 
prezbiter întărit al comunităţii".

în  cazul excluderii, pe lângă 
obligaţia de a notifica aceasta persoa
nei în cauză, menţionată şi mai înainte 
în Manual, s-a hotărât ca, acolo unde 
este posibil, comunicarea scrisă prin 
care persoana să fie încurajată să se 
întoarcă în biserică să fie prezentată 
de pastor sau de un membru desem
nat. Reprimirea se face de obicei

prin rebotezare şi numai după ce per
soana respectivă a demonstrat în 
mod convingător că motivul ex
cluderii a fost complet înlăturat.

g) Alte schimbări. Potrivit noii 
reglementări, alegerile în biserica lo
cală pot avea loc şi la doi ani, dacă 
biserica hotărăşte astfel. Grupele de 
membri care se află departe de bise
ricile organizate şi nu aparţin aces
tora se organizează sau se desfiinţează

cu aprobarea conferinţei şi se află 
sub îndrumarea acesteia. Conducăto
rul grupelor nu poate fi întărit decât 
în mod excepţional.

Modificările din Manual se hotă
răsc numai la sesiunea Conferinţei 
Generale. Faptul acesta subliniază 
importanţa pe care o are Manualul şi 
autoritatea de care acesta ar trebui să 
se bucure. (Aron Moldovan)

■  Rapoarte de alegeri
Conferinţa Generală are şase vice-preşedinţi. Cinci dintre ei 

au fost realeşi: Matthew Bediako (53 ani). Bediako a început lu
crarea ca profesor în Ghana, ţara sa natală, a fost administrator 
la diferite nivele în Africa, şi este vice-preşedinte din 1990. Este 
căsătorit şi are patru fete. Phillip Follet (63 de ani). A lucrat ca 
pastor, director de departamente şi preşedinte al unor organizaţii 
ale bisericii în America de Nord. Este vice-preşedinte din 1992. 
Are doi copii. Robert Kloosterhuis (62 de ani). A slujit biserica 
în Uniunea Franco-haitiană, a  fost preşedintele Diviziunii Africa- 
Oceanul Indian (1980-1985) şi este vice-preşedinte din 1985. 
Are doi fii. Leo Ranzolin (61 de ani) este originar din Brazilia, 
unde a început ca lider de tineret, dar lucrează la Conferinţa 
Generală din 1970. Până în 1985 a lucrat în Departamentul de 
tineret, iar apoi a fost secretar asociat şi din 1985, vice-preşe
dinte. Are trei fii. Calvin Rock (65 de ani), are două doctorate şi 
este vice-preşedinte din 1985. A lucrat ca pastor-evanghelist în 
tre 1952 şi 1967, a fost preşedintele Colegiului Oakwood între 
1971 şi 1985. Este tatăl a trei fete. A vizitat România în 1990.

Nou ales între vice-preşedinţii Conferinţei Generale este Jan 
Paulsen (60 de ani). Originar din Norvegia, cu un doctorat în 
teologie la Tubingen, Jan Paulsen a fost profesor de Biblie în 
Ghana (1962-1964), şeful departamentului de religie şi apoi 
preşedintele Seminarului Teologic al Africii de Vest, Nigeria 
(1964-1968), şi tot la fel la Newbold College, Anglia (1968-1980). 
Din 1983 a fost preşedintele Diviziunii Trans-europene. Are o 
fiică şi doi fii.

G.Ralph Thompson (66 ani), secretar al Conferinţei Generale 
din 1980, a fost reales. Originar din Barbados, unde şi-a înce
put lucrarea, a mai activat ca evanghelist şi profesor la Cole
giul Uniunii Caraibilor, Port of Spain, Trinidad. Este căsătorit 
şi are trei copii. în  primăvara acestui an a  vizitat România.

Mai mulţi preşedinţi ai diviziunilor au fost realeşi pentru 
următorii cinci ani. Aceştia sunt: L.D.Raelly (57 de ani), origi
nar din Zambia, pentru Diviziunea Africa de Est, cu sediul în 
Zimbabwe; Ted N.C.Wilson (45 de ani), originar din Statele 
Unite, pentru Diviziunea Euro-Asia, cu sediul la Moscova; Is
rael Leito (50 de ani), originar din Antilele olandeze, pentru Di
viziunea Inter-americană, cu sediul la Miami, Florida, S.U.A.; 
Alfred McClure (63 de ani), pentru Diviziunea Nord-ameri- 
cană, cu sediul la Silver Spring, Maryland; Bryan Ball (60 de 
ani) originar din Anglia, pentru Diviziunea Pacificului de Sud, 
cu sediul la Sydney, Australia; M.E.Cherian (69 de ani), origi
nar din Kerala, India, pentru Diviziunea Asia de Sud cu sediul 
în Tamil Nadu, India; Pyung Duk Chun (58 de ani), originar 
din Corea, pentru Diviziunea Asia-Pacific, cu sediul în Singapore.

Alte diviziuni au noi preşedinţi. Bertil Wiklander (48 de 
ani), originar din Suedia, este noul preşedinte al Diviziunii Trans

europene cu sediul la St. Albans, Anglia. El a fost directorul 
şcolii adventiste Ekebyholm, din Suedia (1980-1989), apoi secre
tarul şi preşedintele Uniunii suedeze. Posedă un doctorat la Uni
versitatea din Uppsala. Are o fiică şi un fiu.

Ulrich Frikart (54 de ani), din Elveţia, este noul preşedinte al 
Diviziunii Euro-Africa. înainte de a intra în lucrare, Ulrich Fri
kart, care este licenţiat al prestigioasei Politehnici din Zurich, a 
fost inginer. Apoi a fost directorul şcolii de la Lausanne (1974-1984), 
director de departament la DEA şi secretarul ei din 1990. Vorbeşte 
patru limbi: franceza, germana, engleza şi italiana. Are doi băieţi.

Ruy Nagel (55 de ani) este noul preşedinte al Diviziunii 
Americii de Sud, cu sediul la Brasilia. De-a lungul ultimilor 15 
ani, a fost trezorierul aceleiaşi diviziuni, după ce mai înainte lu
crase ca manager al unor spitale şi şcoli adventiste din Brazilia.

Lucas Daniel a fost ales ca preşedinte al Diviziunii Africa- 
Oceanul Indian, numărând un milion de membri şi având sediul 
la Abidjan, Coasta de Fildeş. Actualmente lucrează ca preşe
dinte al Uniunii din Nigeria.

Robert Rawson (58 de ani) a fost ales trezorierul Con
ferinţei Generale, înlocuind pe Donald Gilbert, care a cerut să 
fie pensionat. între 1968 şi 1976, Robert Rawson a fost man
agerul Colegiului din Filipine şi apoi trezorierul Diviziunii Ex
tremului Orient, în Singapore. Intre 1977 şi 1983 a fost 
vice-preşedinte pentru finanţe la Adventist Media Center, Cali
fornia. în prezent lucrează ca trezorierul Uniunii Pacificului de 
nord din Statele Unite. Este căsătorit şi are trei copii.

Cei mai mulţi dintre directorii departamentali la nivelul 
Conferinţei Generale au fost realeşi: James Zackrison (Şcoala 
de Sabat şi activitatea laică), Rajmund Dabrowski (comunicaţii), 
Humberto Rasi (Educaţie), Albert W hiting (Sănătate), James 
Cress (Asociaţia Pastorală), Ronald Appenzeller (Publicaţii), 
Ronald Flowers (Familie), Benjamin Maxson (Isprăvnicie) şi 
Rose Otis (activităţile femeilor). Noi directori sunt: Baraka 
Muganda (Tineret), originar din Zimbabwe, şi John Graz 
(Libertatea religioasă), care vine din Diviziunea Euro-Africa.

în  Diviziunea Euro-Africa a fost ales ca secretar Carlos 
Puyol (56 ani) din Spania. Actualmente pastorul comunităţii 
din Madrid, Carlos Puyol (care deţine un doctorat în istorie bise
ricească la Universitatea din Madrid) a fost directorul Colegiu
lui de la Sagunto şi preşedintele Uniunii din Spania (1987-1994).

A fost reales ca trezorier Erich Amelung (63 ani), originar 
din Germania, şi care deţine această funcţie din 1970.

Au fost numiţi şi unii dintre directorii de departamente la 
nivelul diviziunii, unde continuă să lucreze Ronald Strasdowsky 
(Educaţie şi Familie), Jochen Hawlitschek (Sănătate), Peter Kunze 
(ADRA). Asociaţia Pastorală va fi condusă de E. Mueller, din 
Germania; Maurice Verfaillie (din Franţa) va lucra pentru 
Comunicaţii şi Libertatea Religioasă; Jean-Luc Lezean va con
duce departamentul Isprăvnicie. Celelalte posturi sunt vacante.
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A,
întărirea femeilor ca pastori - NU!

Prin votul negativ asupra solicitării Diviziunii nord-ame- 
ricane, de a acorda fiecărei diviziuni dreptul de a hotărî 
pentru teritoriul său asupra întăririi de pastori indiferent 
de sex, delegaţii la sesiune au votat în esenţă împotriva 
întăririi femeilor ca pastori. Din cele 2.154 de voturi ex
primate (acesta a fost singurul scrutin cu buletine de vot), 
1.481 au respins solicitarea, iar 673 au votat în favoarea ei.

Dezbarea a produs cele mai angajate discuţii. Cel 
puţin superficial, cei care au vorbit contra au pus mai 
multă pasiune în luările de cuvânt decât cei care au vor
bit pentru. Miercuri, 4 iulie, delegaţii s-au adunat la ora 
14. Agenda fiind cunoscută, mai mult timp decât de 
obicei a fost rezervat pentru rugăciune, şi chiar preşedin
tele Folkenberg s-a rugat înainte de vot, implorând un spirit 
de "unitate în Hristos", indiferent care va fi rezultatul.

După-amiaza a început cu un istoric scurt al chesti
unii întăririi femeilor în biserica noastră, prezentat de 
preşedintele de şedinţă, dr. Calvin Rock.

într-o scurtă prezentare înainte de discuţii, preşedin
tele Diviziunii nord-americane, Alfred McClure, a făcut 
apel la delegaţi să pună deoparte opiniile pe care le-au 
adus cu ei şi să caute cu rugăciune să mediteze la dilema 
în care se află biserica din America de Nord. El a spus: 
"Noi credem că întărirea de pastori, atât bărbaţi, cât şi fe
mei, deşi probabil că nu ar fi potrivită în anumite zone, 
ar fi cu adevărat de folos în America de Nord. Există o 
generaţie de tineri străluciţi şi consacraţi care intră în 
scenă - eu sugerez că ei sunt conducătorii de mâine - şi 
majoritatea lor consideră că acest lucru ar fi corect. Ei 
vor fi foarte dezamăgiţi de un vot negativ dat astăzi de 
biserica lor."

în prima din cele două prezentări, dr.Gerard Damsteegt, 
profesor asociat de teologie la Seminarul Teologic An
drews, a prezentat susţinerea teologică a poziţiei împotriva 
întăririi femeilor. El a susţinut "egalitatea femeilor înain
tea lui Dumnezeu în natura şi valoarea lor", dar a sugerat 
că femeile sunt "diferite în rol şi funcţii". El a afirmat că 
Biblia nu dă dreptul femeilor să deţină un rol de "con
ducere spirituală", nici în familie, nici în biserică.

Dr. Damsteegt a mai susţinut că aceia care sunt în fa
voarea întăririi femeilor se îndepărtează de la metoda ad
ventistă tradiţională de interpretare a Scripturilor. El a ex
plicat că această propunere contrazice trei doctrine biblice 
de bază, şi anume: doctrina despre biserică, doctrina 
despre Sfânta Scriptură şi doctrina despre unitatea bisericii.

Dr.Raoul Dederen, profesor emerit de teologie biblică 
la aceeaşi universitate, fost decan, a prezentat argumente 
în favoarea întăririi femeilor. El a spus: "Scripturile nu 
discută subiectul acesta." El a tratat câteva dintre pasa
jele biblice prezentate şi de dr .Damsteegt, dar a oferit o 
interpretare diferită, dând atenţie cadrului cultural în care 
a fost dat un anumit sfat. El a arătat, de exemplu, că dacă 
"presbiterul" trebuie să fie "bărbatul unei singure neveste" 
şi să-si "ţină casa în rânduială după el", atunci bărbaţii

A g e n d a  t u t u i t  r x i s t r a t  i x - ă

necăsătoriţi, ca şi bărbaţii căsătoriţi, dar fără copii sau ai 
căror copii nu sunt în credinţă nu pot fi întăriţi. Totuşi, a 
arătat el, biserica nu aplică Scripturile în acest mod.

Cu câteva minute înaintea votului secret, preşedintele 
Folkenberg a făcut apel la delegaţi în următoarele cuvinte: 
"Să supunem opiniile noastre favorite în faţa Cuvântului 
lui Dumnezeu şi a Duhului Său. Să considerăm durerea 
fratelui sau sorei ca mai importantă decât a mea."

De îndată ce dezbaterea a fost deschisă, nu mai puţin 
de 120 de persoane s-au îndreptat în mare grabă spre 
cele două microfoane, unul marcat pentru, iar celălalt 
contra. Intervenţii pasionate, cele mai multe ale 
delegaţilor din America Centrală şi de Sud, ca şi din 
Asia şi Africa, au cerut ca votul să fie negativ. Cei care 
au vorbit în favoarea întăririi femeilor erau în cea mai 
mare măsură delegaţi nord-americani şi europeni.

Prima femeie care a luat cuvântul, Deborah Harris, 
din Diviziunea nord-americană, a spus că "atunci când 
Dumnezeu te cheamă, El te şi întăreşte", şi în sensul acesta 
femeile nu au nevoie "să aştepte recunoaşterea". Ea a adă
ugat: "Noi nu cerem elogii, ci noi cerem corectitudine."

O soră din America de Sud a fost singura femeie care 
a vorbit contra. Ea a mărturisit: "Eu nu m-am simţit nici
odată ca o sclavă" în îndelungata mea lucrare pentru biserică. 
"Eu nu cer un titlu; premiul pe care îl primesc va fi în 
ceruri. Eu lucrez cu bucurie pentru Dumnezeu, fără nici 
o recunoaştere sau acreditare. Acum noi luăm poziţii ad
verse pentru ceea ce nu este decât un ritual pământesc."

Vycki Ballou, din America de Nord, a reamintit dele
gaţilor că "apărătorii holocaustului şi ai sclaviei foloseau 
Biblia pentru a-şi apăra poziţiile." Ea a arătat că multe 
persoane din Statele Unite se întreabă "dacă biserica 
poate cu adevărat să reflecteze caracterul Domnului Hris
tos atunci când le tratează pe femei în mod necuvenit".

Preşedintele Diviziunii Euro-Asia, cu sediul la 
Moscova, Ted Wilson, a declarat categoric că aceasta 
este "o chestiune cu mare potenţial de divizare, care 
poate duce la fragmentarea bisericii". El le-a cerut în 
mod stăruitor delegaţilor să se roage şi să voteze nu.
Deşi numai 16 delegaţi au putut să vorbească, o dată ce 
timpul rezervat acestui punct de pe agendă s-a încheiat, 
dezbaterile s-au suspendat şi, după rugăciunea fr. Folken
berg, s-a trecut la vot. în minutele necesare numărării 
buletinelor de vor, în sală era o atmosferă de aşteptare in
tensă, dar demnă. S-a cântat şi s-a aşteptat. înaintea anun
ţării rezultatului, preşedintele de şedinţă Calvin Rock, care 
a condus dezbaterile cu desăvârşit spirit creştin, a sugerat 
să întâmpinăm votul cu o atitudine corectă şi să nu facem 
ceva care să mărească durerea celor ce vor fi învinşi.

După anunţarea votului, Alfred McClure a spus:
"Am făcut ce ne-a stat în putere să prezentăm o 
propunere pe care am considerat-o corectă. Noi credem 
că e vorba de ceva ce ar fi de mare folos în America de 
Nord. Totuşi, acum biserica mondială a rostit verdictul.
Şi noi credem în unitatea bisericii mondiale. Trebuie să 
stăm împreună şi noi susţinem decizia bisericii."
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Declaraţii oficiale ale 
sesiunii

Ca directive pentru biserica adventistă din 
lumea întreagă şi pentru informarea opiniei 
publice privind poziţia adventistă în chesti
uni de interes, sesiunea a adoptat şi a pus la 
dispoziţia presei o serie de declaraţii oficiale.

Spiritul Profeţiei
Noi, delegaţii adunaţi la 

Utreeht pentru a 56-a sesi
une a Conferinţei Generale, 
ne exprimăm lauda şi recu
noştinţa faţă de Dumnezeu 
pentru că, în iubirea Lui, ne- 
a oferit darul Spiritului 
Profeţiei.

în Apocalipsa 12, Ioan 
vizionarul redă aceste carac
teristici care identifică bi
serica din timpul sfârşitului: 
„rămăşiţa"... care păzeşte 
poruncile lui Dumnezeu şi 
are mărturia lui Isus Hris- 
tos“ (vers. 17). Noi credem 
că în această scurtă descri
ere profetică scriitorul inspi
rat înfăţişează biserica 
adventistă de ziua a şaptea 
care nu numai că „păzeşte 
poruncile lui Dumnezeu", 
dar are şi „mărturia lui Isus 
Hristos", care este „duhul 
proorociei" (Apoc. 19,10).

In viaţa şi lucrarea Elle- 
nei White (1827-1915), 
vedem împlinindu-se făgă
duinţă lui Dumnezeu de a 
înzestra biserica rămăşiţei 
cu „duhul proorociei". Deşi 
Ellen White nu a pretins 
pentru sine titlul de „pro
fet" , noi credem că a înde
plinit lucrarea unui profet şi 
chiar mai mult. Ea a spus: 
„Trimiterea mea îm
brăţişează lucrarea unui pro
fet, dar nu se limitează la 
aceasta" (Selected Messages, 
cartea 1, pag. 36); „Dacă 
alţii îmi dau un asemenea 
nume [profet], eu nu îi con

trazic" (ibid, pag. 34); „Lu
crarea mea cuprinde mult 
mai mult decât înseamnă 
acest nume. Eu mă privesc 
pe mine ca un sol, căruia 
Domnul i-a încredinţat me
saje pentru poporul Său" 
(ibid, pag. 36). Grija cea 
mai mare a Ellenei White a 
fost să îndrepte atenţia către 
Sfintele Scripturi. Ea scria: 
„S-a dat prea puţină atenţie 
Bibliei, şi Domnul a dat o 
lumină mai mică pentm a 
conduce pe bărbaţi şi femei 
la lumina mai mare" (Review 
and Herald, 20 ian. 1903). 
Ea considera că, deşi scrie
rile sale constituie „lumina 
mai mică", ele sunt totuşi 
lumină, iar sursa acestei lu
mini este Dumnezeu.

Ca adventişti de ziua a 
şaptea, noi credem că, „în 
Cuvântul Său, Dumnezeu a 
încredinţat oamenilor cu
noştinţa necesară pentru 
mărturie. Sfintele Scripturi 
trebuie să fie primite ca 
descoperirea plină de autori
tate şi infailibilă a voinţei 
Sale. Ele sunt măsura carac
terului, descoperitorul doc
trinelor şi criteriul de 
apreciere a experienţelor" 
(The Great Controversy, 
pag. 7). Noi considerăm 
canonul Bibliei ca fiind 
încheiat. Dar noi mai cre
dem, aşa cum au crezut şi 
contemporanii Ellenei 
White, că scrierile ei poartă 
autoritate divină atât în 
domeniul vieţuirii credinţei, 
ca şi în doctrină. De aceea:

Recomandăm: (1) Ca 
biserică, să căutăm puterea 
Duhului Sfânt pentru a 
aplica în viaţa noastră mai 
pe deplin sfaturile inspirate 
conţinute în scrierile Ellenei 
White şi (2) Să depunem 
eforturi sporite pentru a pu
blica şi a distribui aceste 
scrieri în întreaga lume.

Sfintele Scripturi
Sfintele Scripturi stau la 

baza concepţiei adventiste 
de ziua a şaptea privind 
scopul existenţei, mesajul şi 
misiunea ei. Noi respectăm 
Biblia ca fiind mesajul lui 
Dumnezeu transmis prin 
scriitori umani. Deşi forma 
Scripturilor se manifestă în 
limbaj uman, într-un anumit 
context social şi cadru isto
ric, conţinutul ei constă în 
mesaje divine transmise ome
nirii, ca un întreg, şi în mod 
special celor ce cred în Dum
nezeu. Mai presus de diver
sitatea reflectată în limbajul 
uman, există adevărul unifi
cator care leagă tot întregul 
în Cuvântul lui Dumnezeu.

Sfintele Scripturi ne 
transmit rapoarte autentice 
şi demne de încredere pri
vind pe Dumnezeul Crea
tor şi activităţile Sale 
legate de aducerea la exis
tenţă a lumii, ca şi a locui
torilor ei. Ele transmit cu
noştinţe privind originile, 
dau vieţii o semnificaţie şi 
dezvăluie destinul final al 
omenirii.

Mai presus de toate, 
Sfintele Scripturi dau mărtu
rie despre Isus Hristos care 
este revelaţia supremă, 
Dumnezeu între noi. Atât 
Vechiul, cât şi Noul Testa
ment dau mărturie despre 
el. Pentru aceste motive, 
Sfintele Scripturi reprezintă 
descoperirea infailibilă a 
voinţei lui Dumnezeu, 
scara de valori a vieţii 
creştine, norma tuturor as
pectelor experienţei umane 
şi singurul ghid demn de în
credere pentru mântuirea 
prin Hristos. (30 iunie 1995)

A doua venire a lui 
Isus şi anul 2000

Adventiştii de ziua a 
şaptea privesc înainte spre a 
doua venire a lui Hristos cu 
o aşteptare vie, fiind con
vinşi prin studiul profeţiilor 
biblice că numai acest eveni
ment oferă omenirii o spe
ranţă durabilă şi că el este 
aproape. Această convin
gere exercită o influenţă 
puternică asupra valorilor 
adventiste supreme şi asu
pra modului în care viaţa 
este trăită.

Cu toate că aşteaptă re
venirea Domnului Hristos, 
adventiştii resping orice 
încercare de a stabili date 
concrete pentru acest eveni
ment. Apropierea sfârşitului 
celui de-al doilea mileniu al 
erei creştine, fară îndoială 
conduce pe unele persoane 
dezorientate să propună 
scheme şi evenimente care 
conduc la stabilirea de date 
legate de anul 2000 ca fiind 
sfârşitul lumii şi revenirea 
lui Isus.

Adventiştii nu au nici o 
încredere în asemenea efor
turi speculative, pentru că 
ele încalcă declaraţiile ex
plicite ale lui Hristos că, 
deşi oamenii vor putea cu 
adevărat să recunoască apro
pierea revenirii Sale, ei nu 
vor putea să cunoască tim
pul exact.

In armonie cu porunca 
Sa, biserica aşteaptă reve
nirea Domnului Hristos în 
mărturie activă şi slujire, 
făcând tot ce este posibil 
pentru a răspunde nevoilor 
arzătoare ale omenirii, îm
părtăşind în acelaşi timp 
vestea cea bună a iubirii 
Sale jertfitoare de Sine şi a 
apropiatei Sale reveniri. Ad
ventiştii de ziua a şaptea au 
un angajament faţă de 
aceste obiective pe care le 
consideră mijloace potrivite 
de a exprima încrederea lor 
în apropiata Sa revenire.
(30 iunie 1995)
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Relaţii umane
Adventiştii de ziua a 

şaptea deplâng şi caută să 
combată toate formele de 
discriminare bazate pe rasă, 
trib, naţionalitate, culoare 
sau sex. Noi credem că fie
care persoană a fost creată 
după chipul lui Dumnezeu, 
care a făcut toate neamurile 
de un sânge (Fapte 17,26). 
Noi ne angajăm să ducem 
mai departe slujba împăcării 
începută de Domnul Hris
tos, care a murit pentru în
treaga omenire aşa ca, în El, 
să nu mai existe „nici Iudeu, 
nici Grec“ (Gal 3,28). Orice 
formă de rasism neagă în
săşi esenţa Evangheliei 
creştine.

Unul dintre cele mai tul
burătoare aspecte ale timpu
rilor noastre este 
manifestarea rasismului şi a 
tribalismului în multe so
cietăţi, uneori prin violenţă, 
şi întotdeauna prin înjosirea 
bărbaţilor şi a femeilor. Ca 
o biserică mondială, 
prezentă în peste două sute 
de ţări, adventiştii de ziua a 
şaptea caută să manifeste ac
ceptare, iubire şi respect 
faţă de toţi, diseminând în 
întreaga societate acest me
saj vindecător.

Egalitatea tuturor per
soanelor este unul dintre 
principiile fundamentale ale 
bisericii noastre. în cadrul 
punctelor fundamentale de 
credinţă, declaraţia nr. 13 
sună astfel: „In Domnul 
Hristos noi suntem o nouă 
creaţiune; diferenţe, cum 
sunt cele generate de rasă, 
cultură, educaţie, clasă sau 
naţionalitate sau cele dintre 
bogaţi şi săraci, bărbaţi şi fe
mei, nu trebuie să producă 
dezbinare. Noi toţi suntem 
egali în Domnul Hristos, 
care printr-un singur Duh 
ne-a legat pe toţi în părtăşie 
cu El şi unul cu altul; noi 
trebuie să servim şi să fim 
serviţi fără părtinire sau re
zervă." (3 iulie 1995)

Toleranţa
Adventiştii de ziua a 

şaptea susţin proclamarea, 
de către Organizaţia 
Naţiunilor Unite, a anului 
1995 ca An al Toleranţei. 
Această proclamare vine 
într-un moment potrivit, 
când intoleranţa se mani
festă pe toate continentele - 
extremism şi bigotism re
ligios, rasism, tribalism, pu
rificare etnică, ostilitate 
lingvistică şi alte forme de 
terorism şi violenţă.

Creştinii sunt răspun
zători în parte pentru exis
tenţa prejudecăţilor şi 
pentru lipsa de omenie faţă 
de semeni.

Toleranţa, capacitatea 
de a suporta împrejurările 
neprielnice, este doar un 
început. Creştinii şi toţi 
oamenii bine intenţionaţi 
trebuie să meargă dincolo 
de acest concept pasiv şi să 
dezvolte bunăvoinţa faţă de 
convingerile şi practicile 
care nu numai că diferă, dar 
chiar sunt în conflict cu ale 
lor. Dialogul este în mod 
sigur cu mult mai bun decât 
polemica. Fiinţele umane 
trebuie să înveţe să fie în 
acord sau în dazacord fără 
violenţă; ele trebuie să dez
volte capacitatea de a dis
cuta puncte de vedere dife
rite fără ură sau resenti
mente. Aceasta nu înseam
nă docilitate sau supunere 
lipsită de judecată, ci parte- 
neriat şi respect pentru drep
turile egale ale celorlalţi. 
Fiecare persoană are dreptul 
şi responsabilitatea să îşi ex
prime cu însufleţire şi ener
gie atât ideile cât şi idealu
rile, dar fară să ajungă la 
punctul de fierbere al unor 
cuvinte sau acţiuni violente.

în cele din urmă, tole
ranţa, în cel mai înalt sens 
al cuvântului, înseamnă nu 
doar acceptarea celorlalte 
persoane şi a opiniilor lor, 
ci apropierea de orice fiinţă 
umană cu bunăvoinţă, res
ponsabilitate şi înţelegere.
(4 iulie 1995)

Libertatea religioasă
De mai bine de un se

col, biserica adventistă 
apără în mod activ liber
tatea religioasă. Noi re
cunoaştem nevoia de a lua 
poziţie în favoarea libertăţii 
de conştiinţă şi de religie, 
acesta fiind un drept funda
mental al omului, în armo
nie cu declaraţiile 
Naţiunilor Unite.

Biserica adventistă de 
ziua a şaptea este prezentă 
în 209 ţări. Fără îndoială, cu 
câteva excepţii, biserica ad
ventistă constituie o minori
tate religioasă şi uneori este 
supusă restricţiilor şi dis
criminărilor. Astfel, este ne
cesar să apărăm drepturile 
omului.

în calitate de cetăţeni 
loiali, adventiştii cred că ei 
au dreptul la libertate re
ligioasă şi că sunt îndrep
tăţiţi la drepturi egale cu 
ceilalţi. Aceasta implică 
libertatea instruirii religi
oase, libertatea păzirii zilei 
a şaptea a săptămânii (sâm
băta) şi libertatea evan
ghelizării prin predicare 
publică şi prin mijloacele de 
comunicare. Această liber
tate cuprinde, de asemenea, 
dreptul de a-ţi schimba re
ligia şi acela de a invita, 
într-o manieră caracterizată 
prin respect, pe ceilalţi să 
facă la fel. Fiecare persoană 
are dreptul de a cere consi
deraţie atunci când conşti
inţa sa îi interzice anumite 
datorii publice, cum ar fi 
portul armelor. De fiecare 
dată când bisericile pot să 
aibă acces la mijloacele de 
comunicare, biserica adven
tistă trebuie în mod just să 
aibă aceleaşi drepturi. Noi 
vom continua să cooperăm 
şi să ne unim cu scopul de a 
apăra libertatea religioasă 
pentru toate persoanele, in
clusiv pentru cei cu care nu 
putem să fim de acord. (4 
iulie 1995)

Statutul femeii
Adventiştii de ziua a 

şaptea cred că toate fiinţele 
umane, bărbaţi şi femei, au 
fost create egale, după 
chipul unui Dumnezeu al 
dragostei. Noi credem că 
bărbaţii şi femeile sunt 
chemaţi să joace un rol im
portant în îndeplinirea misi
unii esenţiale a bisericii 
adventiste: să lucrăm împre
ună pentru binele omenirii. 
Totuşi, noi suntem con
ştienţi că, din nefericire, în 
lumea întreagă, în ţările dez
voltate ca şi în cele în curs 
de dezvoltare, anumite si
tuaţii sociale ostile le îm
piedică, adesea pe femei să 
valorifice potenţialul pe 
care Dumnezeu li l-a în
credinţat.

Biserica adventistă de 
ziua a şaptea constată, pe 
baza unor cercetări bine 
documentate, că există mai 
multe probleme majore care 
le împiedică pe femei să îşi 
aducă contribuţia lor preţi
oasă în societate. Stresul, 
mediul şi cerinţele mereu în 
creştere le expun la riscuri 
mai serioase în ce priveşte 
sănătatea lor. Sărăcia şi 
poverile grele de muncă nu 
numai că le lipsesc de o 
viaţă fericită, dar afectează 
viaţa lor fizică şi spirituală. 
Violenţa în sânul familiei 
vatămă din greu pe cele 
care îi sunt victime.

Femeile, ca toate 
fiinţele umane, au dreptul la 
aceleaşi privilegii şi 
aceleaşi posibilităţi acordate 
de Dumnezeu - alfabetizare, 
educaţie, asistenţă medi
cală, dreptul de decizie şi 
libertatea de a nu fi supus 
abuzurilor fizice, sexuale 
sau mintale. Afirmăm de 
asemenea că femeile trebuie 
să aibă un rol sporit în con
ducerea şi luarea de decizii, 
atât în biserică, cât şi în so
cietate.

în sfârşit, noi credem că 
biserica nu îşi va împlini 
complet misiunea până 
când femeile nu vor fi puse
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în situaţia să valorifice pe 
deplin potenţialul lor. (6
iulie 1995)

Abuzul şi violenţa în 
familie

Adventiştii de ziua a 
şaptea afirmă demnitatea şi 
valoarea fiecărei fiinţe 
umane şi deplâng toate for
mele de abuz fizic, sexual şi 
emoţional şi violenţa în fa
milie.

Recunoaştem am
ploarea globală a acestei 
probleme şi efectele grave, 
pe termen lung, asupra 
vieţii tuturor celor implicaţi. 
Noi credem că creştinii tre
buie să ia atitudine faţă de 
abuz şi de violenţa în fami
lie, atât în interiorul 
bisericii, cât şi în societate. 
Noi luăm în serios 
rapoartele privind abuzurile 
şi violenţa şi de aceea le 
punem în discuţie la această 
întâlnire internaţională. Noi 
credem că a rămâne indife
renţi şi pasivi înseamnă a 
admite, a perpetua şi, posi
bil, a extinde un asemenea 
comportament.

Noi acceptăm răspun
derea de a coopera cu alte 
servicii specializate, de a as
culta şi a sprijini pe cei care 
suferă în urma abuzului şi 
violenţei în familie, de a 
atrage atenţia asupra ne
dreptăţilor şi a vorbi în 
apărarea victimelor. Noi 
vom ajuta persoanele în 
nevoie ca să identifice şi să 
beneficieze de serviciile spe
cializate disponibile.

Când atitudinile şi com
portamentul, schimbate fi
ind, vor oferi posibilitatea 
iertării şi a unui nou înce
put, vom lucra în vederea 
împăcării. Vom susţine fa
miliile care suferă datorită 
unor relaţii care nu mai pot 
fi restabilite. Noi ne vom 
confrunta cu dilemele spiri
tuale care apasă persoanele 
supuse abuzului, căutând să 
înţelegem originile abuzului 
şi violenţei în familie şi dez
voltând căi mai bune de a

împiedica reîntoarcerea la 
un cerc vicios. (7 iulie 1995)

Mediul
Adventiştii de ziua a 

şaptea cred că omenirea a 
fost creată după chipul lui 
Dumnezeu, reprezentând 
astfel pe Dumnezeu în cali
tate de administrator al Său, 
care să stăpânească mediul 
natural într-un mod conştiin
cios şi binefăcător.

Din nefericire, adminis
trarea domeniului uman de 
responsabilitate a fost 
pătrunsă de corupţie şi ex
ploatare. Din ce în ce mai 
mult, bărbaţii şi femeile 
s-au angajat în distrugerea 
megalomană a resurselor 
pământului, rezultatul fiind 
suferinţă universală, deterio
rarea mediului şi amenin
ţarea schimbărilor de climă. 
Deşi este nevoie ca cerce
tările ştiinţifice să continue 
înainte de a avea răspunsuri 
definitive şi a lua decizii, a 
devenit clar că producerea 
tot mai accentuată de gaze 
distructive, sărăcirea stratu
lui protector de ozon şi aşa- 
numitul efect de seră ame
ninţă ecosistemul pământu
lui.

Aceste probleme se da
torează în mare măsură ego
ismului omenirii şi dorinţei 
egocentrice de a dobândi 
mai mult şi mai mult prin 
sporirea producţiei, consum 
neraţional şi epuizarea resur
selor care nu se pot rege
nera.

Criza ecologică îşi are 
rădăcina în lăcomia ome
nirii şi în refuzul de a exer
cita o administrare bună şi 
credincioasă în cadrul 
limitelor divine stabilite 
prin creaţiune.

Adventiştii de ziua a 
şaptea recomandă un stil de 
viaţă simplu, sănătos, astfel 
încât oamenii să nu intre în 
vârtejul irosirii bunurilor de 
consum, dobândirii de 
bunuri şi producerii de re
ziduuri. Noi facem un apel 
pentru respect faţă de cre
aţiune, reţinere în folosirea

resurselor omenirii, reeva
luarea nevoilor personale şi 
reafirmarea demnităţii vieţii 
create. (5 iulie 1995)

Fumatul şi tutunul
De mai mult de un se

col, biserica adventistă de 
ziua a şaptea continuă să 
avertizeze tineretul din inte
riorul ei, cât şi publicul ge
neral privind natura fuma
tului - obicei care creează 
dependenţă şi distruge sănă
tatea. Fumatul este cea mai 
de seamă cauză de deces la 
scară mondială care poate fi 
prevenită. Unul dintre cele 
mai solide principii etice al 
celor mai multe societăţi, 
dacă nu al tuturor, este că 
prevenţia este preferabilă 
faţă de tratament. Dar în 
chestiunea fumatului, cele 
mai multe ţări sunt în faţa 
unui paradox etic: cu toate 
că multe decenii de cer
cetare au scos la iveală 
dovezi de netăgăduit pri
vind pericolele fumatului, 
industria tutunului înflo
reşte mai departe, adesea cu 
sprijinul guvernelor - tacit 
sau făţiş. Aspectele morale 
ale fumatului devin şi mai 
grave prin dezvăluirile alar
mante, prin decesul prin 
cancer şi alte riscuri pentru 
sănătate prin fumatul pasiv 
(nefumători care se află în 
preajma fumătorilor).

Noi credem că etica pre
venirii cere ca fiecare ţară 
să instituie o interzicere uni
formă a publicităţii pentru 
ţigări, legi mai stricte care 
să interzică fumatul în lo
curile publice, o educaţie 
publică sistematică şi cura
joasă, ca şi impozite mult 
mai substanţiale pe ţigări. 
Asemenea măsuri ar salva 
milioane de vieţi în fiecare 
an. (5 iulie 1995)

Cunoaşterea de 
carte

Biserica adventistă de 
ziua a şaptea apreciază rolul 
unic pe care femeile îl înde
plinesc în împlinirea misi
unii bisericii de a răspândi

Evanghelia. Din această 
misiune face parte şi îm
plinirea nevoilor fizice, in
telectuale şi sociale ale 
celor din jurul nostru, la fel 
cum a făcut Isus atunci când 
a trăit pe pământ.

Cercetările arată că şase 
domenii critice în viaţa tu
turor fiinţelor umane - şi în 
special a femeilor - sunt: 
cunoaşterea de carte, 
sărăcia, abuzul, sănătatea, 
orele şi condiţiile de muncă 
şi posibilităţile de învăţare 
şi de orientare. Pentru a îm
plini mai bine aceste nevoi, 
Biroul pentru activităţile fe
meilor al bisericii adventiste 
a lansat un program major 
de alfabetizare pentru anul 
1995.

Incapacitatea de a citi 
afectează fiecare aspect al 
vieţii persoanei - nivelul 
veniturilor, şansele pro
fesionale, accesul la in- 

■ formaţii pentru îngrijirea 
sănătăţii şi chiar capacitatea 
de a creşte copiii în mod 
corespunzător. Fără capaci
tatea de a citi, puţine uşi ale 
ocaziilor se vor deschide 
vreodată.

Predarea cititului 
creează nesfârşite posi
bilităţi ca persoanele să fie 
informate în subiecte ca 
sănătatea, profesia, căsăto
ria, educaţia copiilor, şi 
oferă instructorului ocazii 
fară egal de a influenţa viaţa 
prin slujire.

Adventiştii sunt, de ase
menea, conştienţi că există 
un motiv şi mai înalt pentru 
a împărtăşi darul cunoaşterii 
de carte. Noi credem că 
posibilitatea de a citi Cuvân
tul lui Dumnezeu - vestea 
cea bună a mântuirii - nu tre
buie să fie rezervată unui 
mic număr de privilegiaţi. 
Noi afirmăm că fiecare băr
bat, femeie şi copil trebuie 
să aibă acces la adevărurile 
şi puterea înnobilatdare a 
Bibliei. (3 iulie 1995)
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Chestiuni vitale pentru 
biserică în dezbatere

In după-amiaza zilei de joi, 6 iulie, 
delegaţii la sesiunea Conferinţei Gene
rale au avut posibilitatea să participe la 
discuţiile purtate într-unul din cele 
şase cercuri de discuţie privind chesti
uni importante cu care biserica este 
confruntată. Subiectele au fost ur
mătoarele: Folosirea Scripturilor in 
viaţa bisericii, Autoritatea Scripturilor, 
Relaţiile în interiorul comunităţii cre
dincioşilor, Fumatul, Libertatea religi
oasă şi Abuzul şi violenţa în familie.

Cu privire la fiecare subiect fuse
seră pregătite în prealabil materiale 
scrise, care să ofere informaţii de bază 
şi să faciliteze declanşarea discuţiilor.

„Sfintele Scripturi au jucat întot
deauna un rol vital în viaţa şi gândirea 
bisericii adventiste de ziua a şaptea." 
Cu această declaraţie se deschide mate
rialul pregătit pentru secţiunea privind 
Folosirea Scripturilor în viaţa bisericii 
adventiste. Studiul merge însă mai de
parte şi pune în discuţie dacă 
înţelegerea teoretică a rolului Scrip
turilor în viaţa bisericii se reflectă în re
alitate în viaţa de zi cu zi a bisericii şi 
a membrilor ei.

Cea mai importantă recomandare 
care s-a desprins din studiu şi din 
discuţiile purtate a fost privind nevoia 
de „a dezvolta şi a aplica programe 
prin care membrii din lumea întreagă 
să fie învăţaţi principii de interpretare 
biblică." Aceasta va asigura menţine
rea bisericii adventiste şi a membrilor 
ei ca „poporul Cărţii".

în discuţia privind Autoritatea 
Scripturilor, delegaţii au exprimat con
statarea că biserica recunoaşte în mod 
unanim autoritatea Scripturilor, totuşi 
există o tensiune privind modul în care 
trebuie să fie aplicată.

O secţiune cu participare foarte 
largă a fost Abuzul şi violenţa în fami
lie. S-a afirmat că, „atunci când biserica 
recunoaşte că este posibil ca violenţa 
să aibă loc şi în rândurile membrilor, 
s-a făcut un prim pas în direcţia cea 
bună. Astfel se deschide o uşă pen
tru ca pastorii, conducătorii laici şi 
membrii să spargă tăcerea şi să 
caute căi creştine prin care să vină 
atât în ajutorul victimei, cât şi al 
agresorului.“

Discuţiile s-au concretizat într-o 
serie de recomandări, între care efectu
area de studii care să evidenţieze na
tura şi amploarea violenţei în familiile 
adventiste.

Delegaţii care au participat la 
secţiunea privind Fumatul au avut 
ocazia să audă că "firmele internaţionale 
de ţigări şi monopolurile controlate de 
guvern sunt cei mai mari criminali şi 
exploatatori ai timpurilor noastre", 
purtând răspunderea pentru această 
"plagă globală" care este folosirea tu
tunului.

Datele care au fost prezentate arată 
că, "pe plan mondial, consumul anual 
de ţigări se apropie de 5,5 trilioane."
Se apreciază că "în lume mor în fie
care an trei milioane de persoane ca 
rezultat al folosirii tutunului". Acesta 
este un număr mult mai mare decât al 
celor care îşi pierd viaţa în toate con
flictele de pe glob.

Biserica adventistă de ziua a şaptea 
este binecunoscută pentru programele 
ei de oprire a fumatului prin care a con
tribuit la lupta anti-tabagică în anii 
1960 şi 1970. Totuşi, Roy Branson, co
preşedinte al Coaliţiei Inter-religioase 
Fumatul sau Sănătatea, recomandă ca, 
în programele bisericii, "să trecem de 
la educaţie la afirmarea publică cura
joasă" a poziţiei noastre.

Branson sugerează trei acţiuni care 
ar putea fi de folos în lupta împotriva 
folosirii şi comerţului cu ţigări şi a 
făcut apel la biserică să promoveze o 
asemenea legislaţie. Acestea sunt: ridi
carea impozitului pe ţigări, crearea de 
zone unde nu se fumează şi in
terzicerea reclamelor pentru tutun. 
Branson a admis că biserica este mică, 
dar a declarat: "Nea credem într-un 
Dumnezeu care poate să ia o rămăşiţă 
şi să o transforme într-o avangardă”.

Phillip Whidden, activist anti-fu- 
mat, a prezentat o recomandare prin 
care încurajează biserica să producă o 
"contra-publicitate contra filmatului şi 
a industriei de tutun. El a spus: "Expe
rienţa arată că aceasta poate avea un 
efect profund"

Harley Stan ton, director asociat 
pentru Sănătate al Diviziunii Pacificu
lui de Sud, şi Paul Wangai, director

pentru Sănătate în Diviziunea Africa 
de Est, au vorbit în favoarea rezoluţiei 
prin care Conferinţa Generală cheamă 
pe liderii religioşi şi sociali ai lumii 
"să influenţeze guvernele ca să prote
jeze popoarele lor de genocidul provo
cat de companiile de tutun." Stanton şi 
Wangai sunt membri ai grupului de 
consilieri tehnici pentru abuzul de sub
stanţe chimice al Organizaţiei Mon
diale a Sănătăţii.

Alte recomandări votate de această 
secţiune au fost:

1. Formularea unei declaraţii, în 
sensul că influenţarea celor ce nu 
folosesc tutunul ca să înceapă 
folosirea lui este intolerabilă din punct 
de vedere moral, că orice acţiune care 
urmăreşte iniţierea sau sporirea 
folosirii tutunului în anumite ţări sau 
în anumite categorii de persoane este o 
imixtiune distructivă şi trebuie să fie 
contracarată.

2. Adoptarea unei poziţii de lider 
în stabilirea unei coaliţii de organizaţii 
religioase şi civice din lumea întreagă, 
pentru a coopera în lupta împotriva ex
tinderii comerţului cu ţigări, şi încura
jarea participării reprezentanţilor 
bisericii la a zecea Conferinţă Mon
dială cu privire la Tutun şi Sănătate.

3. Pregătirea şi distribuirea de in
formaţii (scrisori, comunicate, etc.) 
care să faciliteze schimbul de idei şi 
experienţă între persoanele şi entităţile 
cu un potenţial de luptă împotriva fu
matului.

4. Selectarea şi instruirea de spe
cialişti pentru rolul de consilieri pe 
lângă guverne, organizaţii civice şi 
agenţii de sănătate. Biserica poate să 
aducă o contribuţie mult mai semnifi
cativă la sănătatea societăţii şi a indi
vizilor atunci când funcţionează mai 
activ ca o reţea cu obiectivul schim
bării în abordarea de către societate a 
acestei probleme globale.

Numai 65 de delegaţi au participat 
la această secţiune, ceea ce l-a făcut 
pe unul dintre participanţi să sugereze 
că, probabil, "adventiştii sunt mai pre
ocupaţi de politica lor internă decât de 
problemele morale care confruntă 
omenirea".

Recomandările desprinse din cele 
şase secţiuni vor informa biserica şi pe 
conducătorii ei cu privire la pre
ocupările care trebuie să capete un loc 
în planurile şi strategia de viitor a 
bisericii. Aceasta a fost prima sesiune 
când delegaţii au lucrat în asemenea 
secţiuni.
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...Şi astfel a fost 
ziua a zecea

Durata sesiunii Conferinţei Ge
nerale este ea însăşi un fel de Sabat 
cu servicii divine şi festivităţi în fie
care zi. Şi totuşi Sabatul are distincţiile 
lui. Standurile şi restaurantele se 
închid, pentru masă se prezintă 
tichete unice, de o anumită culoare. 
La masă, tăvi argintii, în locul celor 
negre de fiecare zi. In program este 
nelipsită Şcoala de Sabat, iar partici
panţii, în măsura în care sunt ad
ventişti, nu mai aleargă prin maga
zine şi prin târgul de maşini. Lipsesc 
chiar şi comitetele şi şedinţele de lu
cru. Afluenţa se dublează şi intere
sele se concentrează în sălile de 
adunare.

De peste un secol, în Biserica 
noastră. Sabatul începe o dată cu 
apusul soarelui. După ora Olandei, 
apusul este în zilele acestea dincolo 
de ora 22. Cum serviciul divin se 
încheie la ora 21, deschiderea Saba
tului rămâne pe seama fiecăruia.

Dau un ultim ocol pe la standuri 
şi expoziţii, cu sentimentul puternic 
că a rămas ceva nefăcut, nevăzut, că 
prea multe nu pot fi cumpărate. Cu o 
jumătate de oră înainte de apus ies 
în afara complexului care găzduieşte 
sesiunea. Ca în fiecare seară, fraţi 
din orice neam, limbă şi popor 
împânzesc tot spaţiul, toate cori
doarele şi sălile. Ici şi colo, grupuri 
de cântăreţi sau de orchestranţi con
certează în aer liber, adunând în ju 
rul lor cercuri de fani, entuziaşti şi 
curioşi. Alţii sunt cu totul furaţi de 
emoţiile unor întâlniri neaşteptate.

Mă gândesc cum şi unde voi 
deschide Sabatul. Să mă întorc în 
dormitor? Acolo aş putea participa 
la deschidere cu unul din grupurile 
de români, sau cu ruşii ale căror 
utrenii zilnice mi-au devenit fa
miliare. Aş putea să mă rog şi singur 
undeva.

Dintr-o dată, două feţe cunos
cute, români din Diaspora, îmi oferă,

o dată cu emoţiile reîntâlnirii, ideea 
de a deschide Sabatul împreună, 
acolo afară. Observăm un grup care 
a început să cânte româneşte şi cre
dem că se deschide Sabatul. Ne unim 
cu ei, dar ne dăm seama că, de fapt, 
este o producţie obişnuită, de fiecare 
seară. încă o cântare şi încă una şi 
alta... Ne separăm ca să facem măcar 
o rugăciune pentru deschiderea Saba
tului. Este deja ora 22,15. Nu apucăm 
să ne rugăm; o nouă întâlnire neaş
teptată. îmbrăţişări, cuvinte de reve
dere, apoi o altă întâlnire la fel de 
emoţionantă. O parte dintre noi ne 
grăbim să ne retragem pentru rugă
ciune. A doua zi cineva mă întreabă: 
De ce trebuie să deschidem noi 
Sabatul, dacă Dumnezeu îl mar
chează deja prin apusul soarelui?

Oare, nu trebuie să marcăm dis
tincţia dintre timpul profan şi timpul 
sacru? Dacă trecem în mod inconştient 
hotarul Sabatului, preocupaţi de lu
cruri nevinovate, şi ieşim apoi din 
Sabat în acelaşi mod, putem spune 
că am petrecut o zi festivă, o zi de 
neuitat poate, dar nu un Sabat. Dum
nezeu aşteaptă să ne întâlnim cu El, 
chiar şi la o Conferinţă Generală.

A doua zi mă trezesc cu gândul 
că este ultima pe care o voi petrece 
la Utrecht. Mă hotărăsc s-o trăiesc 
din plin, să iau tot ce-mi poate oferi. 
După ce-mi fac toate tabieturile de 
om civilizat, inclusiv rugăciunea, mă 
duc la sala de mese. Ora 7,00. Nu 
sunt sigur că mi-e foame, dar este o 
ocazie de a mai întâlni pe cineva. Şi 
apoi, mâncarea este atât de bună şi 
servirea excelentă. De data aceasta, 
rândul este mai lat şi mai lung. Dar 
o bună organizare îţi dă siguranţă. Şi 
este plăcut să stai la rând între fraţi 
de toate culorile şi limbile. Poţi ■ 
aborda în engleză pe oricine. Ade
sea, adresându-mă în engleză, am 
avut surpriza să primesc un răspuns 
în româneşte.

înainte de ora 9,00 mă îndrept 
spre sala principală ca să particip la 
serviciile divine. Sâmbăta trecută 
am petrecut dimineaţa la întâlnirea 
tinerilor în sala Beatrix, într-o atmos
feră străină de posibilităţile mele de 
adaptare. Acum vreau să merg la 
adulţi. Dar orice încercare de a pă
trunde în sală este zadarnică. Adu
narea este arhiplină şi serviciul de 
securitate interzice accesul în sală. 
Peste vacarmul vocilor nerăbdătoare 
se aud strigătele celor care-şi fac da
toria, ţinând piept mulţimii şi rugând 
insistent să se caute alte săli. Unii nu 
înţeleg englezeşte şi se opun. împreună 
cu un bun prieten român care speră 
să-i traduc (fiindcă astăzi nu mai are 
căşti!), intrăm în cea mai apropiată 
sală, la intrarea în zona expoziţiilor, 
unde sunt suficiente monitoare mari 
şi încă un ecran pe măsură.

între timp, Şcoala de Sabat se des
chide. în timp ce ne aşezăm, James 
Huzzey salută mulţimea, după care 
se roagă Jim Zackrison, directorul 
mondial al Departamentului Şcolii 
de Sabat. Mă întreb cum va decurge 
Şcoala de Sabat într-o sală atât de 
mare. Credeam că vor desfăşura o 
clasă model pe scenă, dar au găsit o 
soluţie mai bună. Un studiu atât de 
important despre Duhul Sfânt cere 
răspunsul nostru personal. Se fac 
afirmaţii de la pupitru, false sau 
adevărate, de exemplu: Cei născuţi 
din nou nu pot avea, totuşi, biruinţă 
asupra păcatului şi audienţa este so
licitată să răspundă, prin ridicare de 
mâini, dacă este de acord cu 
afirmaţia.

Pe ecran apar, tot mai insistent, 
mesaje pentru cei din sală. Sunt 
rugaţi să nu ţină locuri ocupate, să 
dea locuri celor care stau în picioare 
pe intervale. Mesajul se repetă la in
finit, se pare că uneori nu se înţelege 
englezeşte. Prin aceleaşi mesaje, 
scandinavii şi danezii sunt invitaţi 
într-o sală aparte şi germanii, de ase
menea într-o anumită sală unde se 
va traduce pentru ei. Românii, câţi 
au apucat să intre în sala principală, 
aud în căşti traducerea fratelui 
Adrian Bocăneanu, un adevărat mar
tir, arestat timp de peste o săptă
mână în cabina de traducere. 
Audienţa se cifrează la peste 40.000.
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Urmează o dramatizare, de fapt o 
repetare modificată a celei din Sabatul 
trecut. Un tânăr, împodobit cu barbă 
sură şi frumos aranjată, îl interpretează 
pe Uriah Smith. Pionierii încep să 
prindă viaţă. Speranţele lor sunt depă
şite de dezvoltarea actuală a Şcolii 
de Sabat pe glob. Ce ar fi să vină cu 
adevărat pionierii la un asemenea 
congres! Se recreează experienţe re
ale de convertire în care Şcoala de 
Sabat, în special tinerii, joacă un rol 
principal. Şi un rol care ne priveşte 
pe toţi: Spiritul adventismului.

Asistăm apoi la serviciul divin, 
fără pauză. Se citeşte un psalm de la  
pupitru, se înalţă o rugăciune în por
tugheză, după care un cor masiv şi 
orchestra sesiunii izbucnesc într-un 
magnific imn pe care-1 avem în ro
mâneşte sub cuvintele: Voi, care lo
cuiţi sub ceruri, Aleluia! Nu cred că 
s-a mai auzit la Utrecht un moment 
muzical atât de magnific şi monu
mental. La pupitru se citeşte apoi al
ternativ, pe secvenţe, Psalmul 98 în 
limbile hausa, coreeană şi engleză. 
Ted Wilson, fiul ex-preşedintelui, 
anunţă un imn care se va cânta cu 
toată asistenţa, unul pe care încă nu-1 
avem în limba română. Ar trebui să 
urmeze imediat rugăciunea, însă un 
mesaj tragic ne coboară pe pământ: 
Sediul lucrării adventiste din Ghana 
tocmai a fost distrus... Ne plecăm ca
petele în rugăciune şi îi cerem lui Dum
nezeu să Se îndure de poporul Lui.

Pe ecran apare figura binecunos
cută a preşedintelui reales, Robert 
Folkenberg, care dramatizează mai 
întâi nevoia de mijloace pentru 
creşterea misiunii noastre. Zece 
copii sunt aduşi în scenă pentru a 
ilustra această nevoie şi a ne con
vinge să fim cât mai generoşi. îmi 
scot toţi guldenii şi-i pun în coş. 
Mâine nu voi mai avea ce face cu ei. 
Corul şi orchestra continuă cu urmă
toarele strofe. Amin! Frumoasă mu
zică! - exclamă de la pupitru, satis
făcut şi cu subînţeles, vocea secre
tarului Conferinţei Generale, Ralph 
Thompson. între timp, numărul 
scaunelor şi al spectatorilor din sala 
în care vizionăm programul s-a 
dublat. Suntem informaţi că încă
200.000 de adventişti îl vizionează 
prin satelit.

După o prezentare a persoanei şi 
activităţii prezidenţiale, fratele 
Folkenberg se ridică să predice. Sunt 
mulţi vizitatori olandezi, adventişti 
şi chiar neadventişti, şi se traduce în 
olandeză, de la pupitru. Mă bucur să 
aud, în introducerea preşedintelui, 
vorbind despre amploarea lucrării şi 
a prezenţei la Conferinţă, cuvintele 
Bucharest şi Romania. Cuvântul 
preşedintelui este construit pe tema 
conferinţei, Uniţi în Hristos. Deşi 
suntem diverşi, şi avem chiar unele 
dorinţe diferite, aşa cum ne-am 
manifestat în timpul lucrărilor, sun
tem o familie mondială. Şi ne iubim. 
Iubirea nu ţine de uniformitatea 
opiniilor. Să prefacem săbiile eclesi- 
astice în pluguri evanghelistice (Is 
2,4). Aici, nu în Utrecht, ci în Hris
tos, nu există nimic care să ne poată 
separa. Nu există nici o segregare 
bazată pe culoare, rasă, cultură sau 
altceva. Numai Satana construieşte 
ziduri.” Urmează o serie de îndem
nuri extrase din Col. 3,11-15. Sun
tem invitaţi la iertare şi pocăinţă. 
Suntem invitaţi la o unitate în care 
nu ne pierdem identitatea. Există 
însă priorităţi. Mă bucur să aud din 
gura preşedintelui expresia unei filo
zofii care-mi este foarte scumpă: 
înainte de a fi olandez, sau ameri
can, sau canadian, sau orice altceva, 
sunt creştin! Mai întâi sunt adventist! 
şi apoi sunt bosniac sau sârb, hutu 
sau tutsi. Nu pot fi creştin dacă sunt 
mai întâi altceva. Noi nu suntem 
chemaţi să avem dreptate, suntem 
chemaţi la pace şi unire în Hristos. 
Suntem chemaţi să ne manifestăm 
iubirea arătând interes pentru ne
voile celor 89 % dintre adventişti 
care trăiesc în ţările sărace ale lu
mii..'. Este mai puţin important ca 
biserica să aibă grijă de noi decât ca 
noi să purtăm grijă de nevoile lumii. 
Intenţia lui Dumnezeu nu se va re
aliza prin organizaţie şi planuri, ci 
prin puterea Duhului Sfânt. Cred din 
toată inima că venirea Domnului 
este foarte aproape.

Preşedintele îşi încheie cuvântul 
cu o pledoarie pentru rugăciunea de 
la ora 6,15, un foc sacru mondial la 
care suntem invitaţi să participăm toţi 
în fiecare zi. Face apel la consacrare, 
invitând asistenţa să se ridice pentru

rugăciune. Auzim memorabila şi încu- 
rajatoarea mărturisire de credinţă: Dom
nul nostru este Capul acestei biserici. 
El este împăratul universului şi ea 
nu este o organizaţie lumească.

în clipa în care se încheie rugă
ciunea, fără nici o pauză, izbucneşte 
un nou imn grandios al corului şi or
chestrei. O muzică cerească, de neui
tat. Serviciul divin se încheie cu 
binecuvântarea aaronică rostită de la 
pupitru în limba germană.

Niciodată n-am fost prins într-o 
aglomeraţie mai mare ca aceea de 
azi. Aproape nici un spaţiu între 
coloana celor care părăsesc sălile şi 
coloana infinită a celor ce aşteaptă 
intrarea la sala de mese. în timp ce 
mergem într-acolo umăr la umăr, în 
pasul melcului, un perete uriaş de 
sticlă şi metal glisează, lăsând să 
pătrundă metri cubi de aer proaspăt 
pe secundă.

Adventist Review din  4 iulie publică această f o 

tografie însoţită  de cuvintele: J iă lile  C entrului 
Jaarbeurs răsună de T râ m b iţi, sun aţi când 

un cor din Rom ânia exprim ă  prin cântec 

căldura credinţei lor.

După-amiază, program încărcat. 
Reuşesc să trec într-un mod oare
cum civilizat prin cordonul de securi
tate şi să intru în sala mare care deja 
s-a umplut înainte de ora 14,30.
Timp de două ore asist la un specta
col foarte variat. începe corul şi or
chestra Conferinţei Generale cu 
câteva piese monumentale, după 
care urmează Parada tineretului. De 
la pupitru ni se spune că tinerii nu 
sunt biserica de mâine, ci o parte a 
bisericii de azi şi ne bucurăm. Ca de 
obicei, aplaudăm. Se prezintă expe
rienţe de convertire datorate activi
tăţilor de tineret. Apoi putem urmări 
pe uriaşul ecran, corul copiilor de la 
Mislea, cântând câteva cântece ve
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sele şi cuminţi în engleză. Apar 
imagini video care arată viaţa de 
stradă pe care o duceau mai înainte 
aceşti copii şi pe care o duc încă 
mulţi alţii. Dintr-o dată, brutală ca 
realităţile vieţii, intră în scenă o mu
zică „pe care n-o cunoşteau părinţii, 
nici părinţii părinţilor noştri“ . Zgo
mote exagerate de baterie şi acorduri 
stranii de care nu avem nevoie.

După o scurtă scenetă care ilus
trează imposibilitatea de a sluji la 
doi stăpâni în acelaşi timp, parada 
continuă cu un cvartet vocal acom
paniat, ilustrat de patru păpuşi ma
nipulate. Nu sunt sigur dacă asist la 
o exprimare sinceră a sentimentelor 
de bucurie creştină sau la o paro
diere a sacrului. Pe ecran, păpuşile 
clămpăne (p-bau-bau-bau!) şi se 
mişcă oribil în ritmul cântecului.
Sala se amuză, cuprinsă de beţia 
prostului gust, se bate din palme în 
ritmul muzicii. Mesajul este „Vino 
la Dumnezeu! Este grozav să fii 
creştin!“ Speriat de această nouă faţă 
a religiei, nu mai reuşesc să înţeleg 
mesajul pantomimei care urmează.

Pe scenă este instalat un uriaş 
cor de tineri care se alătură unui 
solist cu chitară. Se cântă Hands 
across the world! (Mâini prinse în ju 
rul lumii), în timp ce coriştii se 
leagănă cu mâinile prinse şi ridicate. 
Unii din sală le împrumută cântecul 
şi gestul. Sunt prins la mijloc şi, pen
tru o clipă, mă simt şi eu ca una din 
acele păpuşi. Dar mă las furat de cu
vintele cântecului, în ton cu tema 
Conferinţei, şi, dintr-o dată, jena cul
turală mă părăseşte. înţeleg că sunt 
la locul meu, copil cuminte, învăţat 
încă de la grădiniţa Şcolii de Sabat 
să ilustrez prin gesturi mesajul unui 
cântec. De pe scenă, o voce ne 
anunţă că deja se împlineşte profeţia 
lui Ioel pentru tineri, astăzi. Inima

L; D elegafi din A m erica  C entra lă  se roagă 
î .înainte de alegerile pen tru  d iv iziunea  lor.
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noul director al Departamentului de 
tineret al Conferinţei Generale. Lu
crarea a început cu nişte pionieri 
tineri, ne reaminteşte fratele Muganda, 
asigurându-ne că tot ei o vor încheia. 
De aceea, folosind o expresie ameri
cană, hai să le dăm tortul. Nu numai 
atât, dar să-i şi ajutăm să-l prepare.

în  încheiere, directorul de tineret 
invită pe preşedintele Folkenberg să 
adreseze un mesaj tinerilor. Sunt 
încurajaţi la consacrare şi la misi
une. Există unii care ar vrea mai 
puţină muzică, mai puţin zâmbet... 
Dar nu există nici un subsţitut pen
tru tinereţe. înţelegem.

în fine, părăsesc sala, înţelegând 
greşit un mesaj afişat pe ecran. 
Proastă inspiraţie, fiindcă nu voi mai 
reuşi să intru la Parada Naţiunilor. 
..(Cei care au fost prezenţi îşi amin
tesc defilarea reprezentanţilor ad
ventişti din cele mai multe popoare 
ale lumii, purtându-şi steagurile şi 
rostindu-se cuvinte în dreptul 
fiecăruia). Dacă sala principală şi 
alte săli anexe sunt pline, cori
doarele şi spaţiile de afară sunt mar
tore ale diferitelor grupuri care 
discută sau cântă în aer liber. Pe cori
doare, unii adolescenţi îşi manifestă 
specificul cultural alunecând pe

probabil depăşit de situaţie, dar în fi
nal îi face faţă cu succes.

în afara complexului, pe rondul 
de lângă stradă, aştept un nou apus 
de soare împreună cu alţi doi români. 
Discutăm despre viitorul ţării şi al 
lucrării din ţară.

O mare părere de rău mă 
cuprinde în timp ce mă îndrept spre 
dormitor ca să închid Sabatul singur. 
Ultima zi la Utrecht se risipeşte, 
aparent neobservată. îngenunchind 
pe salteaua pentru care în prima zi 
am cârtit, acum îmi vine greu să mă 
despart de ea şi sunt sigur că îmi va 
fi dor multă vreme de acel dormitor 
imens, plin de un mozaic de 
culcuşuri, cu bărbaţi din toate părţile 
lumii; îmi va fi dor de colegii de 
cameră care au fost atât de ospi
talieri, de coridoarele lungi şi de me
sele la care am întâlnit atâţia 
prieteni, de standurile despre care nu 
sunt sigur că le-am văzut pe toate şi, 
mai ales, de predicile şi lucrările din 
sală la care n-am putut participa.

Sentimentul suprasaturaţiei se 
amestecă cu acela că am pierdut ceva 
sau pe cineva Ne vom vedea la Toronto, 
în anul 20001 glumeşte un negru.
Sau poate o spune serios. (Florin 
Ldiu)
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mea răspunde tacit cu oarecare 
neîncredere. Iată însă că pe scenă 
apare îngerul alb, o excelentă 
formaţie corală de studenţi din 
Chişinău. Auzim un cântec blând 
care laudă naşterea Mântuitorului. 
Păcat că îngerii nu ne cântă încă 
unul. O să-i mai ascult afară.

E ste p rezen ta t B araka  M uganda

rotile. în dormitoare, doi băieţi bat 
mingea. încerc să le spun ceva, 
poate prea timid, dar se pare că ei nu 
înţeleg englezeşte sau eu nu-i înţeleg 
pe ei. Pentru masa de seară, cea mai 
mare coadă care se poate experi
menta la Utrecht. Circa o oră şi 
jumătate, un alt ritual, în pasul mel
cului. Personalul de serviciu este

fn Sabate, sala principală, cu peste 22 .00 0  de locuri, este arhiplină. încă  15-20.000 se află  în alte 
săli, u rm ărind  program ul pe ecrane video.
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Am aşteptat sesiunea ca pe un 
eveniment major al vieţii noastre, 
und&să ne încărcăm bateriile spiritu
ale şi să căpătăm o nouă înţelegere a 
dimensiunilor familiei advente. în mod 
deosebit, noi, surorile am aşteptat cu 
emoţie, dar şi cu teamă ascunsă, să 
le cunoaştem pe surorile noastre din 
alte colţuri ale lumii. Dacă noi am 
fost apreciate ca fiind adventiste de 
tip vechi, oare cum vor arăta, cum 
vor gândi, şi cât de emancipate vor fi 
femeile adventiste din restul lumii?

Şi Utrecht ne-a oferit această 
ocazie în mult mai mare măsură decât 
ne aşteptam. Conferinţa Generală 
ne-a pregătit în acest an - 1995, Anul 
femeii adventiste - un program pen
tru femei, susţinut de femei, în care 
fiecare femeie prezentă a putut să-şi 
găsească mesajul potrivit inimii ei.

Am înţeles că problemele fe
meilor adventiste din întreaga lume 
sunt, în mare măsură, aceleaşi. Fe
meile de la o margine la alta a pămân
tului se pot uni, ţinându-se de mână, 
formând o centură ce înconjoară 
pământul (aceasta era semnificaţia 
machetei ce reprezenta Departamen
tul slujirii femeilor).

într-o sală special amenajată, de
corată cu mult gust, s-au desfăşurat 
programele devoţionale ale surorilor. 
S-au perindat pe podium surori con
sacrate, cu responsabilităţi în bise
rică, cu experienţe de excepţie în 
lucrarea cu sufletele, coruri, grupuri 
vocale, soliste de renume.

Am înţeles că surorile noastre 
din întreaga lume au aceeaşi lucrare 
pe inimă, aceeaşi dragoste pentru 
Hristos şi pentru semeni şi se strădu
iesc să-şi ducă la îndeplinire mandatul. 
Dorinţa de a lucra pentru Dumnezeu, 
însoţită de acea capacitate nativă de 
a stabili legături de suflet, ingeniozi
tatea şi minuţiozitatea feminină, 
dublate de studiu şi rugăciune, fac 
ca lucrarea surorilor să fie încunu
nată cu succes.

S-au perindat pe podium surori 
tinere şi mai în vârstă din Statele 
Unite, Corea, Canada, Africa, Europa,

America de Sud, bune vorbitoare, cu 
prelegeri de ţinută spirituală şi inte
lectuală.

Farmecul personal deosebit, clari
tatea, simplitatea şi acurateţea stilu
lui, dar şi puterea mesajului Cariei 
Gober, ne-au încălzit inimile.

Ne-au impresionat ingeniozi
tatea, perseverenţa, dedicarea totală 
şi rezultatele misionare deosebite 
obţinute în lucrarea cu copiii, apoi 
cu familiile lor, de Chun OK Im 
într-un orăşel minier din Corea.

Yerusho Mugr ne-a transmis prin 
experienţa ei personală secretul ei. 
Această soră din Nairobi, Kenya, 
mamă a patru copii, a fost chemată 
să predice în faţa parlamentului ţării 
ei, aducând mesajul adevărului în 
faţa forurilor conducătoare.

Am cunoscut ce mare este pute
rea voinţei, când este pusă în slujba 
lui Dumnezeu în persoana sorei 
Duise Bezerra Dos Reis, care în şase 
luni a învăţat limba engleză, aşa încât 
la congres a putut prezenta experi
enţa ei în această limbă. Exemplul ei 
poate fi o provocare pentru noi ca să 
ne depăşim limitele, având alături un 
Dumnezeu care binecuvântează fie
care pas al eforturilor noastre.

Fermecătoare a fost experienţa 
Ullandei Innocent, o vestită cântăreaţă 
americană de rock, care a considerat 
ca „o pierdere" toate onorurile 
acestei lumi faţă de preţul nespus de 
mare al jertfei lui Hristos. Astăzi, 
din inima ei izvorăşte un cântec 
mare de dragoste pentru Hristos.

Sharon Cress, directoarea Aso
ciaţiei soţiilor de pastori Shepherdess 
ne-a oferit idei noi de îmbogăţire a 
părtăşiei familiei noastre, prezentând 
o multitudine de faţete prin care 
putem exprima dragostea în cămin.

Rose Otis, directoarea Departamen
tului slujirii femeilor de la Conferinţa 
Generală, ne-a sugerat să privim pe 
semenii noştri prin „ochelarii lui 
Dumnezeu**, care dau valoare fiinţei 
celei mai păcătoase. în  acest fel, spiri
tul de critică, gelozia, mândria vor fi 
înlocuite cu simpatie, dragoste,

preţuire în familia mică, dar şi în fa
milia cea mare a bisericii.

Programele seminariilor din fie
care după-amiază ne-au oferit o mare 
bogăţie de tematici cu caracter practic, 
în faţa a zece seminalii simultane era 
dificil să alegi doar unul, când toate 
erau foarte interesante şi răspundeau 
la nevoile noastre. Ne-am simţit ca 
în faţa unui coş mare cu fructe exotice, 
care mai de care mai atrăgătoare, din 
care nu poţi gusta decât unul singur!

Pe lângă mesajul informativ 
bogat, aceste seminarii au fost o 
ocazie de părtăşie, de intimitate, de 
cunoaştere. Am înţeles că Hristos ne 
uneşte. Am învăţat că femeile pot 
folosi multiple căi pentru a ajunge la 
inima oamenilor. Obiectivul lucrării 
Departamentului slujirii femeilor 
este să pună în legătură femeile în
zestrate cu daruri cu cele în nevoie.

în biserica mondială femeile 
reprezintă 67-70% din totalul mem
brilor. Ele constituie un mare capital, 
dacă vor fi puse la lucru. Dacă se vor 
face eforturi pentru a forma femeile 
din comunităţi pentru slujire, biserica 
va fi mai activă, vor fi mai multe 
voci, mai multe mâini şi picioare ce 
vor lucra pentru Dumnezeu.

Dar e nevoie de femei consacrate, 
care să lucreze în echipă sub îndru
marea pastorului şi comitetului bise
ricii. Lucrarea surorilor, întâlnirile 
lor să fie deschise tuturor celor ce 
vor să participe, căci nu este vorba 
de mişcare feministă, de eliberare a 
femeii, ci de căutarea şi găsirea locu
lui potrivit în care femeia să fie cea 
mai eficientă.

Există prejudecata că, unde sunt 
femei, există şi incidente, gelozie, 
bârfă şi această prejudecată frecvent 
se bazează pe realitatea faptelor.

Dar, conştiente fiind de defectele 
noastre, apelând la ajutorul lui Dum
nezeu pentru biruinţă, lucrând într-un 
spirit de rugăciune, toate aceste inte
rese mărunte dispar, pălesc în faţa 
marii chemări de a fi una în Hristos 
pentru gloria numelui Său şi sfinţirea 
lucrării Sale.

„Nu există limite în ceea ce putem 
face atunci când pentru noi nu are im
portanţă cine va primi gloria." (Doina 
Engelhardt)
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4 iulie -  întâlnirea românilor
O seminţie aleasă în marea familie 
mondială

Niciodată nu am simţit mai intens căldura sentimen
tului de apartenenţă la marea familie adventă ca la 
această sesiune a Conferinţei Generale. Când zecile de 
mii ale lui Israel s-au adunat de pe întreg pământul, sub 
acelaşi steag, al unităţii în Hristos, inima noastră a vibrat 
de bucurie cerească şi sufletul nostru a exclamat: Lăudat 
să fie Domnul pentru poporul acesta atât de mare la 
număr! Binecuvântat să fie Mielul care a fost junghiat, 
pentru iubirea Lui necuprinsă, pentru onoarea nemeritată 
pe care ne-a acordat-o de a constitui un grup special din 
răscumpăraţii Săi, o seminţie aleasă a poporului Său.

Da, suntem o seminţie aleasă! Această afirmaţie s-a 
putut confirma într-un mod atât de plăcut, în toate zilele 
petrecute la Utrecht, şi într-un fel cu totul special, marţi,
4 iulie, ora 13, în sala Beatrix a complexului ce a găzduit 
lucrările sesiunii.

Ca la o sărbătoare a reîntregirii, fraţi şi surori din 
ţările Occidentului, reprezentanţi de dincolo de ocean, 
împreună cu noi, cei veniţi de acasă, am cântat în cea 
mai dulce limbă pământească din cântările Sionului, am 
vorbit unii în faţa altora din cartea aducerii aminte şi 
ne-am rugat Aceluia care ne-a unit în Hristos într-un 
spirit atât de plăcut al înfrăţirii. Au fost trecute în revistă 
câteva lucrări ale Providenţei din ultimii ani, s-au prezen
tat succinte rapoarte ale lucrării misionare. I-am putut 
cunoaşte şi auzi pe acei oameni ai lui Dumnezeu care, 
deşi plecaţi de la vatra strămoşească, simt împreună cu 
lucrarea Lui Dumnezeu din locurile natale, contribuind 
la înaintarea ei prin contribuţii financiare sau pe alte căi. 
în cele din urmă, gândul s-a îndreptat la viitor şi la ur
mătoarele planuri de lucru pentru timpul aşa de scurt 
care ne-a mai rămas.

Pe-ai noştri îi iubim mai mult
Am fost încâtaţi să-i vedem şi să discutăm cu unii din 

cei mai mari oameni ai bisericii. Am fost bucuroşi să-i 
privim şi să-i ascultăm pe aceia care veneau de departe... 
Dar cel mai mult ne-am bucurat de ai noştri şi de cre
dinţa pe care bunul Dumnezeu o dezvoltă în inimile lor.

Dorul de ţară s-a reaprins în inimile noastre şi simţă
mântul urgent al unei lucrări care trebuie încheiate ne 
animă să spunem: Oriunde am fi şi oriunde am merge, 
inima noastră nu se va deslipi de leagănul copilăriei şi 
vom lucra pentru ai noştri tot mai mult, căci pe ei îi iu
bim mai mult. (Grigore Leordean).

întâlnire de neuitat
Sala Beatrix este aproape plină. Români de acasă, 

din diferite oraşe ale Germaniei f din Franţa, Suedia, 
Norvegia, Danemarca, Elveţia, Ungaria, Spania, Austra
lia, Statele Unite şi Republica Moldova. Reprezentantul 
preşedintelui Conferinţei Generale, vice-preşedintele 
Leo Ranzolin, ne spune cât de fierbinte aşteaptă să vi
ziteze România. Mai vechiul prieten al României, Jim 
Zachary, ne îndreaptă privirile spre unicul obiectiv - 
evanghelizarea. Vorbeşte pe româneşte Pietro Copiz, în 
inima căruia pulsează sfinte emoţii româneşti.

Se propune să ne cunoaştem, cine suntem, de unde 
venim. Rând pe rând se ridică şi se prezintă: doi fraţi din 
Moldova: unul vorbeşte o română destul de bună; a fost 
treisprezece ani pastor, patruzeci de ani chirurg, a făcut 
peste 10.000 de operaţii. Şi lui i s-a făcut o operaţie: 
numele i-a fost schimbat din Tomescu în Tomenko. Un 
alt frate, cu pregătire superioară (doctorate, cadiu univer
sitar), a cunoscut credinţa de un an şi s-a botezat.

Pastorul Ştefan Radu descrie înconjurul lumii în zece 
ani: Germania, Australia, Statele Unite.

Pietro Copiz este emoţionat, dar constructiv: "Ce bu
curie să mă întâlnesc aici cu voi. Acum şase ani ar fi fost 
de neconceput. Am plecat din România în 1943. Nu 
eram în credinţă, dar mama mea era. Mi-a scris o 
scrisoare. Amintirea ei mi-a stăruit în inimă şi, datorită 
ei, am venit la Dumnezeu. Istoria mea să fie o încurajare 
pentru părinţi!"

într-o atmosferă de emoţie spirituală răsună cântarea 
"Pretutindeni cu Isus", iar eu îmi aduc aminte de familia 
mea, cei peste 120 de colportori din ţară care, chiar în 
aceste minute, bat la sute de uşi. îngerii lui Dumnezeu 
să-i însoţească în răspândirea Evangheliei!

Urmează prezentarea unor informaţii despre realizări 
şi proiecte evanghelistice din România, prezentate de fr. 
Cristescu. Se aminteşte de susţinerea financiară prin RMI 
(Romanian Ministries International) a unor evanghelişti 
laici în ţara noastră, care a inspirat persoane şi comu
nităţi din Conferinţa Muntenia să susţină evanghelişti. 
Numărul lor se ridică la 32. Fr.Dumitrescu, în cuvinte 
pline de apreciere, îl invită pe fr.Doroftei, acest gentle
man creştin, care vorbeşte cu modestie, înălţând pe cei 
care contribuie la RMI, asemenea celui care şi-a ipotecat 
casa pentru un împrumut în bancă, totul pentru RMI.

Cuvintele vin simplu, inimile se deschid, Duhul lu
crează. Blitzurile clipesc. Trei ore trec pe neobservate. O 
experienţă de culme. Dar cum va fi în cer? (Lazăr Forray)
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